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هشدار شدید آیت الله مکارم شیرازی:

مسئولان خطر شبکه های اجتماعی را جدی بگیرند

دبیرکل حزب اراده ملت ایران:

مجلس 6 ماه قانونگذاری را تعطیل کند

از حمایت و سکوت دربرابر فسادهای دولت احمدی نژاد تا جنجال علیه دولت روحانی

دلواپسان حقوق های نجومی 
یا دلواپسان انتخاباتی؟

بیکاری در کدام استان ها جدی تر است؟ 

حجت الاسلام موسوی لاری:

می خواهند با »فیش حقوقی« 
اختلاس های کلان را بپوشانند

مرتبه  یک  اینکه  گفت:  اصلاحات  دولت  کشور  وزیر 
دزدی ها  خصوص  در  و  است  شده  برابر  ده  حساسیت ها 
کمترین  تومانی  میلیارد  هزار  چند  کلان  اختلاس های  و 
حساسیتی شکل نمی گیرد، این سوال را به ذهن متبادر می کند 
که آیا این خود یک جریانی نیست که بخواهد اختلاس های 

کلان را بپوشاند.

حجت الاسلام و المسلمین موسوی لاری  با اشاره به سریال 
به اصطلاح افشای فیش های حقوقی اظهار داشت: این چیزی 
نیست که مربوط به سا ل های اخیر باشد، بلکه این مسئله در 
گذشته مدیریت کشور بوده است. در ثانی این بر اساس نوعی 
مقررات و ضوابط غلطی بوده است که نظام و مدیریت گذشته 

امضا کرده است و ...

ذات رسیدگی به هر فساد و تخلفی قابل ستایش و یک وظیفه سنگین بر دوش مسئولان است ولی به هیچ دلیلی نمی توان 
در رسیدگی به این تخلفات یکی را بر دیگری ارجحیت داد و یا تبعیض قائل شد که اگر چنین اتفاقی رخ نداده بود قطعا روند 
معیوب سیستم های مالی و اداری دولت دهم نمی توانست فرصتی برای بقا در دولت یازدهم پیدا کرده و اتفاقی مانند فیش های 
حقوقی نجومی را رقم بزند. مخالفان دولت که از از ابتدای ریاست جمهوری دولت روحانی، هر مساله ای را بهانه ای برای تخریب 
دولت قرار داده اند، این بار فیش های حقوقی را موضوع مورد بحث قرار داده اند تا مساله ای ملی و فراجناحی که صرفا مناع ملی 

و بیت المال را مورد هدف قرار می دهد از درجه اهمیت ساقط و تا حد یک جدال سیاسی و جناحی نزول کند...
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روزنامه صبح ایران
نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر لزوم برخورد جدی با متخلفان پرونده حمله به سفارت 
عربستان تاکید کرد: حمله به سفارت عربستان ضربه سنگینی به کشور زده است و باعث شده است به طور غیر مستقیم 

حقوق حادثه دیدگاه منا ضایع شود. 
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت و گو با خانه ملت با انتقاد از رفتار خودسرانه برخی افراد که منجر به حمله به 
سفارت عربستان در جریان شهاد شیخ نمر شد، اظهار داشت: حمله به سفارت عربستان، آن زمان که موضع قدرت بودیم 
و تمام دنیا حق را به ایران می داد و ریاض در وضعیت انفعال بود مستمرا از خود دفاع می کرد، اشتباه بزرگی بود. عضو 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس دهم شورای اسلامی با اشاره به شهید شدن حجاج ایرانی در منا و تعرض به دو نوجوان 
ایران در فرودگاه جده ادامه داد: علاوه بر کشته شدن جمعیت زیادی از حجاج ایرانی در منا،  به دلیل ناتوانی رژیم عربستان 
در برگزاری مراسم حج خسارت های مالی زیاد به ایران وارد شد در چنین شرایطی حمله ای به سفارت عربستان رخ داد 

که ضرورتی نداشت. این نماینده با انتقاد از رفتارهای بچه گانه در جریان حمله به سفارت عربستان اظهار داشت: به آتش 
کشیدن ساختمان سفارت و سرقت برخی اموال بی ارزش از جمله تلفن ساده به دور از شأن ایران بود و اگر ایرانی دست به 
چنین کاری زده مزدور بوده و دست هایی پشت پرده این حادثه بوده است. جعفرزاده با بیان اینکه ایران ازدیپلماسی قوی 
و حقوقی برخوردار است، بیان کرد: با این حساب لازم به بالا رفتن از سفارت عربستان نبود چرا که این کار باعث شد ورق 
برگردد و فضایی که به نفع ایران بود به ضرر ما تمام شود. این نماینده ادامه داد: این خطا را زمانی می توانستیم بپوشانیم 
و برگ برنده را از دست دولت عربستان بگیریم که سریع اقدام حقوقی صورت می گرفت و با محاکمه آنها  به دنیا نشان 
می دادیم مخالف هستیم. جعفرزاده ایمن آبادی با بیان اینکه حمله به سفارت عربستان ضربه سنگینی به کشور زده است 
و باعث شده است به طور غیر مستقیم حقوق حادثه دیدگاه منا ضایع شود، گفت: حمله به سفارت امنتیازهای زیاد به 

عربستان داد و انتظار داریم دستگاه قضایی علاوه بر محاکمه، برخورد بیشتری با متخلفان داشته باشد.

جعفرزاده ایمن آبادی: 

حمله به سفارت عربستان حقوق حادثه دیدگان منا را ضایع کرد
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با اصل کنسرت مخالفتی نداریم
حجت الاسلام محسنی اژه ای:

قوه قضاییه در رسیدگی به پرونده ها انگیزه سیاسی ندارد 

 دولت و مجلس برای پیشگیری از جرم کمک کنند 

دستگیری نازنین زاغری موضوع امنیتی است 

اتهام جهرمی فساد مالی نبود 
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مناقصه گزار: شرکت شهرك های صنعتی استان قم

نشانی مناقصه گزار: قم، بلوار شهید صدوقی،  بلوار شهید عطاران،  نبش کوچه شماره 4 

پلاك 36 تلفن 32919200-025 نمابر 025-32919204 

موضوع:  احداث ساختمان آتش نشانی ناحیه صنعتی طغرود

محل اجرای کار: ناحیه صنعتی طغرود واقع در کیلومتر 35 جاده قم _ جعفریه

مبلغ برآورد: برآورد بر اساس فهرست بهای واحد پایه ابنیه و تاسیسات برقی و مکانیکی  

سال 1395 تهیه و با استفاده از بخشنامه سرجمع به هنگام شده که 3,884,623,981 ریال 

می باشد.

نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 195.000.000 ریال درقالب واریز وجه به شماره 

حساب جاری سیبا 2175673502000 یا ضمانت نامه های معتبر یا اوراق مشارکت براساس 

آیین نامه تضمین معاملات دولتی.

حد نصاب لازم برای بازگشایی پاکت ها: حضور 3 مناقصه گر می باشد.

مهلت خرید اسناد: از تاریخ 1395/04/01 تا مورخ 1395/04/09 می باشد. 

آخرین مهلت تسلیم پیشنهادها: پایان وقت اداری مورخ 1395/04/23 می باشد.

زمان گشایش پاکت ها: ساعت 14.00 مورخ  1395/04/26 می باشد.

محل دریافت و تسلیم اسناد: دبیرخانه شرکت به نشانی کارفرما

هزینه خرید اسناد:  مبلغ 327.000 ریال می باشد که باید به حساب جاری سیبا به شماره 

2175673501002 نزد بانك ملی شعبه سمیه قم واریزگردد.

نوع مناقصه و شرایط مناقصه گران:  این مناقصه به صورت یك مرحله ای برگزار می شود 

و مناقصه گران باید دررشته ساختمان )ابنیه( تعیین صلاحیت شده باشند. ارائه گواهی 

صلاحیت با تاریخ معتبر الزامی است.

مدارك لازم برای خرید اسناد:

- نامه معرفی نماینده برای خرید اسناد 

- ارائه فیش خرید اسناد 

- تصویر گواهی صلاحیت 

شرکت شهرك های صنعتی استان قم

 روابط عمومی شركت شهرك های صنعتی استان قم

آگهی مناقصه 95006 )نوبت اول(

امروز آخرین مهلت ارائه الکترونیکی اظهارنامه 
 www.TAX.gov.ir مالیاتی از طریق سامانه
حداکثر تا پایان خردادماه سال جاری است. 

صاحبان محترم مشاغل

روابط عمومی اداره كل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی

قصد فروش املاک و اراضی مشروحه زیر از طریق برگزاری مزایده عمومی را دارد. متقاضیان می توانند جهت 

رویت مدارک مالکیت ، اخذ نمونه فرم ها و اطلاع از شرایط و چـگونگی شرکـت در مزایده ، از اول وقت اداری 

روز دوشنبه مورخ 95/03/31 تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 95/04/15 ) به غیر از ایام تعـطیل (  به 

نشانـی های زیر مراجعه و یا با شماره تلفن های زیر تماس حاصل نمایند. در ضمن تاریخ بازگشایی صندوق 

مزایده ساعت10 صبح روز دوشنبه مورخ95/04/21در محل دفتر تهران می باشد.

1– شرکت در مزایده مستلزم واریز 5 درصد قیمت پایه ملک به شماره حساب اعلامی و ارائه رسید مربوطه یا 

تحویل ضمانت نامه بانکی معادل 5 درصد قیمت پایه می باشد .

2– شرکت در مزایده به منزله قبول شرایط مزایده گزار می باشد .

3-  مزایده گزار در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار می باشد. 

4-  متقاضیان شرکت در مزایده بایستی حضوری مراجعه و سوابق و مدارک مربوطه را رویت و امضا نمایند.

5– به سوابق ارسالی و مراجعات بعد از مهلت تعیین شده و پیشنهادات مشروط و مبهم ترتیب اثر داده 

نخواهد شد.

آدرس دفتر تهران: تهران ، میدان شهدا ، خیابان پیروزی،  روبروی ایستگاه مترو شیخ الرئیس، جنب کلانتری 

110  شهدا، پلاک 6 دفتر هیئت اجرائی فروش ، شماره تلفن های 33301737 و 33301738 – 09126472768

آدرس استان قم : ما بین عوارضی تهران و کاشان ، بلوار ولایت ، ستاد فرماندهی انتظامی استان قم،معاونت 

مهندسی دفتر فروش املاک ، شماره تلفنهای 0252182270 ، 0252182115 ، 09127586152 ، 09126472768

یک سازمان دولتی 
مزایده عمومی فروش ملک
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سوریه، امید به صلح 
در سایه تهدید؟! 

واقعیت آن است که موضوع نارضایتی از سیاست خارجی 
آقای اوباما صرف نظراز زاویه یی که دیپلمات های میانه 
وزارتخارجه به آن نگاه می کنند، تنها این نیست که چرا 

ایالات متحده نقش نظامی فعال تری در سوریه به عهده نمی گیرید، بلکه نارضایتی و 
سوال اصلی این است که بالاخره استراتژی راهبردی وی و وزیر خارجه آقای کری در 
قبال تحولات خاورمیانه که سوریه در نقطه اوج آن قرار دارد در یک کانسپت دیپلماسی 
عمومی چیست؟ به نظر می رسد صبرو تحمل در قبال سیاست خارجی رئیس جمهور 
اوباما، دستکم در آنچه به خاورمیانه و سوریه مربوط می شود روبه اتمام است. نزدیکان آقای 
اوباما ظاهرا تا 8 ماه آینده هم حاضر به تحمل اونیستند. روزنامه های نیویورک تایمزو وال 
استریت ژونال نامه یی از 51 دیپلمات رده میانی وزارتخارجه را منتشر کردند که به طرز بی 
سابقه یی سیاست خارجی آقای رئیس جمهور در سوریه را زیر سوال برده اند. این دیپلمات 
های نه چندان ارشد از آنچه مماشات آقای اوباما در قبال اقای اسد خوانده اند به شدت انتقاد 
و خواستار بمباران مواضع ارتش و مدافعان رژیم او در صورت ادامه نقض آتش بس 2 و نیم 
ماهه اخیر شده اند. نویسندگان نامه گفته اند که سیاست دولت اوباما زیر فشار خشونت های 
بی امان در سوریه کمر خم کرده »و خواستار«»استفاده به قول آنها مصلحت اندیشانه از 
سلاح های دوربرد و هوایی، برای تقویت و پیش بردن یک فرآیند دیپلماتیک متمرکزتر و 
سرسختانه تر تحت هدایت آمریکا شده اند«. گرچه مقامات رسمی وزارتخارجه در مورد این 
نامه واکنشی نشان نداده اند و صرفا جان کری گفته بعداز بازگشت به واشنگتن با همکاران 
خود صحبت خواهد کرد، اما انتشار این نامه که می تواند منعکس کننده دیدگاه های بدنه 
کارشناسی و تصمیم سازی وزارتخارجه تلقی شود به لحاظ عنصر معنوی موضوع به خودی 
خود یک سرافکندگی آشکار نه تنها برای آقای کری که حتی برای رئیس جمهور است. در 
واقع اگر از کنار این موضوع که فاصله زیادی میان دیدگاه های آقای کری و زیر دستانش 
وجود دارد به سادگی بگذریم، اما از کنار نارضایتی کارشناسان و دیپلمات های وزارتخارجه 
که تدوین کننده اصلی خطوط تصمیم گیری های دیپلماسی هستند به سادگی نمی 
توان عبور کرد. واقعیت آن است که موضوع نارضایتی از سیاست خارجی آقای اوباما صرف 
نظراز زاویه یی که دیپلمات های میانه وزارتخارجه به آن نگاه می کنند، تنها این نیست که 
چرا ایالات متحده نقش نظامی فعال تری در سوریه به عهده نمی گیرید، بلکه نارضایتی و 
سوال اصلی این است که بالاخره استراتژی راهبردی وی و وزیر خارجه آقای کری در قبال 
تحولات خاورمیانه که سوریه در نقطه اوج آن قرار دارد در یک کانسپت دیپلماسی عمومی 
چیست؟ همین ابهام و انفعال عملا موجب شده دیگر نیروهای تاثیر گذار بر تحولات مانند 
ترکیه و عربستان سعودی عملا سکان سیاست خارجی کشور در خاورمیانه راچون یک 
گروگان فلج در دست بگیرند. نتیجه یک چنین انفعالی تا کنون جز این شده که بحران 
سوریه هر روز عمیق تر ودامنه آن نگران کننده به سایر نقاط خاورمیانه کشانده شود؟ یک 
مقام کاخ سفید گفته است« بدون شک این نامه تأثیری بر سیاست های دولت آمریکا در 
نبرد علیه گروه ترویستی داعش نخواهد گذاشت. »اما مشکل بتوان با این دیدگاه کنار آمد. 
چراکه موضع گیری فوری روسیه در قبال این نامه محرمانه افشاءشده، با توجه به شناخت 
عمیقی که از روش کار وزارتخارجه ایالات متحده دارند به خوبی نشان میدهد آنها موضوع 
را فراتر از فضای تبلیغاتی کنونی می بینند. یک دیپلمات ارشد روس در نیویورک که در 
ارتباط با تحولات سوریه معمولا با آمریکایی ها رایزنی می کند می گوید« آنها ممکن است 
صرفا یک نظر کارشناسی و دیپلماتیکی داده باشند. شاید هم حساب شده چنین افشا 
گری صورت گرفته تا ما را نسبت به آنچه در آینده احتمالا انجام خواهند داد امتحان کنند. 
در هرصورت ما یاد گرفته ایم همواره قسمت بد سناریو را مطالعه کنیم »«. ارزیابی روسی 
این اتفاق خبری کار ساده یی نیست؛ اما موضع گیری دیمیتری پسکوف سخنگوی کاخ 
کرملین تا حدی ثابت می کند کرملین اگر هم فعلا معتقد نباشد دیدگاه های دیپلمات 
های آمریکایی تاثیر فوری بر سیاست های رئیس جمهور اوباما خواهد گذاشت، اما چنین 
تضمینی در آینده وجود ندارد. کما اینکه گفته می شود دیدگاه های این دیپلمات ها به 
نقطه نظرات خانم کلینتون که به باور من راهیابی او به کاخ سفید تا حد زیادی محتمل 
به نظر میرسد نزدیک است. شاید آنها از هم اکنون اسب مسابقه خود را انتخاب کرده اند! 
در همین حال پسکوف در واکنش به این خبر دیروز گفت »چنین حملاتی به آشفتگی 
در تمامی منطقه دامن می زند«. سخن او یک واکنش عادی دیپلماتیکی ست یا تهدیدی 
جدی؟ به درستی مشخص نیست؛ اما نوامبر سال گذشته یک مقام ارشد نیروهای روسی 
مستقر در سوریه به نام سرهنگ الکساندر دورنیک در واکنش به احتمال کمک ترکیه و 
اعراب به مخالفان اسدو تجهیزآنها به سلاح های استراتژیک مانند موشک های ضد هوایی 
گفته بود »کشورش ساکت و بی تفاوت نخواهد ماند«. بسیاری از تحلیل گران نظامی معتقد 
بودند این تهدید در نهایت منجر به افزایش کمک های نظامی و تجهیزات پیشرفته مسکو به 
دمشق خواهد شد. با این وضعیت آیا امیدی به حل بحران سوریه و شکستن قفل ناامنی در 
خاورمیانه وجود دارد؟ به باور من ابدا! حداقل نه تا پیش از برگزاری انتخابات ریاست جمهور 

و راهیابی چهل وپنجمین رئیس جمهورایالات متحده به کاخ سفید.

علی لاریجانی: 

بخش بیمه باید از مدیریتی واحد برخوردار شود 
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: با توجه به تصویب مجمع تشخیص مصلحت نظام 

و تایید رهبر معظم انقلاب بخش بیمه کشور باید از یک مدیریت واحد برخوردار شود. 
علی لاریجانی در جلسه علنی روز یکشنبه مجلس پس از سخنان وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی با تقدیر از تلاش های دکتر حسن قاضی زاده هاشمی افزود: وزیر بهداشت 
نکته ای را درباره هماهنگی این وزارتخانه و بیمه ها و لزوم سامان یافتن درآمدها مطرح کرد 
که البته براساس سیاست های حوزه سلامت که اخیرا از سوی مجمع تشخیص مصلحت 
نظام به تصویب رسیده و رهبری نیز آن را ابلاغ کردند، باید از یک مدیریت واحد برخوردار 
شود. وی اظهار داشت:  از این رو دولت باید لایحه ای را مطابق سیاست های کلی تدوین و 
به مجلس ارایه دهند. رئیس مجلس تصریح کرد: از طرف دیگر وزیر بهداشت نگرانی درباره 
منابع پایدار برای این وزارتخانه مطرح کرد و از این رو باید منابع پایداری را برای وزارت 
بهداشت در نظر گرفت اما فکر می کنم اگر دولت و وزارت بهداشت این مسایل را به صورت 
پیشنهاد به مجلس ارایه کنند، آن را می توان سامان داد تا درآمدهای بخش سلامت از یک 

ثبات و پایداری برخوردار باشد.
به گزارش ایرنا، دکتر سید حسن قاضی زاده هاشمی روز یکشنبه با حضور در مجلس 
شورای اسلامی گزارشی از عملکرد وزارت بهداشت در دولت یازدهم به نمایندگان ارایه کرد.

نادر قاضی پور نماینده مردم ارومیه نیز در اخطار اصل 29 قانون اساسی گفت: آقای 
قاضی زاده هاشمی وزیر بهداشت با بودجه طرح تحول سلامت کاری کرد که احمدی 
نژاد با بودجه سلامت کرد. وی با استناد به ماده 204 آیین نامه داخلی اظهار داشت:  طرح 
تحقیق و تفحص از طرح تحول سلامت در مجلس نهم تقدیم هیات رئیسه شده است و 
خواهان بررسی دوباره آن در مجلس دهم هستیم. لاریجانی در پاسخ به وی اظهار داشت:  

این موضوع احتیاج به اخطار نداشت و رسیدگی خواهد شد.

شجاعی خبر داد:

محکومیت »جوانفکر« به 91 روز حبس 
وکیل مدافع علی اکبر جوانفکر از محکومیت موکلش به 91 روز حبس تعزیری خبر داد.

قهرمان شجاعی در گفت وگو با خبرنگار حقوقی ایسنا، با بیان این مطلب، اظهار کرد: 
قطعاً به حکم صادره اعتراض خواهیم کرد.

شجاعی 22 خرداد ماه به خبرنگار ایسنا گفته بود: یکی دو روز آینده حکم پرونده به 
اینجانب ابلاغ رسمی می شود. بر اساس این گزارش، هفتم دی ماه سال گذشته اولین جلسه 
دادگاه علی اکبر جوانفکر مدیرعامل اسبق خبرگزاری ایرنا و سه خبرنگار پیشین روزنامه 
ایران به صورت غیرعلنی در شعبه 1057 دادگاه کارکنان دولت به ریاست قاضی حیدری 
برگزار شد. پس از برگزاری جلسه نخست، رییس شعبه 1057 دادگاه کارکنان دولت، 
پرونده را به شعبه چهارم بازپرسی دادسرای فرهنگ و رسانه بازگرداند تا ایرادات موجود در 
این پرونده برطرف شود. شعبه بازپرسی پس از انجام بررسی های لازم و رفع نواقص مورد 
نظر قاضی، پرونده را دوباره به شعبه 1057 دادگاه کارکنان دولت بازگرداند و جلسه بعدی 
را روز نهم خرداد ماه تعیین کرد. قهرمان شجاعی وکیل مدافع جوانفکر 26 دی ماه سال 
گذشته به خبرنگار ایسنا گفته بود: این پرونده با شکایت دادستانی تهران تشکیل شده و 
اتهام موکلم تمرد در برابر ماموران قضایی عنوان شده است.  جلسه بعدی رسیدگی به 
پرونده »علی اکبر جوانفکر« یکشنبه – نهم خردادماه - در شعبه 1057 دادگاه ویژه کارکنان 
دولت برگزار شد. جوانفکر مشاور رسانه ای رئیس دولت دهم پس از پایان جلسه دادگاه 
گفت:  امروز آخرین جلسه دادگاه تشکیل شد که علاوه بر من سه تن از همکارانم از خود 

دفاع کرده ایم و امیدوارم تبرئه شویم.

حجت الاسلام مجید انصاری: 

ترسیم ناکارآمدی نظام 
همصدایی با استکبار است 

معاون امور مجلس رئیس جمهوری با بیان این که اقدام های دولت در سه سال گذشته 
بسیار فراتر از برجام بوده که ازآن جمله می توان به آواربرداری از ویرانه هایی که در اقتصاد 
کشور وجود داشت، اشاره کرد؛ گفت: ترسیم ناکارآمدی نظام و قوای سه گانه همصدایی 

با استکبار است.
حجت الاسلام والمسلمین مجید انصاری شامگاه شنبه در ضیافت فرهیختگان کرمانی 
مقیم تهران، سیاست های ابلاغی رهبر معظم انقلاب اسلامی را در مساله اقتصاد مقاومتی 
برای دولت نسخه شفابخش اقتصاد کشور دانست و افزود: سند ابلاغی معظم له در زمینه 
اقتصاد مقاومتی جامع و کارشناسی ترین سندی بوده که نه بلندپروازانه و نه خارج از توان و 
ظرفیت کشور است. وی این سند را برای استان کرمان مفید دانست و گفت: استان کرمان 
پایلوت اقتصاد مقاومتی شده و باید برای سایر استانها الگو باشد و ما امیدواریم تجربیات 

کرمانیان به سایر نقاط کشور تسری یابد.

علی مطهری:

راه برای ورود مینو خالقی 
به مجلس باز می شود

نایب رئیس مجلس از اعلام وصول طرح استفساریه قانون انتخابات مجلس درباره ی 
غیرقانونی بودن رد صلاحیت نامزدهای انتخابات بعد از اعلام نتیجه انتخابات خبر داد و 
گفت که این طرح برای جلوگیری از تکرار موضوع منتخب اصفهان در آینده نوشته شده اما 

در صورت تصویب نهایی راه برای ورود مینو خالقی به مجلس هم باز می شود.
علی مطهری در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد:  دراین طرح استفساریه که در واقع 
استفسار ماده 73 قانون انتخابات مجلس و همینطور استفسار از تبصره 3 ماده 52 این قانون 
است از مجلس سوال می شود که آیا منظور از عبارت ابطال انتخابات در ماده 73 قانون، 
ابطال انتخابات یک حوزه ی انتخابیه است یا شامل ابطال آرای یک نامزد هم می شود. به 
طوری که مثلا در یک حوزه ی انتخابیه که انتخابات به صورت سالم برگزار شده آراء برخی 
منتخبان تایید شود و برخی نشود؟ پاسخ این است که شامل ابطال آراء یک نامزد نمی شود 
یعنی اگر انتخابات یک حوزه انتخابیه ابطال شود در واقع آراء همه منتخبان باطل شده و 
نه فقط برخی از آنها. وی افزود: همچنین در سوال دوم این استفساریه پرسیده شده که آیا 
بعد از تایید صلاحیت اولیه یک نامزد انتخابات و رای سالم مردم، شورای نگهبان می تواند 
صلاحیت یک منتخب را برای بار دوم رد کند که پاسخ داده شده، خیر، چنین چیزی 
قانونی نیست و تایید صلاحیت نامزد که در فرصت 20 روزه انجام شده اظهار نظر نهایی 
است و قابل تجدید نظر نیست و اگر مدرک جدیدی در باره ی یک نامزد رسیده باشد باید 
در مرحله بررسی اعتبار نامه ها در مجلس مورد رسیدگی قرار گیرد. نایب رئیس مجلس 
اضافه کرد: این طرح که به شکل عادی  و با 42 امضاء اعلام وصول شده به کمیسیون 

شوراها و امور داخلی ارجاع می شود و در دستور کار مجلس قرار می گیرد.
مطهری در پاسخ به این سوال که آیا در صورت تصویب این طرح راه برای ورود مینو 
خالقی به مجلس باز می شود، یاد آور شد: این طرح در واقع ناظر به آینده است تا قضیه خانم 
خالقی در آینده تکرار نشود و به گونه ای نباشد که بعد از انتخاب مردم، آرای منتخبان به 
استناد وجود یک رویه در گذشته باطل شود. البته ممکن است شورای نگهبان این مصوبه 
را رد کند اما در صورت اصرار مجلس بر رای خود این مصوبه به مجمع تشخیص مصلحت 
ارجاع خواهد شد و اگر مجمع آن را تایید کند قاعدتا راه برای ورود خانم خالقی به مجلس 
باز می شود. وی در پایان گفت: این وظیفه ای است که ماباید انجام دهیم و امیدواریم به 

نتیجه خوبی هم برسیم.

کمال الدین پیرموذن:

اصولگرایان نسبت به حیف ومیل 
150 میلیارد دلار در دولت قبل سکوت کردند

نماینده پیشین مردم اردبیل در مجلس نهم با انتقاد از جوسازی رسانه ای علیه دولت 
درخصوص انتشار فیش های حقوقی مدیران دولتی، گفت: اصولگرایان درمقابل حیف ومیل 

بیش از 150 میلارد دلار در دولت احمدی نژاد سکوت کردند.
کمال الدین پیرموذن با اشاره به بحران اخیر فیش های حقوقی که برای ضربه زدن به 
دولت آغاز شده، اظهار کرد: احمدی نژاد، درآمد افسانه ای نفت را با حیف و میل اطرافیان ش 

و با کوتاهی خود پایمال کرد.
احمدی نژاد به نام عدالت، مشکلات را کلید زد

این نماینده مجلس نهم ادامه داد: دلواپسان، نمایندگان، نشریات و سایت های همفکر 
آنان، حساس نشدند. احمدی نژاد به نام عدالت، مشکلات را در این کشور کلید زد و درعوض 
این که تاثیر فروش و کار و فعالیت در صنعت نفت را سر سفره های مردم بیاورد، نفت و پول 
نجومی آن را در جیب بابک زنجانی و حامیان و کارگردانان دولتی او ریخته شد اما دم نزدند 
و حقوق ماهیانه مدیران دولت قبل و حیف و میل آنان را ندیده گرفت. نماینده مجلس نهم 
یادآور شد: این جریان های سیاسی و رسانه ای درحالی که احمدی نژاد  می توانست کشور 
را با 30 میلیارد دلار واردات اداره کند، با 185 میلیارد دلار اداره کرد، ساکت شدند و با 
واردات بی رویه و سوداگری، کمر تولید ملی را شکاند و غالب کارخانه ها را به تعطیلی کشاند، 
چیزی نگفتند. او اضافه کرد: با این وجود، اکنون با دام گستری های متعدد برای دولت از کاه، 
کوه می سازند و در عوض این که آقایان اجازه دهند، دولت همه انرژی خویش را مصروف 
بهره گیری کافی و وافی از فرصت طلایی پساتحریم در عصر شتاب تاریخ با کاهش ریسک 
سرمایه گذاری در کشور و با جذب سرمایه گذاری های سرنوشت ساز خارجی، به منظور رونق 
و شکوفایی اقتصادی و افزایش ظرفیت های شغلی برای خیل جمعیت انبوه بیکاران جوان و 
اتمام پروژه های کثیر به ارث رسیده از دولت پیشین کند، انرژی دولت را مصروف جواب  به 

دروغ پردازی ها، دفع شرها کرده است.
این نماینده مجلس نهم اضافه کرد: این جریان ها همه انرژی خود را صرف تعطیلی کذب 
کارخانه ارج که همگی ارثیه اقدام ها یا ارثیه های دولت قبلی است، می کنند. پیرموذن در 
پایان خاطرنشان کرد: آقایان به خاطر منافع ملک و ملت و اجرای مقاوم سازی اقتصاد کشور، 

فرصت را از دولت و ملت نگیرند.

الهه کولایی:

 موضوع فیش های حقوقی
 ابزار حمله به دولت است

عضو شورای هماهنگی مجمع زنان اصلاح طلب در رابطه با انتشار فیش های حقوق 
مدیران دولتی گفت: این موضوع می تواند فرصتی باشد برای دولت باشد که این میراث 

نامطلوب دولت قبل را از میان بردارد.
به گزارش جماران، الهه کولایی در مورد حمله های اخیر منتقدان علیه دولت یازدهم 
گفت: این یک عمل طبیعی از سوی جریان رقیبی است که قدرت را به تمامی از آن خود 
می خواهد. حملات به دولت به عنوان قدرت مستقر، در همه جوامع اتفاق می افتد؛ آنچه که 

اهمیت دارد زمینه و ابزارهای این حملات است.
وی افزود: در طول سالیان گذشته زمینه ها و ابزار مختلفی برای حمله به دولت مورد 
بهره برداری قرار گرفته است؛ اما موضوع انتشار فیش های حقوقی که از دریافت حقوق های 
مدیران دولتی در سطوح مختلف، به طور ناحق و ناروا، بدون در نظر گرفتن فشارهای 
اقتصادی وارده بر مردم خبر می داد؛ بیانگر آسیب هایی است که دولت را در ایفای وظایف 
خود در قبال مردم زمین گیر می کند. کولایی تصریح کرد: نکته مهم در مورد این موضوع 
آنست که این رفتار از چه زمانی و چگونه در جمهوری اسلامی شکل گرفته است، همانگونه 
که می دانید یکی از مبانی انقلاب اسلامی ترویج و گسترش عدالت است که با این قبیل 
رفتارها هیچ نسبتی ندارد؛ بنابراین باید برگردیم به دولت هایی که پیش از دولت اعتدال و 
تدبیر، اداره امور در کشور را به عهده داشتند. این نوع خاصه خرجی ها و برداشت از محل 
منابع عمومی را دولتهای نهم و دهم باب کردند. نماینده مجلس ششم در این رابطه افزود: 
ایرادی که به دولت در رابطه با حقوق های نجومی وارد است عدم برخورد جدی با این 
میراث سیئه و نامطلوب در نظام اسلامی است. البته از سوی دیگر این موضوع را می توان 
فرصتی برای دولت دانست که به اصلاح این رویه نامطلوب بپردازد و به وظایف حقوقی و 
اسلامی خود در برابر ملت ایران عمل نماید. این فعال سیاسی اصلاح طلب همچنین در 
مورد مشی و رویکردی که دولت باید در برابر تخریب ها در پیش بگیرد گفت: در مورد 
همین موضوع انتشار فیش های حقوقی دولت باید این موضوع را فرصتی ببیند و در اصلاح 
این روند به طور جدی بکوشد، همچنین اذهان عمومی را به زمان پایه گذاری این رفتارها 
ارجاع دهد چرا که پیش از آن و در دولت اصلاحات چنین حقوق هایی پرداخت نمی شد 
و این میراث دولت به اصطلاح پاکدست است که فرصت غارت منابع ملی را فراهم آورد. 
کولایی در پایان خاطر نشان کرد: البته به این نکته نیز باید توجه داشت که تحول مثبتی 
که در سالیان اخیر صورت گرفته، امکان طرح چنین موضوعاتی را در چارچوب شفاف شدن 
مسائل فراهم نموده است، چرا که در سالهای گذشته و در دوران دولت قبل همین رفتارها 
بدون آنکه افکار عمومی از آن مطلع شوند جریان داشت. با وجود نامطلوب بودن این رویه 
اما این فرصت نیز برای دولتمردان فراهم است که با استفاده از تمام توانایی و امکانات خود 

این قبیل رفتارهای ناصواب را در چارچوب اقتصادی مقاومتی از میان بردارند.

مدیرکل فرهنگی مجلس:

بیشتر نمایندگان در مهمانسرای
 فرهنگیان ساکن هستند

مدیرکل فرهنگی و روابط عمومی مجلس شورای اسلامی، انتشار خبری مبنی بر اقامت 
نمایندگان مجلس دهم در هتل های مجلل تهران را نادرست عنوان کرد و گفت: بیشتر 
نمایندگان در مهمانسرای فرهنگیان آموزش و پرورش و برخی هم در هتل های معمولی 

و متوسط تهران ساکن شده اند.
مهدی کیایی در حاشیه جلسه علنی مجلس شورای اسلامی در جمع خبرنگاران 
افزود: در رسانه ها روز شنبه خبری منتشر شد که انعکاس زیادی داشت مبنی بر این که 
نمایندگان مجلس در هتل های مجلل تهران از جمله هتل استقلال اقامت کرده اند و هزینه 
هر شب اقامت نمایندگان در هتل های مجلل تهران شبی یک میلیون و 500 هزار تومان 
است. وی با بیان این که این خبر بازتاب و انعکاس گسترده ای داشت، اصل موضوع را قویا 
تکذیب و تاکید کرد که هیچ کدام از نمایندگان از ابتدای دوره نمایندگی تاکنون در این 
هتل و در هیچ یک از هتل های مشابه اقامت نداشته اند. مدیرکل فرهنگی و روابط عمومی 
مجلس ادامه داد: به طور معمول معاونت اجرایی مجلس که معاون اجرایی رئیس ستاد 
استقبال از نمایندگان و رئیس ستاد برگزاری مراسم افتتاحیه مجلس دهم است از مدت ها 
قبل طبق روال دوره های گذشته تمهیداتی را برای حضور و اسکان نمایندگان تدارک دید. 
کیایی همچنین گفت: با هماهنگی که با وزارت آموزش و پرورش صورت گرفت بسیاری از 
نمایندگان بعد از انتخابات در مهمانسرای فرهنگیان آموزش و پرورش ساکن شدند، سایر 
نمایندگان هم در هتل ها و مهمانسراهای معمولی و متوسط که در نقاط مرکزی و پایین تر 

از نقاط مرکزی شهر تهران است، مستقر هستند.
وی خاطر نشان کرد: هزینه ای که برای اسکان نمایندگان مجلس دهم پرداخت می 
شود، شبی یک میلیون و 500 هزار تومان نیست بلکه تقریبا یک دهم این هزینه است، این 

هزینه از بین شبی 150 تا حدود 200 هزار تومان است.

یادداشت

اخبــار

رئیس جمهوری با تأکید بر نقش برجسته 
رسانه های همگانی در تقویت روحیه امید در 
جامعه و معرفی فضا و شرایط پس از برجام، 
اظهار کرد: در همه جای دنیا حزب و جناح 
وجود دارد اما جایی که بحث مسایل و منافع 
ملی در میان است، منافع حزبی و جناحی 

مفهوم و معنای خود را از دست می دهد.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی 
شنبه شب در ضیافت افطاری با اصحاب رسانه، 
تقویت امید و اعتماد در جامعه و تلاش برای 
جلوگیری از لطمه دیدن امید مردم را ضروری 
دانست و گفت: آرامش و ثبات امروز جامعه 
و پیشرفت های حاصله مرهون همین روحیه 

امید و آرامش مردم است.
دیدارهای  از  یکی  به  اشاره  با  روحانی 

خود با مقام معظم رهبری در خصوص مسایل اقتصادی، 
خاطرنشان کرد: ایشان در این جلسه تأکید کردند که یکی از 
دستاوردهای بزرگ دولت یازدهم ایجاد آرامش در اقتصاد و 

جامعه است و این مسأله نباید لطمه بخورد.
رئیس جمهوری در ادامه با بیان اینکه برجام صرفاً فضای 
مناسب و آماده ای را برای فعالیت های مختلف فراهم کرده 
است، اظهار کرد: اگر از این فضا در زمینه های مختلف، 
بهره برداری و استفاده نکنیم، هیچ فایده و ثمره ای به دست 
نخواهد آمد؛ بنابر این باید از فضای مناسبی که با برجام ایجاد 
شده، برای پیشرفت کشور و فعالیت های مختلف اقتصادی 

بهره بگیریم.
روحانی گفت: دولت یازدهم دولتی فراجناحی است و 
وقتی دولت حزبی باشد، بدون تردید روزنامه ها و تشکل های 
بخواهد  که  وقتی  اما  می کنند  حمایت  آن  از  مختلف 
فراجناحی عمل کند، کار دشوار می شود و زمانی که پیشرفت 
و دستاوردی به دست می آورد جناح های مختلف خود را در 
آن سهیم می دانند و وقتی با مشکلی مواجه شود، خودشان را 

کنار کشیده و می گویند به ما ارتباطی ندارد.
رئیس جمهوری در ادامه به نقش صدا و سیما به عنوان 
رسانه ملی در تبیین اقدامات دولت اشاره کرد و گفت: امروز 
بوی بهار را از این رسانه احساس می کنیم و شرایط مقداری 

با قبل متفاوت است.
روحانی تصریح کرد: اگر دولت منتخب مردم و حرکت 

آن در راستای اهداف ملی است، پس حمایت از دولت به 
معنای حمایت از مردم است و از سوی دیگر اگر انتقاد از 
دولت در چارچوب خاص و منافع مردم می باشد، آن انتقاد 

هم مفید و لازم است.
رئیس جمهوری با تأکید بر نیاز دولت به رسانه، اظهار 
کرد: دولت ضمن اینکه به رسانه نیاز دارد، باید بتواند با 
رسانه ها ارتباط و تعامل داشته باشد. روحانی، وجود هر گونه 
ضعف در رابطه دولت با رسانه را یک نقص بزرگ دانست و با 
تأکید بر رفع این مشکل، گفت: رفع فاصله ها و تقویت ارتباط 

بین دولت و رسانه ضروری است.
رئیس جمهوری همچنین بر حضور رسانه های کشورمان 
در عرصه منطقه ای و جهانی تأکید کرد و افزود: امروز دنیا 
نیاز دارد که حرف و منطق جمهوری اسلامی ایران را بشنود 
و باید با ارتقای و تقویت جایگاه رسانه های خود، حرف ها و 
منطق مان را در سطح منطقه و جهان در برابر دشمنان و رقبا 

به گوش جهانیان برسانیم.
سطح  در  کشورمان  رسانه های  کرد:  تصریح  روحانی 
جهانی دچار ضعف هستند که باید آن را برطرف کرده و 
صدای خویش را توسط انواع رسانه های جمعی، مجازی و 

مکتوب به گوش جهانیان برسانیم.
رئیس جمهوری در ابتدای این آیین نیز میزبانی اصحاب 
رسانه در ماه مبارک رمضان را افتخاری برای دولت یازدهم 
دانست و گفت: تردیدی نیست که اگر بخواهیم به اهداف 
ملی و بلند انقلاب اسلامی و همچنین تبدیل جمهوری 

الگو به معنای واقعی  ایران به یک  اسلامی 
کلمه برای همه آزادیخواهان و مسلمانان جهان 
برسیم، راهی نیست جز اینکه در مسیر این 

حرکت، افکار عمومی را با خود همراه سازیم.
روحانی تأکید کرد: افکار عمومی بسیار مهم 
بوده و این اصحاب رسانه هستند که باید افکار 
عمومی را با اهداف نظام جمهوری اسلامی 

ایران، هماهنگ و همراه کنند.
اینکه  بیان  با  ادامه  در  رئیس جمهوری 
اصحاب رسانه به معنای عام یعنی همه عالمان، 
و  حقیقی  فضای  و  تریبون ها  فرهیختگان، 
مجازی باید برای این حرکت بزرگ، دست به 
دست هم دهند، اظهار کرد: تفاوت جمهوری 
اسلامی ایران با دیگر کشورها در این است 
که جامعه ما اسلامی است و ما به اسلام خود 
افتخار می کنیم و باید آثار این اسلام و اخلاق اسلامی در 

سراسر رسانه های ما نیز مشاهده شود.
روحانی با تأکید بر اینکه ما به آزادی مطبوعات، رسانه ها 
و قلم در ایران اسلامی افتخار می کنیم، گفت: البته همچنان 
در این مسیر مشکلات و ایراداتی وجود دارد که باید مرتفع 

شوند.
رئیس جمهوری با اشاره به اینکه تردیدی نیست که 
آزادی در جمهوری اسلامی با قبل از انقلاب تفاوت های 
آزادی  اجرای  و  مفهوم  در  البته  داد:  ادامه  دارد،  بسیاری 
اختلاف نظرهایی وجود دارد، اما اصل آزادی به عنوان نعمتی 
بزرگ بعد از پیروزی انقلاب پیش روی همه ما قرار داده 
شد. روحانی تصریح کرد: این آزادی باید با اخلاق اسلامی 
توأم باشد و به اندازه رسانه های حامی دولت، حضور رسانه 
منتقد منصف هم ضروری و مفید است، اما انتقاد منصفانه 
غیر از تخریب، دروغ و اتهام می باشد که همه اینها در شرع 
مقدس از گناهان کبیره شناخته شده است. رئیس جمهوری، 
کاهش آمار 5 درصدی مستمری بگیران کمیته امداد، آمار 
طلاق، پیشی گرفتن صادرات غیرنفتی بر واردات غیرنفتی 
و همچنین شرایط مناسب کنونی برای جذب سرمایه در 
دولت یازدهم را نشان از علایم مثبت و فضای مناسب کنونی 
جامعه دانست و اظهارداشت: برای نخستین بار در کشور، 
بخش خصوصی قرارداد تمام امور زیرساختی راه آهن را امضا 

و اجرای آن را در اختیار گرفته است.

رئیس جمهوری:

 در مسائل ملی، منافع حزبی و جناحی معنایی ندارد
اخبار

اینکه  بیان  با  قوه قضاییه  سخنگوی 
برخی اعلام می کنند که قوه قضاییه با 
برخی پرونده ها سیاسی برخورد می کند 
گفت: دستگاه قضایی به هیچ وجه انگیزه 
سیاسی در رسیدگی به پرونده هر جناح یا 

هر کسی را ندارد. 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین 
محسنی اژه ای روز یکشنبه در نشست 
خبری افزود: ما سیاسی نگاه نمی کنیم 
و برنامه نداریم با هیچ پرونده ای با نگاه 
است  ممکن  اما  کنیم  برخورد  سیاسی 
یک پرونده ای که رسیدگی به آن شروع 
وی  شود.  سیاسی  استفاده  آن  از  شود، 
خاطرنشان کرد: اگر یک فرد از یک جناح 
سیاسی تحت تعقیب قرار گیرد بلافاصله 

از جناح مقابل سواستفاده می کندو بزرگنمایی انجام می 
دهد ولی اگر موضوع مربوط به خودش باشد سعی می 

کند آن را کوچک کند. 
محسنی اژه ای با بیان اینکه ما تاجایی که مقدور 
باشد در رسیدگی به پرونده ها از هیچ کوششی دریغ 
نمی کنیم و ادامه داد: ادعا نداریم که همه قوانین در هر 
پرونده ای اجرا می شود و ممکن است قاضی یا ضابط و یا 
دادگاه خلاف هایی داشته باشد اما انگیزه سیاسی نداریم. 
وی همچنین با بیان اینکه برخی می گویند که بعضی 
از افراد حریم امن دارند و چرا برخی پرونده های آن ها 
رسیدگی نمی شود که در این باره می گویم که پرونده 
ها در شکل رسیدگی مشکلی دارند و ممکن است یک 
فرد پرونده پیچیده و دیگری پرونده آسانی داشته باشد. 

محسنی اژه ای به نمونه ای از این پرونده ها اشاره کرد 
و گفت: در یک مورد شخصی پیامکی همراه با توهین و 
افترا برای شخص دیگری ارسال کرده بود که این اتفاق 
اواخر سال 93 به دادگستری اعلام شده بود که پرونده 
از طریق یکی از بازپرسان ما مورد بررسی قرار گرفت و 
هر آنچه که به ذهنش می رسید برای پیدا کردن صاحب 

پیامک انجام داده بود اما به نتیجه نرسید. 
سخنگوی قوه قضاییه گفت: به یک نحوی با بخشی 
از سازمان اطلاعات خودمان صحبت کردم که آیا پیامک 
را  بتوانیم موضوع  تا  است  آمده، شماره اش مشخص 
رسیدگی کنیم و در یک وقت فوق العاده دستور رسیدگی 
پرونده را صادر کردم و موضوع از این قرار بود که یک فرد 
با یک شماره اعتباری پیامک به فرد شاکی زده بود، بعد از 
همان شماره به شماره خودش و یکی از دوستانش همان 
پیامک با بد و بیراه را ارسال کرده بود و پس از آن این 

خط را از بین برده بود. 
محسنی اژه ای گفت: با کمک سیستم اطلاعاتی و 
طی چندین جلسه این فرد را پیدا کردیم و اعتراف کرد 
که کار وی بوده است اما آیا امکان دارد که انسان روی هر 

پرونده ای این میزان وقت بگذارد. 
وی خاطرنشان کرد: در برخی از پرونده ها اگر همه 
سیستم اطلاعاتی جمع شوند ممکن است به نتیجه برسد 
اما در هر پرونده ای چنین چیزی ممکن نیست، البته ما 
دنبال سیاسی کاری در پرونده ای نیستیم اما ممکن است 

بهره برداری سیاسی شود. 
محسنی اژه ای خاطرنشان کرد مردم تقاضا دارند که 
مسائل را شفاف بگوییم اما قانون به ما اجازه نمی دهد 

بهمین منظور قانون رسیدگی علنی و اعلام را غیر از آنچه 
که هست باید اصلاح کرد و تا زمانی که اصلاح نشده ما 
معذوریم، البته در قانون جدید آیین دادرسی برخی از 
این مشکلات وجود ندارد. سخنگوی دستگاه قضا با بیان 
اینکه برخی ادعا دارند قوه قضاییه آفتابه دزدها را دنبال 
می کند، گفت: در سال های اخیر ما پرونده هایی داریم 
که دیگر آفتابه دزد نیست و ثروتمندترین افراد با کسانی 
که تخلف کرده اند درحال محاکمه داریم و این ها کسانی 
هستند که در بخش خصوصی و دارای جرم هستند و 

ثروت آن ها بالای هزار میلیارد تومان است. 
سخنگوی قوه قضاییه گفت: اصل قوه قضاییه برخورد 
با دانه درشت ها، یقه سفیدها، قاچاقچیان و کسانی که 
امنیت جامعه را بهم می زنند و ابتذال و فساد را ترویج 
می کنند، است و این قابل تحمل نیست و بنای ما بر 

برخورد است. 
دولت و مجلس برای 

پیشگیری از جرم کمک کنند 
معاون اول قوه قضاییه گفت: معاونت پیشگیری از 
جرم قوه قضاییه برنامه های مختلفی در خصوص مفاسد 
اقتصادی و ناهنجاری های اجتماعی دارد، از بسیج، مردم، 
از  دانشگاه ها و دستگاه های اجرایی برای پیشگیری 

جرائم استفاده می کند. 
وی خاطرنشان کرد: ما ناامنی گفتاری داریم و امروز 
معاونت پیشگیری قوه قضاییه برای هر کدام از این آسیب 
ها سیاست و برنامه های راهبردی نوشته است و در 
جلسه ای که برای اختصاص بودجه به حوزه پیشگیری 
برگزار شد، معاونت پیشگیری تمام تلاش خود را برای 
جذب بودجه در این حوزه انجام داد. محسنی اژه ای با 
بیان اینکه هزینه هایی که ما در حوزه پیشگیری انجام 
می دهیم سرمایه گذاری است، گفت: ما تلاش خواهیم 
کرد مسائل و آموزش های پیشگیری را بیشتر از سال 
های گذشته کنیم و امیدواریم دولت و مجلس به این 

موضوع بیشتر به ما کمک کنند. 
 دستگیری نازنین زاغری موضوع امنیتی است 

محسنی اژه ای در پاسخ به سوال خبرنگاری که سپاه 
کرمان نازنین زاغری را دستگیر کرده است، گفت: مسئله 
دستگیری وی امنیتی است و چون در کرمان بوده آنجا 

دستگیر شده و از بیان جزییات آن معذورم. 
وی ادامه داد البته پرونده این فرد به تهران آمده و در 
تهران رسیدگی می شود و در مرحله تحقیقات مقدماتی 

است. 

سخنگوی دستگاه قضا همچنین درباره 
برخی کنسرت ها که جنبه ضد  اجرای 
امنیتی داشته اما وزیر ارشاد این مسئله را 
رد کرده است، نیز گفت: ما با اصل کنسرت 
مخالفتی نداریم اگر قرار بود با کنسرت ها 
مخالفت شود با 300 مورد مخالفت می 

شد نه 9 تا. 
وی خاطرنشان کرد: در رابطه با حمله 
به سفارت عربستان برخی از افراد مسئول 
را تحت تعقیب قرار می دهند و می گویند 
است  ممکن  که  آمد  گزارش  وقتی  چرا 

چنین اتفاقی بیافتد جلوگیری نکردید. 
محسنی اژه ای تصریح کرد: اگر ثابت 
گزارشی  رسمی  مرجع  طریق  از  شود 
رسیده و قابل اعتنا بوده و رسیدگی نکرده 
باشند مسئول هستند و اگر چنانچه کنسرت با رعایت 
مانعی  باشد  نداشته  قانونی و شرعی مشکلی  ضوابط 
برای اجرای آن نیست ولی اگر تحت عنوان اقدامات 
خلاف عفت عمومی، امنیت و نظم عمومی انجام شود 
و گزارش رسمی در این باره بیاید و از آن ها جلوگیری 
نشود حتما دادستان بررسی می کند و برخورد خواهد 

کرد. 
اتهام جهرمی فساد مالی نبود 

محسنی اژه ای در ادامه در خصوص پرونده مه آفرید 
خسروی و افراد مختلفی که مورد محاکمه قرار گرفتند 
و این که مدیرعامل سابق بانک صادرات هشت میلیون 
تومان در زمینه این پرونده جریمه شده است، در پاسخ 
به سوال خبرنگاری گفت: در این پرونده چند نفر متهم 
بودندو قوه قضاییه کسانی که اتهام متوجه آن ها بود را 

دنبال کرد. 
وی در پاسخ به سوال خبرنگار که برخی جهرمی 
را گنده کرده اند، ادامه داد: آیا قوه قضاییه این فرد را 
گنده کرد، البته جهرمی مسئولیت های مختلفی داشت و 
چون اتهام متوجه اش شد قوه قضاییه به خاطر مسئولیت 

هایش از اتهاماتش چشم پوشی نکرد. 
محسنی اژه ای گفت: برای این پرونده بیش از 250 
کیفر خواست صادر شد، آیا همه شما این تعداد را اعلام 
کردید، البته شما از جهرمی بیشتر سوال کردید و چرا از 

دیگر متهمان این پرونده سوالی نشد. 
وی با بیان اینکه اتهام جهرمی فساد مالی نبود و اگر 
اتهامی داشته به نظر می رسد سهل انگاری در نظارت 
بوده است، ادامه داد: حکم برای 44 نفر و مبلغی که شما 
اعلام کردید کمتر و یا بیشتر از وی بوده است و برخی 
اعتراض برای تجدید نظر داده اند اما جهرمی اعتراض 
نکرد و حکمش قطعی شد و این نمونه خوبی است چون 

متوجه اتهام شد.
محسنی اژه ای همچنین در مورد ارزیابی خود از 
عملکرد قوه قضائیه گفت: ساختار، قوانین و برنامه ها در 
راستای قوانین اسلامی است و در عمل هم رو به رشد 
و کمال قرار داریم ولی تا رسیدن به نقطه مطلوب هنوز 

راه مانده است. 
وی در جمع خبرنگاران نیز در مورد پرونده بابک 
زنجانی گفت: اگر خود او و یا شرکای وی مبلغ وثیقه ای 
که تعیین شده را پرداخت کنند، زنجانی به قید وثیقه 

آزاد خواهد شد. 

حجت الاسلام محسنی اژه ای:

با اصل کنسرت مخالفتی نداریم

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
گفت: طرح تحول سلامت، بیمارستان های 

کشور را از ورشکستگی نجات داد. 
با  یکشنبه  روز  هاشمی  حسن  سید 
حضور در مجلس شورای اسلامی با ارائه 
در  بهداشت  وزارت  عملکرد  از  گزارشی 
دولت یازدهم اظهارداشت: تمام بیمارستان 
های کشور پیش از طرح تحول سلامت 

ورشکست بودند. 
وی افزود: قیمتی که دولت برای یک 
تخت می پرداخت از یک مسافرخانه کمتر 
بود بنابراین تعرفه های پزشکی به 2 برابر 
افزایش یافته و برای اولین بار بیمارستان ها 
به تزار مثبت رسیدند و این موفقت بزرگی 
است که ناشی از اجرای کتاب جدید تعرفه 

های پزشکی است. 
که  دیگری  مساله  داد:  ادامه  هاشمی 
خیلی درباره آن صحبت می کنند، زیرمیزی 
است که متاسفانه در همه بخش ها در کشور 
جامعه  اما  دارد  رواج  بخش ها  اکثریت  یا 
پزشکی بیشتر مورد هدف است. وی گفت: 
طبق برآوردها قبل از اجرای طرح تحول 
سلامت مردم سالانه بین هفت تا 10 هزار 
میلیارد تومان بابت زیرمیزی پرداخت می 

کردند؛ اما با اجرای این کتاب با تغییر نرخ ها 
و هزینه کرد 700 میلیارد تومان برای بیمه 
سلامت و هیمن مقدار برای سازمان تامین 
تحول  طرح  اعتبارات  محل  از  اجتماعی 
سلامت، مردم دیگر در بسیاری از مناطق 

کشور زیرمیزی پرداخت نمی کنند. 
وضعیت  ببینید  افزود:  بهداشت  وزیر 
زیرمیزی سه سال قبل چطور بود، دولت 
ها چون پول برای سلامت نداشتند، تعرفه 
ها را ثابت نگه داشته بودند، 2 هزار خدمت 
پزشکی اصلا تعرفه نداشت اما در این دولت 

این مسائل اصلاح شد. 
هاشمی اظهار کرد: گاهی مطالبی در 
رسانه ها می نویسند که ظلم به سلامت 
وزارت  به  اینکه صرفا  نه  مردم می شود، 
بهداشت و مدیران نظام سلامت ظلم شود، 
در  آپاندیس  جراحی  ویزیت  گذشته  در 
بیمارستان دولتی 35 هزار تومان بود و کسی 
جراحی نمی کرد،  مردم به بخش خصوصی 
می رفتند و در بخش خصوصی چند میلیون 

تومان، پول پرداخت می کردند.  
وی ادامه داد: عمل جراحی در بخش 
خصوصی قبل از طرح تحول سلامت 40 
یا 50 میلیون تومان بود، حالا با 256 هزار 

تومان در بخش دولتی انجام می شود، اما 
گفتند، تعرفه ها را 300 درصد رشد دادند.

به جامعه پزشکی ظلم می کنند
وزیر بهداشت اضافه کرد: از تریبون های 
کشور به جامعه پزشکی ظلم می شود، این 
کارها به صلاح کشور نیست، باید انصاف 
داشت، در کشورهای دیگر ببییند با اقشار 
زحمتکش جامعه شان چطور رفتار می کنند.  
وی ادامه داد:  وزارت بهداشت همه پرداختی 
ها به کارکنان نظام سلامت را کنترل می 
کند، الان می دانیم در همه جای کشور چه 
کسانی با چه حقوقی کار می کنند و هیچ 

پرداختی غیر قانونی وجود ندارد.

کاهش پرداخت از جیب مردم
به  شدن  فقیر  کرد:   خاطرنشان  وی 
خاطر هزینه های درمان یکی از مهم ترین 
مشکلات مردم است؛ مسائلی همچون ابتلا 
به سرطان یا مجروح شدن به دلیل تصادف 
و یا به دنیا آوردن بچه ناقص در گذشته 
باعث می شد مردم زیر خط فقر بیافتند 
اما  این دولت کمک کرد، بیمه ها کمک 
منابع  تومان  میلیارد  هزار  هفت  کردند، 

تزریق شد تا سهم پرداخت مردم از جیب 
برای سلامت از 60 تا 70 درصد به زیر 40 

درصد کاهش یابد. 
کمرشکن  های  هزینه  داد:  ادامه  وی 
درمانی کم شده است، پرداخت مستقیم 
به بیمارستان ها در بیمارستان های دولتی 
26 درصد و در بیمارستان های خصوصی 
تامین  های  بیمارستان  در  و  درصد   28
اجتماعی 18 درصد کم شده است، البته 
تغییر  بیمارستان های خیریه خیلی  در 
نکرده است که این موضوع به علت مشکل 

نظارتی است. 
هاشمی افزود:  اتهام می زنند که با مجانی 
کردن درمان، تقاضای القایی درمانی افزایش 
یافته است، این نیز دروغ است از سال 89 
تا 90 مراجعه به پزشک زیاد بود اما از سال 
90 تا 92 به علت تحریم و کاهش توان مالی 
مردم، مراجعات  مردم برای سلامت کاهش 
یافت و اکنون با اصلاح تعرفه ها و افزایش 
حمایت مالی، هنوز به عدد مراجعات سال 
89 نرسیده ایم بنابراین تقاضای القایی وجود 
ندارد یک دلیل آن هم این است که تخت 
بیمارستانی نداریم که مردم بیشتر مراجعه 

کنند.

وزیر بهداشت:

طرح تحول، بیمارستان هارا از ورشکستگی نجات داد 

متین  مسلم
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آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,578,000یک مثقال طلا

1,056,800یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,400,000سکه بهار آزاد ی

10,420,000سکه امامی

5,200,000نیم سکه

2,710,000ربع  سکه

1,800,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

معاون وزیر کار:

جامعه حس خوبی از اشتغال ندارد
معاون وزیر کار با بیان اینکه قرار دادن مرز یک ساعت کار در هفته برای شاغل و بیکار 
دانستن افراد، یک استاندارد جهانی است، گفت: هنوز حس رضایت از وضعیت اشتغال در 

کشور وجود ندارد. 
عیسی منصوری درباره مباحثی که همواره پیرامون نحوه محاسبه بیکاران و شاغلان از 
سوی مرکز آمار ایران صورت می گیرد که طی آن اگر فردی در هفته یک ساعت کار داشته 
باشد شاغل و در غیر اینصورت، بیکار تلقی می شود در صورتی که در ایران قائدتا عامه مردم 
با یک ساعت کار در هفته تامین نخواهند بود گفت: استانداردهای آماری می گوید شما اگر 
یک ساعت در هفته کار کنید به نحوی که معیشت شما تامین باشد، شما شاغل محسوب 
می شوید. معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار اظهارداشت: به هر حال، یک ساعت 
کار در هفته استاندارد جهانی است و نمی توان آن را تغییر داد. بالاخره در دنیا باید در بحث 
آمار با یک زبان حرف زد، در عین حال موضوع این است که آمار درباره یک روند سخن می 
گوید و اگر هم امروز به آن نقد دارید به شما قدرت مقایسه ای می دهد که بتوانید طی آن 
عملکرد سال های قبل تر را بررسی نمایید. منصوری خاطرنشان کرد: با این حال می توان 
یک تعریف دیگری هم از آمار ارائه کرد و نتایج سالیانه آن را با هم مقایسه کرد نه اینکه روش 
فعلی را کنار بگذاریم. اگر فکر می کنید ابزار دیگری باید در اختیار داشته باشیم و به آن عمل 
شود، خود جای بحث دارد. این مقام مسئول در وزارت کار ادامه داد: مساله بعدی این است 
که همین حالا اگر عدد یک ساعت کار در هفته را به 8 ساعت در روز تبدیل کنیم که هفته 

ای 44 ساعت می شود، نرخ بیکاری خیلی تغییر نخواهد کرد و نهایتا 12 درصد می شود.
معاون وزیر کار تصریح کرد: معنای آن این است که بخش عمده ای از نیروی کاری که 
احصاء شده در فرایند گردآوری داده ها، بخش عمده ای در هفته نزدیک به 44 ساعت کار 
می کردند و به یک ساعت کار در هفته کمتر نزدیک هستند. به گفته منصوری، هرچند 
داده ها وضعیتی از بازار کار را ارائه می کند ولی حس جامعه نسبت به اشتغال و بیکاری چیز 
دیگری است. در حال حاضر، حس اقناع کننده ای که درباره اشتغال باید باشد در جامعه 
وجود ندارد. وی خاطرنشان کرد: آمار و نمودار امروز مشکلی از بیکاری کشور را حل نمی 
کند ولی افکار عمومی باید به رضایت برسد که نرسیده است و باید درباره مساله بیکاری به 
صورت جدی تری در کشور فکر شود. بنابراین اینکه مرتبا در تله آمار باشیم و اعداد را بالا و 

پایین کنیم مشکلی از کشور در این بخش حل نخواهد کرد.

 رئیس بانک مرکزی اعلام کرد: علاوه بر 16 میلیارد تومانی 
که قبلا برای کمک به صنایع کوچک و متوسط در نظرگرفته 
شده است منابع مالی بیشتری هم در اختیار این واحدها قرار 

خواهد گرفت.
ولی الله سیف افزود : واحدهای تولیدی که کمتر از یک 
میلیارد تومان بدهی دارند می توانند بدون پرداخت 6 درصد 
جریمه دیرکرد وام های خود را برای یک سال تمدید کنند 
ضمن اینکه کاهش سود تسهیلات بانکی تا چند روز دیگر 
محقق می شود و این هم به صنایع کمک خواهد کرد.وی 
همچنین با اشاره به اینکه روند کاهنده نرخ تورم همچنان ادامه 
دارد و در مدت یک تا دو ماه آینده به مرز تک رقمی می رسد، 
اظهار داشت: بر اساس منطق اقتصادی با کاهش نرخ تورم بی 
تردید نرخ سود بانکی باید کاهش پیدا کند.سیف ادامه داد : 
تصمیمی که بانک ها برای کاهش 15درصدی سود سپرده 
بانکی گرفته اند در مسیر برنامه هایی است که بانک مرکزی 
ترسیم کرده و در عین حال بازار پول با عکس العمل طبیعی 
خود اهدافی را که بانک مرکزی ترسیم کرده است محقق 
خواهد کرد.حیدر مستخدمین حسینی کارشناس اقتصادی 
نیز در مصاحبه با رادیو اقتصاد به پرداخت تسهیلات 470 
هزار میلیارد تومانی سیستم بانکی طی سال گذشته اشاره کرد 
و افزود: این میزان تسهیلات 80 درصد قدیمی و 20 درصد 
جدید بوده است که از مساعد نبودن حال و روز اقتصادی 
بنگاههای تولیدی حکایت دارد.وی در ادامه اعطای تسهیلات 
ارزان قیمت بانکی را شرط رونق و شکوفایی واحدهای تولیدی 
کوچک و متوسط دانست و گفت : رونق صنعتی ضمن علاج 
رکود حاکم بر اقتصاد کشور موجب توسعه اشتغال در جامعه 
می شود.این کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینکه احیای 
صنایع کوچک و متوسط باید از برنامه های اساسی دولت باشد 

، گفت : رونق تولید ملی شرط تحقق سیاست های اقتصاد 
مقاومتی است. محسن عباسی تحلیلگر مسائل اقتصادی 
هم در مصاحبه با رادیو اقتصاد به کاهش نرخ بهره بانکی از 
تیرماه اشاره کرد و گفت : نرخ بهره بانکی هم راستا با نرخ 
تورم در حال کاهش است.وی اظهارداشت: این کاهش بدون 
دستور بانک مرکزی و تصمیم شورای پول و اعتبار بوده و 
این بار خود سیستم بانکی اقدام به کاهش نرخ سود بانکی 
کرده است.عباسی تصریح کرد: کاهش سود بانکی در دفعات 
قبل با تصمیم شورای پول و اعتبار و بانک مرکزی بوده و 

این بار خود بانکها در کاهش سود سپرده بانکی پیش قدم 
شده اند.این کارشناس مسائل اقتصادی گفت: در حال حاضر 
به دلیل انضباط مالی که در بازار پول کشور وجود دارد می 
توان امیدوار بود که موسسات مالی و اعتباری غیر بانکی دیگر 
اقدام به نرخ شکنی نکنند.وی افزود: دفعات قبل که نرخ سود 
بانکی کاهش می یافت موسسات شبه مالی یا موسسات مالی 
اعتباری بدون مجوز به عنوان رقیب بانک ها عمل می کردند.

عباسی یادآورشد: کاهش نرخ سودبانکی در درجه اول به 
کاهش هزینه منابع بانکی منجر می شود.

 فعالان بازار خودرو می گویند که خودروسازان با کاهش عرضه برخی از مدل های خودرو، 
تلاش دارند بازار آن را انحصاری به دست گیرند و دلالان هم بر روی خرید و فروش همین 

خودروها فعال شده اند. 
به گزارش مهر، تابستان تا چند روز دیگر آغاز می شود و مطابق با روال هر ساله، سفرهای 
مردم و خانواده ها به اوج می رسد. اگر شرایط عادی بازار بود، این هفته ها را باید پر رونق ترین 
روزهای بازار خودرو می دانستیم اما اکنون چند سالی است که دیگر این وضعیت تغییر پیدا 
کرده و رکود حاکم بر کل اقتصاد ایران، بازار خودرو را هم بی نصیب نگذاشته است. به همین 
دلیل چه سفرهای نوروزی آغاز شود و چه سفرهای تابستانی، فرقی به حال بازار خودرو 

نمی کند و لجبازی اش آنقدر زیاد است که به این راحتی ها قصد ندارد رونق را برگرداند.
اکنون، روزهای زیادی است که بازار خودرو رکود را تجربه می کند و حتی برخی طرح های 
جذاب خودروسازان برای ترغیب مشتریان به خرید خودرو نیز نتوانسته طلسم بازار خود را 
بشکند. به همین دلیل، هر اقدامی که خودروسازان انجام می دهند، با سدی در مقابلشان 
مواجه می شود که مصرف کنندگان ساخته اند، این بار گویا دیگر کمپین نانوشته ای برای 

نخریدن خودرو شکل گرفته است.
همین چند هفته پیش بود که شورای رقابت به عنوان مرجع قیمتگذاری خودروها، 
براساس اسناد مثبته ای که از خودروسازان دریافت کرده بود، به تجدیدنظر در قیمت برخی 
از مدل های خودرو پرداخت و اجازه داد که برخی از خودروها، افزایش قیمت را تجربه کنند. 

به همین دلیل بود که قیمتها از سوی خودروسازان در نمایندگی ها مجدد افزایش یافت.
البته در روزهای اولی که خودروسازان مجوز افزایش قیمت را گرفته بودند، مطابق با 
دفعات گذشته، اقدام فوری برای افزایش قیمت نکردند، بلکه چند روزی را صبر کردند تا 
بلکه به بهانه گرانی، برخی ترغیب شوند تا از شرایط موجود استفاده کرده و خودرو بخرند 
تا پس از گرانی، متضرر نشوند، اما این نقشه خودروسازان نیز عملی نشد و فروش ها چندان 

رونق نگرفت.
در این میان، خودروسازان بالاخره دست به افزایش قیمت زدند و قیمت ها را بالا بردند، 
البته زمزمه گرانی در همان دورانی که مصوبه شورای رقابت برای گرانی خودرو صادر شده 
بود، برای برخی خودروها حاشیه بازار بوجود آورد، ولی هنوز خودروسازان اقدام به افزایش 
قیمت نکرده  بودند، این حاشیه هر چند اندک، برای خودروها بوجود آمد اما این هم چندان 
دوامی نیاورد و رکود، نسخه آن را هم پیچید. حال قیمت ها در بازار بالا رفته اما خریداری 

نیست.
یک فعال بازار خودرو در گفتگو با مهر می گوید: قیمت بازاری برخی از مدل های مختلف 
خودرو، باز هم به پایین تر از کارخانه برگشته و مردم ترجیح می دهند برخی از خودروها 
را مستقیم از بازار بخرند تا اینکه مدت ها با مشکلات فراوان، مسیر از خانه تا نمایندگی را 

بارها و بارها طی کنند.
وی می افزاید: تنها این تندر 90 است که همچنان حاشیه قیمتی دارد و مردم با مشکلات 
زیادی در خرید آن مواجه هستند. گویا سیاست خودروسازان این است که عرضه را در این 
خودروها کم کرده و یا روش هایی را به کار بگیرند که بازار تندر 90 را خود در اختیار داشته 
باشند. به همین دلیل، خودروسازان عرضه را کم کرده اند و همین امر هم، حاشیه قیمتی 
به وجود آورده است. به گفته این فعال بازار خودرو، اکنون حاشیه قیمتی تندر 90 از یک 
میلیون تومان تا 2.5 میلیون تومان هم کشیده می شود و این فضایی را در بازار فراهم کرده 
که بیشتر خرید و فروش دلالان بر روی این خودرو باشد که دولت باید با نظارت خود، برای 

این موضوع فکری بکند.

 معاون منطقه آزاد اروند گفت: از این پس فقط حجم موتور خودروهای وارداتی )بالاتر از 
2500 سی سی( به مناطق آزاد مدنظر قرار نخواهد گرفت بلکه خودروهایی که ارزش آنها بالای 

100 هزار دلار باشد باید برای ترخیص از گمرک اروند مجوز بگیرند.
 محمدرضا معتمدی در گفت وگو با ، لظهار کرد: از سه هفته پیش باتوجه به منویات مقام 
معظم رهبری و نیز دستور دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی قرار بر این شد که 
جدیت بیشتری در ارتباط با واردات خودروهای لوکس به مناطق آزاد مدنظر قرار گیرد. در 
همین راستا اعمال محدودیت برای واردات خودروهای لوکس مدنظر قرار گرفته و تصمیمات 

جدیدی اتخاذ شده است.
وی با بیان این که همه مناطق آزاد، اعمال محدودیت های مختلف را در ارتباط با واردات 
خودروهای لوکس به مناطق آزاد مدنظر قرار خواهند داد، خاطر نشان کرد: ممکن است 
محدودیت های مناطق مختلف در این رابطه متفاوت باشد، اما ویژگی مشترک همه آنها مسئله 
اعمال محدودیت برای واردات خودروهای لوکس خواهد بود.معاون اقتصادی و سرمایه گذاری 
منطقه آزاد اروند با اعلام این که در این منطقه قرار است خودروهایی که بالای 100 هزار دلار 

ارزش دارند مجوز واردات اخذ کنند، ادامه داد: تا پیش از این تنها در ارتباط با واردات خودروهای 
با حجم موتور بالاتر از 2500 سی سی حساسیت های لازم به خرج داده می شد، اما پس از 
دستور دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، این مسئله مورد بازنگری قرار گرفت و 
تصمیم گرفتیم از این به بعد تمام خودروهای وارداتی به منطقه آزاد اروند که بالاتر از 100 هزار 
دلار ارزش دارند مجوزهای لازم را اخذ کنند.معتمدی با تاکید بر این که اخیرا چند خودرو که 
ارزش مالی آنها بالاتر از چند میلیارد تومان بوده مرجوع شده و اجازه ترخیص به آنها داده نشده 
است، افزود: خودروهایی که بالای 100 هزار دلار ارزش داشته باشند مورد بررسی قرار می گیرند 
که آیا در منطقه مصرف خاصی خواهند داشت یا خیر. اخیرا نیز چند خودروی لوکس که هزینه 
آنها بالاتر از چند میلیارد تومان بود از گمرک ترخیص نشد و علی رغم وارد کردن فشارهای 
مختلف، اجازه ترخیص به این خودروها را ندادیم.وی گفت: براساس تاکیدات رهبری و دستورات 
رییس جمهور، نگاه مثبتی نسبت به واردات خودروهای لوکس به مناطق آزاد که جنبه مصرفی 
ندارند وجود ندارد و قرار نیست وارد کردن خودرو در مناطق آزاد محلی برای مانور خودروهای 

لوکس در منطقه باشد.

رئیس بانک مرکزی :

منابع مالی بیشتری در اختیار واحدهای تولیدی قرار می گیرد

بازگشت حاشیه قیمتی به بازارخودرو

دلالان کدام خودرورابیشترمی خرند؟

معاون منطقه آزاد اروند اعلام کرد:

 شرط جدید برای واردات خودروهای لوکس 

وزیر ارتباطات:

تعرفه تلفن ثابت 15 ریال افزایش یافت
با توجه به ضرر و زیانی که در تلفن ثابت وجود دارد، تعرفه هر دقیقه مکالمه با تلفن ثابت از 

30 ریال به 45 ریال افزایش می یابد و از اول ماه آینده اجرایی می شود.
محمود واعظی پس از نشست برررسی وضعیت بخش خصوصی در حوزه فناوری اطلاعات 
وارتباطات افزود: در زمان هم کدسازی تلفن ثابت این تصور وجود داشت که با توجه به تعرفه 
30 ریالی تلفن ثابت، مشترکان این تلفن را به تلفن همراه که تعرفه ای 18 برابری دارد، ترجیح 
می دهند. وی گفت: متاسفانه مردم به تلفن ثابت روی نیاوردند و عملا تلفن ثابت با ضرر و 
زیان روبرو شد و ما با افزایش تعرفه تلاش کردیم بخشی از این زیان را جبران کنیم.واعظی 
افزود: در شرایط کنونی نیز یک دقیقه مکالمه با تلفن همراه حدود 14 برابر یک دقیقه مکالمه 
با تلفن ثابت است، بر این اساس افزایش در نظر گرفته شده برای تلفن ثابت چندان زیاد نیست 
و امیدواریم شرکت مخابرات با این افزایش تعرفه در بحث سرمایه گذاری فعال عمل کند.وزیر 
ارتباطات درباره ترابرد پذیری )جابه جایی( اپراتور تلفن همراه با فقط شماره نیز گفت: این پروژه 
بسیار سنگین است و قرار بود در 27 اردیبهشت عملیاتی شود البته آنچه مربوط به زیرساخت 
ها بود آماده شده و به صورت آزمایشی نیز راه اندازی شده است، با این حال چند اشکال فنی 
وجود دارد که تلاش داریم این اشکالات را میان سه اپراتور برطرف کنیم و در آینده نزدیک 
اجرایی شدن این طرح را اعلام خواهیم کرد.وی درباره جلسه خود با فعالان بخش خصوصی 
در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات نیز افزود: بخش دولتی در حوزه ارتباطات باید کوچک 
شود و ما تلاشمان باید در جهت حمایت و بستر سازی برای توسعه بخش خصوصی باشد. 
وزیر ارتباطات با اشاره به صدور پروانه های مختلف برای فعالیت بخش خصوصی در حوزه 
فناوری اطلاعات و ارتباطات گفت: اکنون افزایش فعالیت بخش خصوصی در توسعه خدمت 
رسانی به مردم و اشتغالزایی موثر بوده است. واعظی افزود: تلاش داریم با کاهش قیمت پهنای 
باند و ایجاد تفکیک در پهنای باند داخلی و بین المللی زمینه ای را فراهم آوریم تا قیمت 
استفاده برای مردم به خصوص در بخش پهنای باند داخلی کاهش یابد. وی گفت: ما شرکت 
های دانش بنیان را برای تولید محتوای داخلی و نوشتن اپلیکیشن های جدید تشویق می 
کنیم و می کوشیم تا خدمت رسانی جدید به مردم ارائه شود.واعظی ارزیابی خود را از نشست 
با فعالان بخش خصوصی مثبت ارزیابی کرد و افزود: برگزاری این نوع جلسات باعث می شود 

امکان بررسی و رفع مشکلات بخش خصوصی بیشتر فراهم شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی  اعلام کرد :

تسهیل در روند دریافت وام بافت فرسوده
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: با طراحی سایتی در شرکت عمران و بهسازی روند 

دریافت وام فرسوده اسان تر شده است.
محمد سعید ایزدی افزود : تسهیلات بخش مسکن تنوع زیادی پیدا کرده است به طوری 
که وام مقاوم سازی ، ودیعه مسکن ، وام نوسازی در بخش بافت فرسوده و همچنین وام خرید 
و ساخت نیز داریم.وی افزود: در سال های 93-94 تلاش کردیم تمرکز بیشتر بر روی بانک 
مسکن باشد یعنی بانک مسکن را بانک توسعه در حوزه مسکن قرار دهیم.ایزدی تصریح 
کرد: در هفته گذشته بانک مرکزی به 24 بانک عامل تسهیلات نوسازی را ابلاغ کرده است و 
انتظار می رود تسهیلات نوسازی ارائه شود.معاون وزیر راه و شهرسازی گفت : مشکل اصلی 
هم تحقق ما به التفاوت سود تعیین شده توسط دولت است.وی افزود: با توافقی که بین بانک 
مسکن ، وزارت راه شهر سازی و سازمان مدیریت انجام شد 150 هزارفقره از تسهیلات را 
در بانک مسکن متمرکز کردیم که با توجه به تعهد سازمان مدیریت ، مابه التفاوت سود از 
سمت بانک مسکن پرداخت می شود.ایزدی تاکید کرد : این مدل پرداخت تسهیلات ، مدل 
مسکن حمایتی است و گروه های که توانایی بازپرداخت تسهیلات را دارند که عمدتاً از دهک 
های 5-4-3 به بالا هستند.مدیر عامل شرکت مادر تخصصی عمران و بهسازی شهری ایران 
ادامه داد: تسهیلات بافت فرسوده ، کارآمد است و ساکنان و سازندگان می توانند از این مدل 
تسهیلات استفاده کنند و ما نیز تعهد کردیم در زمان سر رسید وام، مابه التفاوت سود یعنی 
10 درصد را به دریافت کنندگان تسهیلات پرداخت کنیم.وی تصریح کرد: در سالهای 94-

93 حدود 107 هزار فقره تسهیلات را از طریق 7 بانک از بین 24 بانک عامل پرداخت کردیم 
که این بانکها دولتی بودند و از آنجایی که تسهیلات به منابع داخلی بانکها واگذار شده بود 
بانک های خصوصی تمایلی برای پرداخت نشان ندادند.وی افزود: در سال های 94-93 بیش 
از 56 هزار متقاضی را به بانکها معرفی کردیم.ایزدی تصریح کرد: بیش از 12 هزار فقره وام 
سررسید شده است و به دنبال پرداخت مابه التفاوت سود هستیم.ایزدی با اشاره به باقی ماندن 
35 هزار پرونده از سال گذشته گفت: پرونده ها تعیین تکلیف شدند و بدنبال تقاضای جدید 
هستیم که سایتی در سامانه عمران بهسازی شهری طراحی و شرایط برای ثبت نام فراهم 
شده است.وی تصریح کرد: با طراحی این سامانه روند دریافت وام به حداقل رسیده است اگر 
متقاضیان بتوانند فرم ها را در سامانه پرکنند بلافاصله به بانک ها معرفی می شوند.ایزدی ادامه 
داد: سقف تعیین شده 24 بانک را ابلاغ کردیم و بانک مسکن سقف پرداخت وام را به 150 
هزار واحد افزایش داده و آماده پاسخگویی متقاضیان است که در صورت مشکل به سامانه 
شرکت عمران و بهسازی مراجعه می کند.ایزدی تصریح کرد: مدلی که در بافت فرسوده دنبال 
می کنیم حضور توسعه گران است یعنی ترجیح می دهیم به جای حضور مستقیم مالکین ، 
توسعه گران )سازندگان( که عمدتاً از انبوه سازان هستند وارد عرصه نوسازی شوند.وی ادامه 
داد: سازندگان می توانند با مدلهای تعریف شده اقدام به ساخت کنند و آخرین جلسه مدل 
توسعه گران در شهر تهران و در بانک مسکن مراحلش طی شده است و بعد از تصویب در 
هیات وزیران به عنوان یک مدل به کل محلات تعمیم داده خواهد شد.ایزدی افزود : ساکنان 
در این مدل بر اساس دارایی هایشان در فرآیند نوسازی و توسعه گران با بانک سروکار دارند 
که انها نیز قرارداد مشارکت واحد نوسازی شده را به مالک ارائه می کنند.وی ادامه داد: در 
این مدل گروه بیشتری را هدف قرار می دهیم و متقاضیان که توان ورود به عرصه را ندارند 
مورد حمایت قرار می گیرند تا کیفیت ساخت را درکشور بالا ببریم.مدیر عامل شرکت مادر 
تخصصی عمران و بهسازی شهری ایران تصریح کرد: سقف وام نوسازی بافت فرسوده از 30-

40-50 میلیون تومان به 40-50-60 میلیون تومان افزایش پیدا کرده و به بالاترین سقف 
حوزه نوسازی رسیده است.ایزدی تاکید کرد: وام های مسکن به بالاترین حد خود رسیده 
است که این وام ها در بسیاری از شهرهای بزرگ بیش از 2 سوم و در کلان شهرها نصف 
قیمت مسکن را تشکیل می دهد ، این افزایش وام روند منطقی را طی کرده است و به تحول 

بخش مسکن کمک می کند.

 توافق هسته ای ایران و قدرت های جهانی سبب شد تا تلاش های 
یک دهه ای غرب برای تحریم صنعت نفت ایران توقف یابد و رقیبان 
منطقه ای و جهانی نیز بار دیگر متوجه خواست و جایگاه ایران در 
اقتصاد انرژی جهان شوند. در شرایط نو امید می رود تولید نفت 

کشورمان به وضعیت بیشینه خود نزدیک شود. 
صنعت نفت کشورمان سال های پر فراز و نشیبی را پشت سر 
گذاشته و اکنون به دنبال آن است تا دوره ثبات و حرکت رو به 
پیشرفت را تجربه کند. تا یک دهه پیش، ایران روزانه بیش از چهار 
میلیون بشکه نفت خام تولید می کرد که نزدیک به 2.5 میلیون 
بشکه از آن را در بازار جهانی انرژی به فروش می رساند. به تدریج با 
تشدید فشارهای بین المللی و گسترش تحریم های هسته ای از قدرت 
کنشگری ایران در این بازار کاسته شد.پایتخت های غربی در دوره اوج 
اختلافات با تهران آشکارا اعلام می کردند هدفشان بستن مهمترین 
شریان تامین منابع مالی اقتصاد ایران است. غربی ها حتی برای به صفر 
رساندن صادرات نفت ایران برنامه ریزی و در این راه موفقیت هایی 
را کسب کردند. فشار آمریکا بر خریداران نفت خام ایران باعث شد 
به طور تقریبی همه کشورهای اروپایی از معامله با کشورمان سرباز 
زنند.در همین راستا کشورهایی همچون ترکیه، هند، کره جنوبی و 
ژاپن هم زیر فشار ایالات متحده به طور چشمگیری از مصرف نفت 
و فراورده های انرژی ایران کاستند. در این شرایط، عربستان سعودی، 
عراق و دیگر کشورها که عرصه را از حضور ایران خالی دیدند جای 
کشورمان را در بازار نفت حتی فراتر از تقاضای بازار پر کردند.در این 
پیوند، با بررسی آمار و توجه به روند سیاسی- اقتصادی یادشده می 
توان به ریشه های سخنان فروردین ماه امسال رییس جمهوری پی 
برد. »حسن روحانی« رییس جمهوری کشورمان در دیدار وزیر و 
مدیران وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات با اشاره به تلاش دشمنان 
در سال های گذشته برای حذف توانمندی و تاثیرگذاری ایران در 
بازار جهانی انرژی، گفت: اگر این دولت می  خواست راه گذشته را 
ادامه دهد، امروز صادرات نفت کشور به صفر می  رسید. در حالی که 
اگر برجام نبود، گام به گام حتی یک بشکه نفت را هم نمی  توانستیم 
صادر کنیم اما به زودی با یاری خداوند و تلاش  های دولت به نقطه  ای 

خواهیم رسید که حق و سهم حضور ما در بازار بوده است.
اکنون به واسطه اجرای برجام میزان تولید و صادرات نفت به دوره 
شکوفایی پیش از تحریم های هسته ای نزدیک می شود. در این 
ارتباط، »بیژن نامدار زنگنه« وزیر نفت دوازدهم خردادماه همزمان با 
برگزاری نشست »سازمان کشورهای صادر کننده نفت« )اوپک( در 
وین، درباره افزایش تولید نفت گفت: ایران در ماه می حدود 2 میلیون 
و 23 هزار بشکه نفت خام صادر کرده است. زنگنه میزان نفت تولیدی 
کشور را سه میلیون و 800 هزار بشکه در روز اعلام و تاکید کرد که 
تولید نفت خام ایران به زودی از مرز چهار میلیون بشکه فراتر می رود.

 * صادرات نفت ایران در دهه گذشته
  صنعت نفت کشورمان از سال های نخست پس از انقلاب در 
بخش سرمایه گذاری و جلب پیمانکار از کشورهای غربی به ویژه 

از آمریکا با محدودیت هایی روبرو بود. این فشارها اما در چند سال 
گذشته با مطرح شدن موضوع هسته ای ایران و به دنبال آن صدور 
قطعنامه های تحریمی شورای امنیت شدیدتر شد. از سال 2005 تا 
2012 میلادی )1384 تا 1391( کشورمان روزانه 3.5 تا 4 میلیون 
بشکه نفت خام تولید می کرد. به طور معمول در داخل کشور روزانه 
نزدیک به 1.5 میلیون بشکه از این نفت خام مصرف می شد و بقیه 
آن )بین 2 تا 2.5 میلیون بشکه( در بازار جهانی انرژی به فروش می 
رسید.در حالی که طی سال های گذشته مصرف داخلی نفت رشد 
چشمگیری نداشت ولی از میزان صادرات آن به تدریج کاسته شد 
چرا که تحریم های هدفمند آمریکا علیه کشورمان صنعت نفت، بیمه 
صادرات و پس از آن شرکت های معامله کننده با ایران را هدف قرار 
داد. این فشارهای فزاینده موجب شد تا معامله با ایران پرهزینه شود 
و بسیاری از مشتریان نیاز خود به انرژی را از کشورهای دیگر تامین 
کنند. به عنوان نمونه ایران پیش از تحریم ها نزدیک به 30 درصد از 
نفت تولیدی خود را )معادل 800 هزار بشکه( به کشورهای اروپایی 
صادر می کرد. با افزایش فشارهای بین المللی این میزان صادرات در 

سال 2012 به شدت کاهش یافت. 
در آن برهه، هدف آمریکا و برخی دولت های اروپایی ها به زانو 
در آوردن اقتصاد کشورمان بود زیرا اقتصاد ایران سال ها به منابع 
مالی حاصل از فروش نفت متکی بوده است. با ارزیابی آمار اعلامی 
دستگاه های داخلی ایران و همچنین »اداره اطلاعات انرژی ایالات 
متحده« می توان دریافت به واسطه تحریم ها صادرات نفت خام 

ایران از حدود 2.5 میلیون بشکه در روز به کمتر از یک میلیون و در 
دوره هایی حتی به 700 هزار بشکه در روز کاهش یافت.

 *گفت وگوهای هسته ای و تغییر شرایط به نفع ایران 
 روند افزایش فشارهای سیاسی- اقتصادی بر ایران تا سال 1392 
و آغاز به کار دولت یازدهم ادامه داشت. از آبان 1392، امید به حل 
وفصل اختلافات هسته ای و خوش بینی به رفع برخی تحریم ها 
بیشتر شد. در واقع مهمترین گام در راه آسان سازی فروش نفت خام 
کشورمان با توافق هسته ای و سپس اجرای برجام برداشته شد. ایران 
در یک سال گذشته به ویژه از ابتدای سال جاری میلادی )زمستان 
سال 1394( بر کنشگری خود در بازار انرژی جهان افزود تا جایی که 
که بنا بر اعلان مسوولان وزارت نفت اکنون میزان تولید نفت ایران 
به مرز چهارمیلیون بشکه رسیده و صادرات آن از 2 میلیون بشکه 

گذشته است.
کشورهای اروپایی همچون ایتالیا، اسپانیا، یونان و فرانسه که به خاطر 
تحریم ها از ایران نفت نمی خریدند در فضای پسابرجام وارد فرایند 
معاملات انرژی با کشورمان شده اند. همچنین پالایشگاه های اروپایی 
در تلاشند بر حجم خرید خود از ایران بیافزایند. در میان کشورهای 
آسیایی هم این تحول مثبت ایجاد شده است و تاکنون کشورهای 
هند و کره جنوبی قراردادهایی را در این زمینه با ایران امضا کرده اند. 
بر اساس آمارها، در ماه فوریه گذشته )در دوره بهمن و اسفند پارسال( 
صادرات نفت ایران به کره جنوبی 2 برابر شد و هند هم میزان خرید 

نفت از ایران را 135 درصد افزایش داد.

این روند ادامه یافت و بر شمار مشتریان و میزان خرید نفت از 
ایران افزوده شد. به عنوان مثال در سفر اواسط اردیبهشت ماه »پارک 
گئون هی« رییس جمهوری کره جنوبی به ایران، مساله خرید نفت 
به یکی از محورهای مهم رایزنی ها تبدیل شد. وزیر نفت کشورمان روز 
یکشنبه دوازدهم اردیبهشت در این باره اظهار کرد صادرات نفت و 
میعانات گازی ایران به کره جنوبی پس از لغو تحریم ها با افزایش چهار 

برابری به 400 هزار بشکه در روز رسیده است.
 *مخالفت ایران با طرح »فریز نفتی« در پسابرجام 

 وجود نفت مازاد بر نیاز جهانی به واسطه تولید بیش از حد برخی 
کشورهای به ویژه عربستان سعودی مهمترین دلیل کاهش قیمت 
نفت طی ماه های گذشته بوده است. برخی از این کشورها با برگزاری 
نشست های 2 و چندجانبه، سرانجام به این نتیجه رسیدند در نخستین 
گام، تولید خود را ثابت نگاه دارند یا به عبارتی به فریز نفتی تن در 
دهند. طرح فریز نفتی ابتکاری بود که روسیه و عربستان به شدت از 
آن پشتیبانی کردند چرا که در مرحله های نخست با موفقیت همراه 
بود و توانست تا اندازه ای موجب افزایش قیمت نفت خام و تثبیت 
بازار شود. کشورهای عضو و غیرعضواوپک بیست و نهم فروردین ماه 
امسال در نشست دوحه بر هدف فریز نفتی تمرکز کردند. امیدواری ها 
به نتیجه بخش بودن این نشست نفتی باعث رشد قیمت ها تا بیشتر از 
40 دلار شد که این روند البته مداوم نبود. نشست دوحه بدون حضور 
وزیر نفت کشورمان برگزار شد. اختلاف نظر میان کشورهای حاضر 
و نیز درخواست عربستان مبنی بر ضرورت تعهد کشورهای دیگر به 
ویژه ایران به رعایت توافق فریز، نشست را بی نتیجه کرد. پس از این 

تحول، دیگربار قیمت نفت خام کاهش یافت.
در این میان، اگرچه ایران از طرح فریز حمایت کرد ولی مقام های 
وزارت نفت کشورمان تاکید کردند تا رساندن تولید به میزان پیش از 
تحریم ها )تولید بیش از 4 میلیون بشکه( این ابتکار را اجرا نمی کنند. 
آن ها اعلام کردند که ایران به خط مشی خود برای باز پس گیری 
سهم از دست رفته اش در بازار ادامه می دهد و ظرف 2 ماه آینده 

تولید خود را به سطح پیش از تحریم ها می رساند.
فرجام سخن این که در شرایط پسابرجام صنعت نفت کشورمان 
مصمم به افزایش تولید نفت با هدف باز پس گیری سهم ایران از بازار 
انرژی است. بنابراین، هر چند ایران نگاه مثبتی به همکاری مشترک 
تولیدکنندگان در بهبود قیمت نفت دارد اما در طرح تثبیت تولید تا 
زمان دستیابی به حقوق و جایگاه واقعی و پیشین در بازار جهانی انرژی 

مشارکت نخواهد کرد.
کارشناسان بر این باورند روندی را که مقام های نفتی کشورمان در 
مسیر کسب سهم پیشین ایران از بازار و جلب مشتریان سنتی و 
جدید در آسیا و اروپا دنبال می کنند، موفقیت آمیز خواهد بود. آنان 
معتقدند به زودی تولید نفت خام ایران به مرز پیش از تحریم ها می 
رسد. از این رو، حال زمان آن رسیده کشورهایی که در گذشته سهم 
ایران را جایگزین کردند برای ارتقای سطح قیمت ها، از تولید مازاد 

نفت دست بردارند.

صنعت نفت درمسیر حرکت  به سوی ثبات و پیشرفت

برجام، راهگشای پویایی ایران در بازار جهانی انرژی 
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کوچ آقای گل به سرزمین افسانه ای

مهدی طارمی راهی لیگ یونان شد
 مهاجم ملی پوش فوتبال کشورمان پیش قرارداد خود را با یک تیم یونانی امضا کرد.

مهدی طارمی مهاجم ملی  پوش تیم فوتبال پرسپولیس که قراردادش با این باشگاه به 
اتمام رسیده صبح امروز از بوشهر راهی تهران شد تا پیش قرارداد خود را با باشگاه جدیدش 
امضا کند. طارمی و وکیل او در تهران جلسه ای با نماینده یک باشگاه یونانی داشتند و 
پیش قرارداد طارمی با این باشگاه به مدت دو سال امضا شد. نماینده این باشگاه یونانی قرار 
است برای اخذ پروانه کار ملی پوش فوتبال کشورمان در یونان اقدامات لازم را انجام دهد تا 
طارمی به زودی راهی تیم جدیدش در کشور یونان شود. صمد ابراهیمی وکیل طارمی با 
اعلام این خبر گفت: با وجود پیشنهاد از لیگ کشورهای دیگر به خاطر پیشنهاد خوبی که 

از باشگاه یونانی رسیده بود تصمیم گرفتیم به آنها پاسخ مثبت بدهیم.

اشتباه سعداوی درباره رفیعی؛

هافبک تراکتورسازی نیم فصل آزاد می شود
سروش رفیعی در پایان نیم فصل به عنوان بازیکن آزاد می تواند به هر تیمی برود.

در حالی که نعیم سعداوی سرمربی تیم فولاد خوزستان دیروز )شنبه( اعلام کرد یک 
جای خالی برای سروش رفیعی در تیمش باقی می گذارد تا این بازیکن بعد از پایان دوران 
خدمت سربازی اش به اهواز برگردد اما این اتفاق رخ نخواهد داد چرا که سروش رفیعی 
در نیم فصل بعد از پایان خدمت سربازی اش در تیم تراکتورسازی اساسا قراردادی با 
فولاد ندارد چرا که این بازیکن در اواخر دوران حضورش در فولاد و پیش از پیوستن به 
تراکتورسازی قراردادی را با دهکردی مدیرعامل وقت فولاد خوزستان منعقد کرد اما این 
قرارداد هیچگاه در هیات فوتبال ثبت نشد و دوره آن منقضی شد.به این ترتیب سروش 
رفیعی در پایان نیم فصل رقابت های لیگ برتر به عنوان بازیکن آزاد از تراکتورسازی جدا 

خواهد شد و می تواند تیم جدیدش را انتخاب کند.

فشنگچی : 

اول مطالبات، بعد مذاکره با فولاد
هافبک فصل گذشته تیم فولاد خوزستان از مشخص شدن تکلیفش تا آخر هفته خبر 

داد.
امیرحسین فشنگچی که قراردادش با فولاد به پایان رسیده درباره شرایطش می گوید: 
هنوز چیزی مشخص نیست. من هنوز مطالباتم را از باشگاه فولاد دریافت نکردم و منتظر 
هستم ببینم چه اتفاقی در این باره رخ می دهد.او ادامه می  دهد: با دو تیم دیگر هم صحبت 
هایی کرده ام اما هنوز چیزی مشخص نیست. این در حالی است که مسئولان باشگاه فولاد 
هم با من حرف زدند. همانطور که گفتم منتظر مطالباتم هستم و اگر پرداخت شوم، وارد 
مذاکره می شوم.فشنگچی در پایان می افزاید: فعلا منتظر هستم اما تا پایان هفته جاری 

قطعا تکلیفم روشن می شود.

ایمان صادقی: 

پیشنهاد لیگ برتری دارم
دروازه بان فصل گذشته پرسپولیس که در میانه راه راهی خونه به خونه شد لحظاتی 

پیش برای مشخص شدن مسائل مالی اش به باشگاه مراجعه کرد.
 ایمان صادقی که در فصل گذشته و در نیم فصل در پرسپولیس حضور داشت برای 
مشخص شدن مسائل مالی خود به باشگاه پرسپولیس مراجعه کرد تا با مسوولان این تیم 
گفتگو کند.صادقی که در پایان فصل دسته اول لیگ آزادگان قراردادش را با تیم خونه به 
خونه تمدید نکرده است، اعلام کرد از تیم لیگ برتری پیشنهاد دارد و باید دید این ادعا 

چقدر جدی است.

دلیل عدم حضور شهباززاده در تمرینات 
مشخص شد

مهاجم استقلال در 3 روز اول تمرینات تیمش غایب بود که این موضوع حرف و 
حدیث های زیادی به وجود آورده است.

سجاد شهباززاده به دلیل این که هنوز با باشگاه استقلال به توافق مالی نرسیده است 
در تمرین 2 روز اول آبی ها غایب بود و در جلسه ای که با بهرام افشارزاده داشت هم 
این موضوع را تاکید کرد.  گفته می شود در قرارداد 2 ساله شهباززاده با استقلال بندی 
وجود دارد که طبق آن طرفین برای سال دوم باید با هم به توافق برسند. مدیران استقلال 
امیدوار هستند امروز با شهباززاده به  توافق مالی برسند تا این بازیکن در کنار سایر بازیکنان 

تمریناتش را استارت بزند.

ثبت قرارداد خسرو حیدری در هیات فوتبال
هافبک راست پای استقلال قرارداد خود را در هیات فوتبال استان تهران ثبت کرد.

خسرو حیدری یک سال دیگر با استقلال قرارداد دارد اما او باید برای سال دوم با مسئولان 
باشگاه استقلال به توافق مالی می رسید، این بازیکن امروز در جلسه ای با افشارزاده بر سر 
مسائل مالی به توافق رسید و دقایقی پیش قرارداد خود را در هیات فوتبال استان تهران به 

ثبت رساند.خسرو حیدری اولین ثبتی این فصل در هیئت فوتبال تهران بود.

احمدی در آستانه جدایی از سپاهان
دروازه بان فصل گذشته تیم فوتبال سپاهان در آستانه جدایی از این تیم قرار دارد. 

 رحمان احمدی برای جدایی از سپاهان با مسئول حقوقی باشگاه صحبت کرده و قرار 
است هیئت مدیره سپاهان برای نحوه فسخ قرارداد این بازیکن تصمیم نهایی را بگیرند.

این در حالی است که مسئولان سپاهان برای فسخ قرارداد احمدی باید رضایت او را 
جلب کنند. احمدی در این باره به تسنیم گفت: برای جدایی با باشگاه مذاکره کرده ام و تا 
فردا تکلیفم روشن خواهد شد.او بعد از مصاحبه چند روز پیش ویسی، تاکید کرده بود که 
حاضر نیست قراردادش را با سپاهان فسخ کند، این در حالی است که در فهرست مازاد 

این مربی قرار گرفته است.

دقیقی به ماشین سازی تبریز پیوست
بازیکن فصل گذشته گسترش فولاد با قراردادی به تیم فوتبال ماشین سازی تبریز 

پیوست.
 سعید دقیقی که در نیم فصل اول فصل گذشته در تیم فوتبال گسترش فولاد بازی 
می کرد با قراردادی به تیم ماشین سازی تبریز پیوست.دقیقی در نیم فصل دوم فصل 
گذشته به تیم مس کرمان پیوست که توانست 7 گل برای این تیم به ثمر برساند.هدایت 
تیم فوتبال ماشین سازی برعهده رسول خطیبی است. این تیم فصل گذشته در لیگ 

دسته اول حضور داشت.

هافبک پرسپولیس ماندنی شد
  هافبک تیم فوتبال پرسپولیس به تمرینات این تیم برگشت. 

رضا خالقی فر بعد از جلسه ای که با برانکو ایوانکوویچ داشت در پرسپولیس ماندنی شد. 
هافبک پرسولیس که در لیست اولیه برانکو برای ماندن در جمع سرخپوشان حضور 
داشت تصمیم گرفته بود در این تیم نماند و حتی از مسئولان باشگاه پرسپولیس خواهان 

رضایت نامه شد اما برانکو با جدایی هافبک تیمش مخالفت کرد.
سرمربی پرسپولیس در صحبت هایی که روز گذشته با خالقی فر داشت او را متقاعد 
کرد که در پرسپولیس مانده و برای رسیدن به ترکیب اصلی با هم پست های خود رقابت 
کند. خالقی فر بعد از شنیدن حرف های برانکو با روحیه ای متفاوت در تمرین عصر دیروز 

سرخپوشان شرکت کرد.

منصوریان هافبک استقلال را 
در اختیار باشگاه قرار داد

سرمربی تیم فوتبال استقلال پس از حرف های علیرضا رمضانی هافبک این تیم در مورد 
رختکن استقلال و بازی ندادن به وی، او را در اختیار باشگاه قرار داد. 

 پس از کش و قوس های به وجود آمده میان علیرضا رمضانی و باشگاه استقلال در 
مورد خوابگاه و بازی ندادن و مصدوم شدن این بازیکن،علیرضا منصوریان وی را در 

اختیار باشگاه استقلال قرارداد تا تکلیفش روشن شود.
 این در حالی است که گفته می شود رمضانی با مطرح کردن این انتقادات سودای 
جدایی از استقلال در سر دارد و می خواهد با دریافت رضایتنامه راهی تیم تراکتورسازی 

تبریز شود.

سید جلال حسینی : 

به تمرین پرسپولیس رفتم تا با
بازیکنان و کادرفنی دیدار کنم

 مدافع ملی پوش پرسپولیس می گوید اتفاقاتی در گذشته رخ داده که هواداران باید در جریان 
آن قرار بگیرند. او همچنین اعتقاد دارد پیش بینی درباره عملکرد این تیم زود است. 

سید جلال حسینی یکی از خریدهای خوب پرسپولیس برای فصل آینده محسوب می شود. 
او که 103 بازی ملی در کارنامه دارد، مهره ای قابل اطمینان برای برانکو در قلب خط دفاع 

خواهد بود.
* روز گذشته به تمرین پرسپولیس رفتی. در این خصوص صحبت کن.

من فقط برای دیدار با بازیکنان و کادر فنی به تمرین پرسپولیس رفتم. همین موضوع دلیل 
حضورم در تمرین بود.

* فکر می کنی پرسپولیسِ 96-95 چطور تیمی باشد؟
سال گذشته که همه دیدند پرسپولیس خوب بازی می کرد و در فصل جدید هم چند بازیکن 
جدید از جمله خودم به این تیم اضافه شده است. از حالا نمی توان راحت حرف زد که پرسپولیس 
چه شرایطی خواهد داشت و پیش بینی در مورد این تیم زود است. من و همه بازیکنان آمادگی 

این را داریم که با پرسپولیس عملکردی خوب در لیگ داشته باشیم.
* ظاهرا خیلی زود هم با طاهری به توافق رسیدی؟

سابقه افراد در حرف زدن، خیلی از واقعیت ها را نشان می دهد. صحبت هایی که طاهری با من 
انجام داد منطقی بود و من قبل از آن هم با ترکاشوند صحبت کرده بودم. من در گذشته خیلی 
چیزها را ثابت کردم و هیچ وقت نشد که بخواهم در مورد مسائل مالی بیش از حد صحبت 
کنم ولی در زمان مدیریت حمیدرضا سیاسی در پرسپولیس مسائلی مطرح شد که به موقع در 

موردش حرف می زنم. به هر حال هواداران باید در جریان دروغ های سیاسی قرار بگیرند.
* با پرسپولیس هم از لحاظ مالی برای عقد قرارداد مشکل خاصی نداشتی؟

وقتی چند سال پیش به پرسپولیس آمدم با رحیمی و دایی صحبت کردم ولی بعدها سیاسی 
کارهایی انجام داد که از دست کسی کاری ساخته نبود. من تا حالا سه بار با ساکت قرارداد امضا 
کردم و با مدیران دیگر هم قرارداد بستم اما هیچ وقت نشنیدید که مشکل خاصی در مورد پول 

قرارداد داشته باشم.
* به نظر تو استقلال بهتر خرید کرده یا پرسپولیس؟

مقایسه خریدهای استقلال و پرسپولیس درست نیست و هر مربی بر اساس سلیقه و نیازهایش 
بازیکن می گیرد. خیلی از تیم ها هر طور خواستند بازیکن جذب کردند ولی نمی دانم چرا در مورد 

بازیکنان استقلال و پرسپولیس حرف و حدیث درست شد.
  چرا سال قبل به پرسپولیس نیامدی؟

سرمربی در مورد انتخاب بازیکن تصمیم می گیرد. اگر سال گذشته به پرسپولیس نیامدم، 
تشخیص برانکو بود.

* پرسپولیس قهرمان می شود؟
تیم هایی مثل پرسپولیس، استقلال، سپاهان،تراکتورسازی و ذوب آهن دنبال قهرمانی هستند 
ولی تیم های سرسخت دیگری هم هستند که ممکن است شگفتی ساز شوند، مثل استقلال 

خوزستان که سال گذشته قهرمان شد. از حالا نمی توان چیزی را پیش بینی کرد.
* در مورد تیم ملی صحبت کن. قبول داری بازی با تیم هایی مثل قرقیزستان 

نمی تواند به ما کمک کند؟
تیم ملی قرار بود فقط با مقدونیه بازی کند که به نظر من فراهم شدن بازی با قرقیزستان هم 
برای ما اتفاق خوبی بود. هر بازی دوستانه می تواند برای تیم ملی مفید باشد و اتفاقا در همین دو 
بازی برخی جوان ها برای اولین بار برای تیم ملی بازی کردند. این بازیکنان باید محک بخورند ولی 
قبول دارم که باید با تیم های قوی و سرشناس بازی کنیم. آقای تاج هم تلاش می کند مشکلات 

تیم ملی کمتر شود و از زمانی که او آمده، شرایط بهتر شده است.
* فکر می کنی تعداد بازی های ملی ات را تا دوران بازنشستگی به چند بازی برسانی؟

من یاد گرفتم که بجنگم و همیشه برای هم پُستی هایم رقیب سرسختی هستم. فصل آینده 
فصل سختی برای من است چون با پرسپولیس درگیر سه جام هستم و در بازی های مقدماتی 
جام جهانی هم باید بازی کنم. امیدوارم بهترین عملکرد را داشته باشم. تلاش می کنم تا در 

بهترین شرایط برای تیم ملی بازی کنم.
* تیم ملی به جام جهانی 2018 روسیه می رود؟

تیم هایی که با آنها بازی داریم در خیلی مسائل از ما جلو هستند ولی ما می جنگیم تا به جام 
جهانی برویم.

* در جام ملت های اروپا طرفدار کدام تیم هستی؟
من طرفدار ایتالیا هستم و امیدوارم قهرمان شود هر چند می دانم این کار سخت است.

سرمربی تیم فوتبال سایپا با بیان اینکه نقل و انتقالات 
فصل پر دردسری است، گفت: از روزی که به سایپا آمده ام از 

آندرانیک تیموریان بی خبرم.
حسین فرکی درباره آخرین شرایط تیم فوتبال سایپا 
و تمرینات این تیم گفت: ما از روز بیست و پنجم خرداد 
تمریناتمان را استارت زدیم و این هفته هم به کارمان ادامه 
خواهیم داد. سایپا یک تیم بی حاشیه و بی سر و صدایی است 

و در آرامش برنامه هایمان را پیش می بریم.
وی درباره دغدغه هایش قبل از شروع لیگ تاکید کرد: نقل 
و انتقالات همیشه فصل پر دردسری برای مربیان و بازیکنان 
است بخصوص وقتی تیم ها برای جذب بازیکنان، با هم در 
رقابت می افتند. این رقابت باعث می شود تا گمانه زنی ها و 

شایعات بیشتر شود.
لحظه  این  تا  ما  کرد:  خاطرنشان  سایپا  تیم  سرمربی 
کوروشی و لطفی را جذب کرده ایم و احتمالا سه یا چهار مهره 
جدید دیگر به خدمت خواهیم گرفت. البته اکثر بازیکنان 
فصل گذشته خود را حفظ کرده ایم و تغییرات زیادی نداریم.

فرکی درباره وضعیت آندرانیک تیموریان و احتمال قطع 
همکاری با کاپیتان تیم ملی تصریح کرد: از روزی که به 
سایپا آمده ام از آندو خبری ندارم. این موضوع را باید از باشگاه 

بپرسید.
وی درباره دستور کارلوس کی روش مبنی بر استراحت به 
ملی پوشان از سوی باشگاه ها، یادآور شد: این تصمیمی است 
که از جانب کادر فنی تیم ملی گرفته شده است. ما فعلا 
یک ملی پوش در سایپا داریم. قاعدتا تیم هایی که ملی پوش 
بیشتری دارند می توانند معترض باشند. قبلا هم اعلام کرده ام 
که در این خصوص باید کارشناسان نظر بدهند تا خدایی 

ناکرده سوء تفاهمی پیش نیاید.
سرمربی سایپا درباره اینکه آیا وی به مهدی ترابی بازیکن 
ملی پوش تیمش استراحت داده است یا خیر؟ گفت: بله، 
ترابی بعد از اتمام لیگ گذشته استراحت نکرده بود و فعلا در 

تمرینات ما شرکت نمی کند.
فرکی در پایان درباره درگیری رسانه ای برانکو ایوانکوویچ با 
کارلوس کی روش و انتقادات سرمربی پرسپولیس از سرمربی 
تیم ملی تصریح کرد: همانطور که گفتم تیم هایی که بازیکنان 
ملی پوش بیشتری دارند ممکن است به نوعی معترض 
باشند. من شب گذشته مصاحبه برانکو را در تلویزیون دیدم. 
مشخص بود که برانکو از این شرایط راضی نیست که این 
هم از قبل قابل پیش بینی بود. اینکه در ادامه چه اتفاقی رخ 

بدهد را نمی دانم. 

فرکی: نقل و انتقالات فصل پردردسری است

به استناد ماده 131 قانون کار و آیین نامه مصوب 71/10/6 هیات وزیران و به موجب 
صورتجلسه مورخ1395/02/07 مجمع عمومی و انتخابات هیات مدیره و سایر مدارک 
تسلیمی، اسامی و سمت هریک از اعضاء اصلی و علی البدل هیئت مدیره انجمن صنفی 
کارفرمایی باشگاهداران ورزشی استان قم که از تاریخ1395/02/07 به مدت 3 سال و 

بازرسان از تاریخ یاد شده به مدت دو سال انتخاب شده اند به شرح ذیل می باشد:
1-وحید شاکری)رئیس هیئت مدیره(

2- جناب آقای محمد هادی رشیدی)نایب رئیس(
3- جناب آقای علی جواهری)خزانه دار(

4- سرکارخانم زهرا احدی)عضو علی البدل هیئت مدیره و دبیر(
5- جناب آقای سید هادی موسوی موید)عضو علی البدل هیئت مدیره(

6- جناب  آقای مجید براتی)بازرس اصلی(
7- سرکارخانم فاطمه سادات چاووشی)بازرس اصلی(
8- جناب آقای مرتضی دلیری فر)بازرس علی البدل(

ثبت اولین پیروزی تیم ملی والیبال با غلبه بر آرژانتین

 شاگرد زرنگ ها مُچ استاد ولاسکو را خواباندند
به  موفق  جهانی  لیگ  در  ایران  والیبال  ملی  تیم 

شکست شاگردان ولاسکو در تیم ملی آرژانتین شد.
لیگ جهانی - والیبال ایران و آرژانتین - عادل غلامی

به گزارش ایسنا، تیم ملی والیبال ایران در آخرین 
بازی خود در هفته اول لیگ جهانی والیبال به مصاف 
شاگردان ولاسکو در تیم ملی آرژانتین رفت و اولین 

پیروزی خود را در لیگ جهانی 2016 کسب کرد.
این برای سومین بار بود که ولاسکو بعد از ترک 
ایران رودر روی شاگردان پیشین خود قرار گرفت. او 
دربازی های گذشته  یک پیروزی و یک شکست را برابر 

ایران به دست آورده است.
این دو تیم هر دو بازی گذشته خود برابرتیم های 

برزیل و آمریکا را واگذار کرده اند.
تیم ملی که در این بازی با لباس های سورمه ای 
به میدان رفت بازی را با ترکیب سعید معروف، میلاد 
عبادی پور، محمد موسوی، محمد جواد معنوی نژاد، 

عادل غلامی و شهرام محمودی آغاز کرد.
آرژانتینی ها نیز با پوگلاخن، برونو، راموس، سوله، لیما 

و لوسیانو بازی را آغاز کردند.
 این بازی با قضاوت "والتر هوگو" از پرو و "جعفر علی" 

از بحرین برگزار شد. 
ست اول 25-22 ایران

ابتدای ست نخست   دو تیم نمایش یکسانی در 
داشتند اما از امتیاز 10 به بعد تیم ایران موفق شد دو 
اختلاف امتیاز ایجاد کند و 10-12 از حریف پیش بیفتد. 
با وجود اینکه تیم ملی ایران از حریف پیش افتاد اما 
آرژانتینی ها در دفاع و سرویس عملکرد بهتری داشتند.

 وقت استراحت فنی دوم این ست با کسب امتیاز 16 
برای ایران به دست آمد و دو تیم در امتیاز 16-13 به 

استراحت رفتند.
 جای خالی سعید معروف کاپیتان تیم ملی ایران 

بازی را 20-17 به نفع ایران کرد.
 "پوگلاخن" با اشتباه معنوی نژاد از خط سرویس 

امتیاز مستقیم گرفت و بازی 22-20 به نفع ایران شد.
 محمدجواد معنوی نژاد موفق شد امتیاز 25 را برای 
ایران به دست بیاورد و ست اول 25-22 به نفع ایران 

به پایان برسد.
 ست دوم 25-20 ایران

 لوزانو در ست دوم از همان ترکیب ابتدایی استفاده 
کرد. سرویس محمد جواد معنوی نژاد بازی را در این 
ست 4-3 به نفع ایران کرد و در ادامه هم تیم ملی 

توانست دو امتیاز از حریف پیش بیفتد. 
بعد از وقت استراحت فنی اول تیم ملی اختلاف امتیاز 
خوبی را با آرژانتین ایجاد کرد و سرویس عبادی پور 
مستفیما تبدیل به امتیاز شد و ایران11-7 از حریف 

پیش افتاد. 
مشکل حمایت ازمهاجم و توپ گیری بازیکنان ایران 
در این بازی هم به چشم می خورد. در ادامه این ست 
و در حالی که ایران 4 امتیاز پیش بود بازی به تساوی 

17-17 رسید.
 والیبالیست های ایران در ست دوم هم موفق شدند 
در امتیازهای پایانی بهتر عمل کنند و با رقم خوردن 
نتیجه 22-18 خولیو ولاسکو مجبور به گرفتن وقت 

استراحت شد.
 در امتیاز 23 علیرضا مباشری برای توپ گیری به 
زمین آمدو در نهایت هم این ست با نتیجه 25-20 به 

نفع ایران به پایان رسید. 
با پیروزی در این دو ست تیم ملی ایران کسب اولین 

امتیاز خود را در این رقابت ها قطعی کرد.
 تیم ملی که در ست اول هیچ دفاع موفقی برابر 
حریف نداشت در این ست 3 امتیاز را از خط دفاع 

کسب کرد.
 ست سوم 25-21 آرژانتین

 در ست سوم فرهاد ظریف به عنوان لیبرو به جای 
مرندی به میدان آمد.

 با وجود اینکه در ست سوم دو تیم تا امتیاز 8 باهم 
پیش رفتند اما آرژانتین موفق شد در ادامه ست 11 بر 

8 از ایران پیش بیفتد و لوزانو مجبور به گرفتن وقت 
استراحت شود.

 آرژانتین زود تر از ایران به امتیاز 16 رسید و دو تیم 
با نتیجه 16 بر 13 به وقت استراحت فنی دوم رفتند.  
درست سوم نیز تعداد خطاهای آرژانتینی ها بیشتر از 

ایران بود.
  با وجود اینکه آرژانتین دو امتیاز از ایران پیش بود 
اما سرویس های خوب ایران بازی را به تساوی 18-18 

رساند. در امتیاز20-19 میرزاجانپور به زمین آمد.
 با چند اشتباه بازیکنان ایران آرژانتین موفق شد با 
نتیجه 23-20 از ایران پیش بیفتد و در نهایت هم این 

ست را 25-21 به نفع خود به پایان برساند.
 ست چهارم 25-13 آرژانتین 

امتیاز اول در ست چهارم را محمد موسوی به صورت 
مستقیم از خط سرویس گرفت. آرژانتینی ها بعد از این 
امتیاز موفق شدند 4 امتیاز را کسب کنند تا لوزانو در 

همان ابتدای کار وقت استراحت بگیرد. 
آرژانتین اختلاف امتیاز خود را با ایران حفظ کرد 
تا وقت استراحت فنی نخست با نتیجه 8 بر 4 به نقع 

آرژانتین به دست بیاید.
 در ادامه هم حضور مهدوی به جای معروف برای 
ایران فایده ای نداشت و آرژانتینی ها 15 بر 10 پیش 

افتادند.
 آرژانتین 5 امتیاز دیگر به دست آورد و این تیم 
به امتیاز 20 رسید و بازی 20 بر 12شد تا شاگردان 

ولاسکو بازی باخته را به تساوی بکشاند. 
این ست را آرژانتین با 12 اختلاف امتیاز و با نتیجه 

25-13 به پایان رساند.
 تعویض های پشت سرهم لوزانو و استفاده از بازیکنان 
ذخیره در ست های سوم و چهارم باعث شد شاگردان 

ولاسکو به بازی برگردند. 
ست پنجم 15- 11  ایران

 تیم ملی ایران که در دوست قبل مسابقه عملکرد 
غیرقابل قبولی داشت و تعویض های پیاپی لوزانو باعث 
برهم خوردن نظم تیمی ایران شده بود تلاش کرد ست 

پنجم را به سود خود به پایان برساند. 
در این ست حساس داور مسابقه به دلیل شادی 
بازیکنان دو تیم به هریک از آن ها یک کارت قرمز داد و 

بازی 5-4 به نفع آرژانتین شد. 
ملی پوشان ایران موفق شدند در ست پنجم 6-5 از 

حریف پیش بیفتند تا ولاسکو وقت استراحت بگیرد.
 تیم ملی ایران روند امتیاز گیری خود را در ست 

پنجم ادامه داد و موفق شد 11-9 از حریف پیش بیفتد.
 در نهایت هم این بازی دشوار برای شاگردان لوزانو 
در ست پنجم 15-11به پایان رسید تا ایران اولین برد 
خود در لیگ جهانی 2016 را به سختی و با نتیجه 3 بر 
2 کسب کند.  آرژانتین در هفته آخر لیگ جهانی نیز با 
ایران هم گروه است و ولاسکو همراه با شاگردانش برای 

برگزاری بازی های هفته سوم باید به ایران بیایند.
 این دو تیم در المپیک 2016 ریو نیز هم گروه 
هستند و ایران در اولین بازی خود در المپیک باید با 
آرژانتین بازی کند. ایران در صورت برد این تیم در 
المپیک می تواند به جمع هشت تیم برتر این رقابت ها 
صعود کند.  تیم ملی ایران در هفته دوم لیگ جهانی با 
تیم های صربستان، برزیل و بلغارستان هم گروه است 

و بازی ها به میزبان بلگراد صربستان برگزار می شود.
رائول لوزانو:

دوست نداشتم با آرژانتین بازی کنیم
سرمربی آرژانتینی تیم ملی والیبال ایران می گوید 
ترجیح وی این بوده که با آرژانتین رو به رو نشود اما این 

ورزش است و چاره ای نیست.
رائول لوزانو در نشست خبری پایان بازی اظهار کرد: 
برای من همیشه رو یارویی با آرژانتین دشوار است. 
خولیو ولاسکو دوست بزرگ من است. ترجیح می دهم 

در چنین وضعیتی قرار نگیرم اما این ورزش است. 
وی افزود: ما بازی بسیار بزرگی داشتیم و عملکرد 
خوبی از خودمان در بخش دریافت، پاس و آبشار نشان 
دادیم. ما تقریبا در ست پنجم مرتکب اشتباه نشدیم. 

با این حال هنوز جا برای پیشرفت تیم ما وجود دارد. 
 ایران از برزیل راهی بلگراد می شود تا سه بازی مقابل 

بلغارستان، برزیل و صربستان برگزار کند.
محمودی: 

شرایط سختی را پشت سر می گذاریم
پشت خط زن تیم ملی والیبال ایران بعد از پیروزی 
مقابل آرژانتین گفت: بازیکنان شرایط سختی را پشت 
سر می گذارند اما چاره ای نیست و به دنبال بهترین 
نمایش هستیم. خوشحالم که با دست پر ریو را ترک 
می کنیم. شهرام محمودی پشت خط زن تیم ملی 
والیبال کشورمان بعد از این پیروزی اظهار داشت:» می 
توانستیم در همان ست سوم برنده بازی باشیم اما 2 
ست را واگذار کردیم تا بازی به ست پنجم کشیده شود. 
بچه ها تمام تلاش خود را انجام دادند تا ست پنجم را 
برنده بازی شوند که خدا را شکر این اتفاق رخ داد و 
توانستیم با برد هفته اول را پشت سر بگذاریم. از بابت 

این پیروزی خوشحال هستم و رفته رفته شرایط تیم 
بهتر خواهد شد.«  وی در ادامه اظهار داشت:» بازیکنان 
تیم بسیار خسته هستند و مسابقات سختی را پشت سر 
گذاشتند. یک تورنمنت سنگین و حساس را در ژاپن 
پشت سر گذاشتیم و با آن شرایط آب و هوایی و اختلاف 
زمانی ژاپن حالا به ریو آمده ایم که شرایط بسیار برای 
تیم سخت شده است اما چاره ای نیست و بازیکنان با 
این موضوع کنار آمده اند و می خواهند بهترین نمایش 
خود را در زمین به نمایش بگذارند. باید این مسائل را هم 
در نظر داشته باشیم و مهم این است که تیم تمام تلاش 

خود را در بازی ها خواهد کرد.«
شریفات: بازی برایمان حیثیتی بود

دفاع وسط تیم ملی والیبال ایران گفت: نتیجه مقابل 
حریف امروز برای تیم حیثیتی بود و بچه ها انگیزه بالایی 

برای برد در این دیدار داشتند.
 مصطفی شریفات دفاع وسط تیم ملی والیبال ایران 
که با ورود به زمین در ست پنجم کمک بسزایی به تیم 
ملی کرد، در خصوص بازی اظهار داشت:» برای پیروزی 
در این دیدار انگیزه زیادی داشتیم. چرا که می خواستیم 
با برد برزیل را ترک کنیم و به صربستان برویم. به هر 
حال یک بازی حیثیتی بود و دوست داشتیم آرژانتین 
را ببریم. ست اول و دوم خیلی خوب کار کردیم اما 
ازی در ست سوم یک مقدار گره خورد. آنها خیلی  ب
هماهنگ بازی کردند، سرویس های خوبی زدند اما ما 
در ست پنجم به خودمان آمدیم و همه هم قسم شدند 
که این بازی را ببریم.« لوزانو شریفات را در ست پنجم 
به صورت ثابت در ترکیب قرار داد و او توانست تاثیر 
مثبتی در پیروزی تیم ایجاد کند. وی در این باره تصریح 
کرد:»ست پنجم انگیزه شخصی بالایی داشتم و دوست 
داشتم به تیم کمک کنم که خدا را شکر این اتفاق افتاد 

و توانستیم بازی را ببریم.«
عبادی پور: آرژانتین فشار زیادی آورد

دریافت کننده تیم ملی والیبال کشورمان گفت: دو 
تیم فشار زیادی را به هم وارد کردند اما در ست پنجم 
این ما بودیم که توانستیم برنده باشیم تا پیروزی مهم 

را کسب کنیم.
 میلاد عبادی پور دریافت کننده تیم ملی والیبال 
ایران پیش از این پیروزی اظهار داشت:» از قبل هم 
می دانستیم بازی سختی مقابل آرژانتین داریم اما همه 
بچه ها با تمام قدرت آمدند تا این بازی را ببرند. ما بازی 
حساسی با این تیم در المپیک هم خواهیم داشت و باید 
ست پنجم را می بردیم تا انگیزه تیم برای المپیک بالا 

می رفت. خدا را شکر این بازی را بردیم. به نظرم آخرین 
بازی ها از مهمترین بازی ها محسوب می شود. درست 
است ست های سوم و چهارم  را واگذار کردیم اما 6 بازی 
دیگر داریم و با روحیه به مصاف دیگر تیم ها می رویم.«

وی در ادامه افزود:»در ست اول ودوم ما بازی خوبی 
ارائه دادیم و بالا رفتیم و دو ست دوم را تیم حریف در 
دست گرفت و پیروز شد، این در مسابقات حرفه ای 
طبیعی است. درست است آنها ما را تحت فشار قرار 
دادند، اما برنده بازی ما بودیم و در ست پنجم موفق 

شدیم با برد هفته اول را پشت سر بگذاریم.«
مباشری: بازی بیش از حد حساس شد

دریافت کننده تیم ملی والیبال ایران بعد از پیروزی 3 
بر 2 مقابل آرژانتین گفت: حضور ولاسکو روی نیمکت 
آرژانتین بازی را بیش از اندازه حساس کرده بود اما خدا 
را شکر توانستیم در ست پنجم به بازی برگردیم و برد 

مهمی را کسب کنیم.
علیرضا مباشری دریافت کننده تیم ملی والیبال ایران 
بعد از این پیروزی گفت:» بازی بسیار حساسی شده 
بود و حضور ولاسکو روی نیمکت آرژانتین شرایط بازی 
را خاص کرده بود. دو ست اول را به خوبی توانستیم با 
برد پشت سر بگذاریم اما با چند اشتباه بازی به ست 
پنجم کشیده شد. در والیبال تک امتیازات سرنوشت 
ساز هستند که همین مساله دلیلی شد تا در ست سوم 
به مرز پیروزی برویم اما کار به ست پنجم کشیده شد. 
خوشحالم که با برد هفته اول را به پایان رساندیم و هفته 

به هفته بهتر خواهیم شد.«
 وی در ادامه اظهار داشت:» این اولین هفته از لیگ 
جهانی بود و هفته به هفته شرایط تغییر می کند. در 
برزیل بازی به بازی بهتر شدیم و امیدوارم این شرایط 
در هفته های آینده هم ادامه پیدا کند. این برد خیلی 
برای تیم مهم بود و خوشحالم ست پنجم بچه ها تمام 
تلاش خود را در زمین انجام دادند تا با برد هفته اول را 

پشت سر بگذاریم.«
ولاسکو: تیم ما باهوش نیست

سرمربی تیم ملی آرژانتین گفت: تیم ما در امتیاز 
آوری باهوش نیست. دیدار ایران و آرژانتین در بازی های 

المپیک بسیار حساس و تاثیر گذار است.
 خولیو ولاسکو سرمربی تیم ملی آرژانتین پس از 
شکست مقابل ایران اظهارداشت: بازی خوبی بود. در 
ابتدا، هر یک از تیم ها دو ست پیروز شدند. تیم ما 
در امتیازآوری باهوش نیست. زمانی که در حال بردن 
در ستی هستیم،با اشتباهاتی کوچک به راحتی بازی 
آن را واگذار می نماییم. بعد از اینکه اشتباهاتی را در 
توپ گیری، پوشش زمین، و حمله مرتکب می شویم 
تلاشی برای جبران آن نمی کنیم. باید هم در بخش 
تاکتیک فردی و هم تیمی پیشرفت کنیم.  ولاسکو 
افزود: در ابتدای کار خوب شروع کردیم. سپس بین 
موسوی و سوله تنشی به وجود آمد که از آن پس تیم 
ما تمرکز خود را از دست داد که به نظر من اشتباه 
بود، چون اصولاً تیمی که بازنده است از این دست 
حرکات انجام می دهد نه تیمی که پیروز میدان است.  
نیازی به این کارها نبود. شاگردانم باید این موضوع را 
یاد بگیرند.  سرمربی تیم ملی آرژانتین در خصوص 
رویارویی تیمش در نخستین مسابقه المپیک مقابل 
ایران گفت: بازی اول در مسابقات المپیک بسیار با 
اهمیت است. بازی اول حتی در صعود تیم هم تاثیر 
گذار است. کوبا تیم قدرتمند و خطرناکی است. ما در 
المپیک ریو، کونته را در اختیار داریم. او در این بازی 
ها غایب است. مسابقات المپیک بسیار مهم است. باید 
تغییراتی را در تیم حاصل کنیم تا بتوانیم بهتر بازی 

کنیم.
معنوی نژاد امتیازآورترین بازیکن زمین شد

جواد معنوی نژاد در سومین بازی تیم ملی والیبال 
ایران در لیگ جهانی 2016 امتیازآورترین بازیکن زمین 
بود. جواد معنوی نژاد، در این بازی 18 امتیاز برای تیم 
کشورمان کسب کرد. کریستین پولاخن نیز 17 امتیاز 

برای آرژانتین به دست آورد.
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برند Zencube نوعی لامپ نمکی جدید ارائه کرده است. این لامپ موجب تنفس بهتر شما 
شده و در واقع تاثیرات منفی فناوری بر بدن را کاهش می دهد.

 این لامپ نمکی با ایجاد تنفس بهتر خواب آرام بخشی را به شما هدیه می دهد.
  Zencube حاوی هوای طبیعی بوده و از لامپ های سنتی و قدیمی محسوب می شود. این 

لامپ دارای لایه های تو در تو همچون آشیانه پرندگان است. 
این فناوری دارای سیستم ارتباطی با اپلیکیشن بوده و رنگ آن تغییر کرده و احساس 

خوشایندی در فرد ایجاد می کند. در لایه بیرونی آن نیز روغن خاصی نهفته است. 
این لامپ LED انرژی حدود 90درصد کمتر از لامپ های هالوژنی مصرف می کند و 

برخلاف لامپ های سنتی هرگز ذوب و چسبنده نمی شود.

دوربینی برای مشاهده زیر پوست ساخته شد

طراحی و ساخت شناور توسط متخصصان داخلی

بهینه سازی سلول های خورشیدی زیستی به کمک پروتئین موجود در عروس دریایی
محققان دانشگاه صنعتی شریف به صورت آزمایشگاهی 
را به کمک پروتئین های  سلول های خورشیدی زیستی 
موجود در عروس دریایی بهینه کرده اند. با بهینه سازی هرچه 
بیشتر تبدیل انرژی، این نوع سلول ها در آینده ای نزدیک 
می توانند جایگزین سلول های خورشیدی نسل قدیمی تر 

شوند.
با افزایش روزافزون جمعیت جهان، مسئله  انرژی یکی از 
مهم ترین مسائل پیش روی بشر در 50 سال آینده خواهد 
بود. اغلب انرژی های موجود نیازمند احتراق سوخت های 
فسیلی هستند. استفاده از سوخت های فسیلی منجر به تولید 
گاز دی اکسید کربن و پدیده  گرمایش زمین می شود. نور 
خورشید بهترین منبع انرژی برای جایگزینی سوخت های 
فسیلی است. خورشید ده هزار برابر انرژی مصرفی بشر 
به وسیله  سلول های  انرژی خورشیدی  تأمین می کند.  را 
خورشیدی می تواند به انرژی الکتریکی تبدیل شود. تاکنون 
انواع مختلفی از سلول های خورشیدی با بازدهی های متفاوت 
تولیدشده است. تلاش ها برای کاهش هزینه های ساخت 
سلول های خورشیدی و همچنین معرفی نسل های جدید 

آن در سراسر جهان در حال انجام است. 
دکتر راحله محمدپور مجری طرح با ارائه  توضیحات اولیه 
در خصوص سلول های زیستی، در رابطه با اهداف دنبال 
شده در این طرح گفت: »سلول های خورشیدی زیستی 
نسل جدیدی از سلول های خورشیدی لایه نازک هستند که 
ساختار و عملکرد آن ها شبیه به برگ درخت است. در واقع 
در این نوع سلول ها با استفاده از پروتئین های حساس به نور، 
یک نوع برگ درخت مصنوعی تولید می شود. هدف از انجام 

این طرح بهبود عملکرد تبدیل انرژی سلول های خورشیدی 
زیستی با استفاده از مواد فعال نوری زیستی جدید بوده 

است.«
هزینه   طرح  این  در  تولیدشده  خورشیدی  سلول های 
تولید به مراتب پایین تری نسبت به سلول های خورشیدی 
نسل های قدیمی تر دارند و بازدهی تبدیل انرژی آن ها نسبت 
به سلول های خورشیدی زیستی گزارش شده بالاتر است. 
به علاوه، به دلیل اینکه بخش اعظمی از این سلول ها از 
نانوذرات پروتئینی ساخته شده اند، از خود خاصیت خود 

ترمیم شوندگی بروز می دهند. 
محمدپور در ادامه پیرامون پروتئین های مورد استفاده در 
این سلول خورشیدی زیستی و نحوه  عملکرد آن ها افزود: 
از مولکول های فعال نوری زیستی شامل  »در این طرح 
پروتئین باکتریورودوپسین )استخراج شده از نوعی باکتری( 
و پروتئین فلورسانس سبز )تولید شده به صورت نوترکیب( 
جهت به دام انداختن نور استفاده شده است. جی اف پی نیز 
یک پروتئین فلورسانس موجود در عروس دریایی است که 
در سلول های خورشیدی زیستی تولید شده در این طرح، 
استفاده شده است. استفاده از پروتئین های زیستی علاوه 
بر اینکه امکان سازگاری با محیط زیست را فراهم می کند، 
پتانسیل خود ترمیم شوندگی را نیز مطابق با گونه های 

طبیعی مهیا می کند. 
الکترود  پژوهش،  این  طی  در  محقق،  این  گفته   به 
نانوساختاری بر پایه  نانوذرات دی اکسید تیتانیوم به عنوان 
تیتانیوم جهت  اکسید  نانوالیاف  و  الکترون  انتقال  بستر 
افزایش پراکندگی نور در الکترودها تهیه شده است. سپس 

پروتئین های فعال نوری باکتریورودوپسین و پروتئین از منابع 
موردنظر استخراج شده و بر روی الکترود نانوساختار ساخته 
شده در مرحله  قبل تثبیت شده است. در ادامه از الکترود 
ساخته شده جهت ساخت سلول خورشیدی زیستی استفاده 
شده است. در انتها سلول خورشیدی تولید شده  نهایی 

مشخصه یابی و بهینه سازی شده است. 
مقاوم  پروتئین  با  فتوالکترود  سازی  حساس 
باکتریوریداپسین منجر به تولید سلول خورشیدی زیستی با 
بازده 1 درصد شده است. استفاده از پروتئین فلورسانس سبز 
در کنارٰ  باکتریوریداپسین بازده سلول خورشیدی را تا بیش 

از 2/1 افزایش داده است.

چاپ آچار در فضا!
نخستین چاپگر سه بعدی در فضا اکنون به کار افتاده و نخستین ابزار خود را چاپ کرده 

است.
این دستگاه موسوم به "تاسیسات ساخت افزودنی" )AMF( اواخر ماه آوریل در ایستگاه 

فضایی بین المللی نصب شد.
این چاپگر هفته گذشته نخستین ابزار خود را که شامل یک آچار قابل استفاده توسط 

فضانوردان برای انجام کارهای تعمیراتی در آزمایشگاه مدارگرد است، چاپ کرد.
اگرچه این آچار به دلیل محل مورد استفاده آن، با انواع زمینی فرق دارد و دارای یک 
گیره است که به فضانوردان کمک می کند بتوانند این ابزار را در گرانش صفر در نزدیکی 

خود داشته باشند.
دستگاه AMF توسط شرکت کالیفرنیایی "ساخت فضا" تولید شده است که همچنین 
یک چاپگر سه بعدی دیگر را برای ارسال به فضا ساخته بود.  نسخه اول در سپتامبر 2014 
به عنوان بخشی از پروژه ناسا برای آزمایش عملکرد چاپ سه بعدی در فضا به ایستگاه فضایی 
ارسال شده بود. ناسا آینده روشنی را برای این فناوری تصور کرده و مقامات این سازمان 
گفته اند که این فناوری می تواند به ارزانتر کردن سفرهای فضایی و خودکفا کردن فضاپیماها 
کمک کند.  در این آزمایش، همه چیز به خوبی پیش رفت، از این رو شرکت تصمیم به 
ساخت AMF گرفت که یک دستگاه تجاری کاملا کاربردی است.  شرکت "ساخت فضا" 
با فروشگاه لوازم خانگی و ساختمانی Lowe's در ساخت این چاپگر همکاری کرده است. 

بر روی آچار چاپ شده می توان نام Kobalt را دید که نام یک شرکت ابزارسازی است.

تنفس بهتر با لامپ نمکی

یک سیستم تصویربرداری قابل حمل جدید می تواند تاثیر 
زیادی بر توانایی های پزشکان در بررسی بافت بیمار در هر دو 

سطح خارجی و داخل آن داشته باشد.
 فناوری دوربین محققان دانشگاه لستر و دانشگاه ناتینگهام 
به ترکیب تصویربرداری نوری و گاما پرداخته که به تازگی 

در یک مطالعه مقدماتی بالینی با موفقیت عمل کرده است.
می برد  کار  به  را  هیبریدی  سیستم  یک  فناوری  این 
که می تواند سطح بافت را بصورت نوری بررسی کرده و 
بخش عمقی تر را نیز با تکنیکی موسوم به سینتی گرافی یا 

درخشه نگاری مشاهده کند.
این روش شامل تزریق ذرات پرتوزا به بیمار است که با 
عملکردهای فیزیولوژیکی خاص بدن تعامل پیدا کرده و 
سیگنال های غنی از اطلاعات منتشر می کند که با دوربین 
گاما قابل شناسایی هستند. این ترکیب تصویربرداری گاما-

 نوری به پزشکان اجازه خواهد داد تا دیدگاههای چندبعدی از 

بدن را ایجاد کنند و با کنار هم قرار دادن داده های مولکولی 
و تصاویر نوری از ویژگی های سطحی مانند پوست و چشم، 

آن ها را در یک قاب در کنار هم قابل مشاهده سازند.
اگرچه فناوری تصویربرداری هیبریدی طرح پیشگامانه ای 
و  بوده  بزرگ  بسیار  معمولا  آن  دستگاههای  اما  نیست، 
حمل ونقل آن ها ساده نیست. دستگاه جدید قابل حمل است 

و می تواند در موقعیت های متعددی بکار گرفته شود.
به گفته محققان، این اسکنر دارای قابلیت استفاده دستی 
بوده و می تواند در موقعیت های مختلف از جمله برای بیماران 
سرپایی، اتاق عمل یا واحد مراقبت های ویژه مورد استفاده 

قرار بگیرد.
در حال حاضر یک مطالعه مقدماتی بالینی با استفاده از این 
دستگاه هیبریدی صورت گرفته که بر تصویربرداری معمول 
از بافت های تیروئید و لنفاوی و همچنین مجراهای اشک، 
غدد اشکی و استخوان ها متمرکز بوده است. نتایج این تحقیق 

نشان داد که فناوری مذکور از تاثیر زیادی برخوردار بوده و 
اطلاعات نوری واضح را به همراه داده های مولکولی نمایش 

می دهد.
محققان قصد دارند بررسی این روش تصویربرداری را ادامه 
داده و آن را پیش از استفاده گسترده در جامعه پزشکی ارتقا 

بخشند .

معاون فنی و نگهداری بنادر گیلان گفت: طراحی و ساخت شناور توسط متخصصان داخلی 
از خروج ارز جلوگیری کرده و باعث افزایش توانمندی تولیدکنندگان داخلی شده است.

 مهندس الماسی اظهار کرد: در راستای ساخت قطعات تجهیزات دریایی و خشکی و 
مخابراتی این معاونت، اقدام به ساخت بخشی از نیاز های قطعاتی یدکی تجهیزات فوق از 
طریق متخصصان داخلی کرده است. وی خاطرنشان کرد:  کندانسورهای لایروبهای یاسین 
و رشیدی که پیش از این از خارج وارد می شد توسط کارگاهها و متخصصان داخلی ساخته 
و با موفقیت مورد بهره برداری قرار گرفت که کمتر از یک چهارم قیمت مشابه خارجی و با 

کیفیت مشابه خارجی صورت گرفته و از خروج ارز جلوگیری کرده و باعث افزایش توانمندی 
تولیدکنندگان داخلی شده است. معاون فنی و نگهداری بنادر گیلان، همچنین از مهمترین 
اقدامات معاونت فنی و نگهداری اداره کل بنادر و دریانوردی استان گیلان به ساخت پانتول و 
شوتر تخلیه مواد لایروبی اشاره و بیان کرد: نظر به اینکه کلیه لایروبها به منظور ساخت، ایجاد 
بنادر و استحصال اراضی، نگهداری کانال ها و حفظ عمق لازم جهت تردد شناورها و کشتیرانی 
مورد بهره برداری قرار می گیرند لذا با ساخت پانتون و شوتر مورد نظر امکان بهره برداری از 
لایروبهای کاتر ساکشن بندر ساز این امکان فراهم شد. وی تاکید کرد: تمام مراحل مطالعات، 
طراحی و ساخت این شناور توسط متخصصان داخلی و همکاران این اداره کل و شرکت 
سازنده داخلی صورت گرفته است. الماسی در خصوص صرفه جویی ارزی ساخت این شناور 
نیز اظهار کرد: با توجه به اینکه هزینه تمام شده این شناور دویست میلیون تومان بوده از 
طریق امکانات و پتانسیل موجود این اداره کل ساخته شده که بیش از دهها میلیارد تومان 
صرفه جویی ارزی در برداشته و باعت تقویت دانش و تخصص بومی شده است. معاون فنی 
و نگهداری بنادر و دریانوردی استان گیلان در خصوص تعمیرات اسامی جرثقیل های ریلی 
ساحلی نیز اظهار کرد: ما توانستیم با نیروهای داخلی تعدادی از جرثقیل های ریلی ساحلی 
را تعمیرات اساسی کنیم که این کار منجر به افزایش سرعت تخلیه و بارگیری و مانورینگ 

جرثقیل ها و کاهش میزان مصرف برق آنها شد

افسردگی دوران بلوغ
دوران بلوغ برای شما و فرزندتان می تواند دوران سختی باشد. فرزند نوجوان تان به غیر 
از اینکه از نظر جسمی تغییر و تحولاتی پیدا می کند، رشد چشمگیری در تکامل روانی- 
اجتماعی نیز دارد. خیلی از کارشناسان گوشه گیری ها، نوسانات خلق و خو و سایر تغییرات 
رفتاری را بخشی از روند طبیعی بلوغ می دانند، اما پژوهشگران دریافته اند که در برخی 

موارد، این ویژگی ها می تواند نشانگر ارتباط بلوغ با افسردگی باشد.
افسردگی در دوران بلوغ چقدر شایع است؟

تخمین زده شده که دو درصد از بچه های زیر 10 سال، افسردگی را تجربه می کنند و 
بین سنین 10 تا 14 سال، به طو میانگین میزان افسردگی به 5 تا 8 درصد افزایش پیدا 
می کند. اگرچه میزان افسردگی پیش از بلوغ، در پسرها بیشتر از دخترهاست، اما در دوران 

بلوغ، میزان افسردگی برای دخترها دو برابر پسرها می شود.
چرا در دوران بلوغ، افسردگی بیشتر می شود؟

تئوری های گوناگونی در مورد افزایش افسردگی در زمان بلوغ وجود دارد، اما محققان در 
این مورد توافق چندانی حاصل نکرده اند:

- هورمون ها: استروژن، که هورمون جنسی زنانه است، ارتباط با افسردگی دارد. میزان 
این هورمون در دخترها در زمان بلوغ به میزان بسیار زیادی افزایش می یابد که می تواند 
باعث افزایش افسردگی در آنها شود. اما در مورد پسرها این قضیه برعکس است، یعنی 
تستوسترون که هورمون جنسی مردانه است و در دوران بلوغ پسرها افزایش می یابد، هیچ 

ارتباطی با افسردگی ندارد.
نوسانات خلق و خو، گوشه گیری و دور شدن از پدر و مادر و همخوانی با همسالان و 

گرایش بیشتر به آنها، جزء رفتارهای طبیعی دوران بلوغ هستند.
- مرحله تکامل جسمی: برخی مطالعات نشان می دهد تغییر و تکامل های جسمی در 

اواسط دوران بلوغ، باعث افزایش میزان افسردگی می شود.
- زمان شروع بلوغ: یک سری از پژوهش ها نیز نشان می دهند زمان شروع بلوغ روی 
میزان افسردگی تاثیر دارد، یعنی بلوغ زود هنگام یا دیرهنگام، موجب بروز علائم شدیدتری 

از افسردگی می شود.
- حوادث استرس زای زندگی: در دوران بلوغ، فعالیت های آموزشی و روابط اجتماعی، 
پیچیده تر و دشوارتر می شوند که می تواند استرس برانگیز باشد. بعضی از بچه ها بیشتر در 

معرض افسردگی هستند که دلیلش حوادث استرس برانگیز در زندگی آنهاست.
علائم افسردگی در زمان بلوغ

بلوغ، زمان منحصر بفردی است که به طور طبیعی تغییراتی در ظاهر و رفتار فرد رخ 
می دهد. به همین دلیل، والدین، معلمان و سرپرست ها باید نسبت به علائم افسردگی 
نوجوانان آگاه باشند، چون تشخیص و تمایز آن از تغییرات طبیعی رفتاری تا حدودی دشوار 
است.  نوسانات خلق و خو، گوشه گیری و دورشدن از پدر و مادر و همخوانی با همسالان و 
گرایش بیشتر به آنها، رفتارهای طبیعی دوران بلوغ هستند. اما رفتارهایی که سبب آسیب 
به خود شده، اجتناب از رفتن به مدرسه، افت تحصیلی، انجام رفتارهای پرخطر، شکایت 
های مداوم از وضعیت ظاهری خود، ارتکاب جرم، گریه های بی دلیل، احساس طردشدن 
و اینکه کسی او را درک نمی کند، از دست دادن علاقه مندی ها، تغییرات وزنی، دلبستگی 
بیش از حد به یکی از والدین، نگرانی بابت مرگ والدین، اختلالات خواب، خستگی های 

بی دلیل و عدم تمرکز و بی دقتی می توانند از علائم افسردگی باشند.
چه زمانی باید کمک بخواهید

برای تعیین علت دقیق افزایش افسردگی در دوران بلوغ به تحقیقات بیشتری نیاز است، با 
این وجود، تغییرات روحی و رفتاری را در فرزندتان نادیده نگیرید، چون به هر حال شواهد 

و آمار نشان می دهد که احتمال بروز افسردگی در دوران بلوغ افزایش می یابد. 
بنابراین هر رفتار توجیه ناپذیر یا جدید را در فرزندتان بررسی کنید و از کمک خواستن 
از پزشک متخصص نهراسید. پزشک می تواند، دلایل احتمالی را بررسی کرده و نظر دهد 
که آیا این دگرگونی ها طبیعی و بخشی از بلوغ هستند و یا از علائم افسردگی می باشند. 

تشخیص به موقع و درمان افسردگی ضروری است، مخصوصا برای بچه ها.

"کم خونی ارثی" چیست؟ 
یک فوق تخصص خون و آنکولوژی کودکان درباره کم خونی ارثی توضیحاتی ارایه داد 
و تاکید کرد که این افراد به جز تحت نظر قرار گرفتن از سوی پزشک، اقدام دیگری نیاز 

ندارند.
دکتر هادی موسی خانی ، اظهار کرد:  تالاسمی نوعی از اختلال کمی هموگلوبین است 
که بر اساس درگیری نوع زنجیره، به ماژور و مینور تقسیم بندی می شود. انواع ماژور در این 
نوع بیماری به تزریق خون وابسته است و برای کل دوران زندگی است و بیمار به  صورت 

مداوم و مستمر باید تحت نظر فوق تخصص هماتولوژی قرار گیرد.
 وی با اشاره به اینکه بتا تالاسمی مینور،   همان کم خونی ارثی است، افزود: نوع کوچک یا 
مینور این نوع بیماری به فراوانی در جامعه موجود است. به دلیل اینکه اطلاق بتا تالاسمی 
مینور باعث افزایش اضطراب و نگرانی های والدین در مورد کودکان یا خود بیماران بزرگسال 
می شود، بهتر است به ویژه در کودکان از اصطلاح کم خونی ارثی که از یک یا هر دو والدین 
به ارث می رسد و به جز تحت نظر گرفتن توسط پزشک، اقدام دیگری لازم ندارد، استفاده 
کرد.رئیس مرکز آموزشی - درمانی قدس قزوین اضافه کرد: این بیماری پس از تشخیص 
توسط متخصص خون شناسی حتما باید از کم خونی فقر آهن افتراق داده شود.این استادیار 
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی قزوین با بیان اینکه در بسیاری از موارد به علت 
اطلاع رسانی ناصحیح، کم خونی ارثی و فقر آهن به صورت توأم و یکجا در بیمار دیده 
می شود که لازم است فقر آهن درمان شود، خاطرنشان کرد: باید در مورد کم خونی ارثی، 
اطمینان خاطر به والدین کودک یا خود بیمار درباره کنترل بیماری داده شود.وی با اشاره 
به اینکه، مهم ترین نکته در مورد شیرخواران مبتلابه کم خونی ارثی این است که این افراد 
هیچ فرقی با کودکان معمولی ندارند، گفت: این کودکان باید در دو سال نخست زندگی 
آهن و مولتی ویتامین مصرف کنند.موسی خانی افزود: به هیچ  وجه شیرخواران مبتلابه 
کم خونی ارثی، دچار اضافه بار آهن نمی شوند و هیچ کدام از خصوصیات مبتلایان به نوع 
ماژور کم خونی ارثی که در جامعه به فراوانی وجود دارد در این افراد وجود نداشته و در طول 
عمر بروز نخواهد کرد.این استادیار عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی قزوین، در پایان 
تاکید کرد: نباید با به کار بردن لفظ تالاسمی برای کم خونی ارثی، موجب تشویش اذهان 
عمومی شویم و یادمان نرود که تالاسمی مینور نیاز به مراجعات متعدد و مراقبت های دائم 
نداشته و نباید با اقدامات اضافی، زندگی را به کام عزیزانمان و خانواده آن ها تلخ کنیم و 

همچنین هزینه های اضافی را متوجه جامعه و سیستم بهداشتی - درمانی کنیم.

چه بخوریم تا پوستی درخشان داشته باشیم؟ 
در صورتی که پوست شما روشنایی و طراوتش را از دست داده، می توانید با استفاده از 

چند ماده غذایی، طراوت پوست خود را دوباره به دست آورید.
حدود 10 ماده غذایی وجود دارد که می توان با استفاده از آنها سلامت پوست را تامین 

کرد؛
- انگور فرنگی هندی )آملا(

این میوه سرشار از ویتامین A است که باعث افزایش تولید کلاژن برای حفظ  سفتی و 
درخشانی پوست لازم است؛ بهتر است این میوه با معده خالی مصرف شود.

- سیب
از پیری پوست و حفظ  از ویتامین C است که برای جلوگیری  این میوه سرشار 
درخشندگی درونی پوست و همچنین جلوگیری از آسیب رادیکال آزاد مصرف آن توصیه 

می شود.
- ریشه چغندر

اگر می خواهید پوست به اصطلاح هلویی رنگی داشته باشید، این گیاه را آب پز کنید و 
بخورید؛ چراکه با داشتن آنتی اکسیدان های بسیار قوی از بروز چین و چروک جلوگیری 

می کند.
- هویج

این محصول با داشتن بتاکاروتن که در بدن به ویتامین A تبدیل می شود، باعث 
درخشان تر شدن صورت و همچنین از بین رفتن چروک ها می شود.

- لیمو
این میوه  برای مبارزه با آکنه و جوش های سرسیاه بسیار قدرتمند است؛ برای این کار 
می توانید مقداری از آن را صبح زود و پیش از خوردن هر غذایی در آب ولرم ریخته و با 

کمی عسل میل کنید.
- دانه کدو تنبل

این دانه های مغذی بهترین منبع زینک هستند که برای تولید پوست جدید ضروری 
است؛ این دانه ها تولید روغن سطح پوست را نیز برای داشتن پوستی روشن تر کنترل 

می کنند.
- اسفناج

این سبزی با داشتن خاصیت ضد التهابی با سرکوب سموم، به پوست شفافیت و 
درخشندگی خاصی می بخشد. علاوه بر این وجود آنتی اکسیدان نیز این ماده را به گیاهی 

ضد چروک تبدیل کرده است.
- توت فرنگی

این میوه با داشتن اسید مالیک به یک سفیدکننده طبیعی تبدیل شده است. برای 
داشتن پوستی سفید قطعه ای از این میوه با به مدت 15 دقیقه روی پوست خود بگذارید. 

علاوه بر این می توان آن را با عسل و ماست هم خورد.
- سیب زمینی شیرین

این سبزی با داشتن خواص آنتی اکسیدانی و غنی بودن از ویتامین A و C به عنوان یک 
ضد آکنه عمل می کند. برای دریافت فواید بیشتر بهتر است که با پوست و به طور آب پز 

مصرف شود.
- گوجه فرنگی

این سبزی غنی از ماده ای به نام لیکوپن است که خواص ضد پیری دارد و به عنوان ضد 
آفتابی طبیعی عمل می کند. از آنجا که گوجه فرنگی به طور طبیعی خاصیت اسیدی دارد، 

برای جلوگیری از جوش و منافذ پوستی مؤثر است.



اجتماعی 6

رئیس کل دادگستری قم در دیدار با خانواده معظم شهدا:

مادران شهدا اسوه های صبر و استقامت هستند 

رئیس کل دادگستری قم در آستانه هفتم تیر ماه به همراه روسای مناطق یک و دو بنیاد 
شهید وامور ایثارگران استان از خانواده معظم شهدا در قم دیدار کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین خلیلی در این دیدار ضمن گرا می داشت یاد و خاطره شهدای 
هشت سال دفاع مقدس گفت: پایداری و استقامت و بردباری مادران شهدا در برابر شهادت 

فرزندانشان این انقلاب را به ثمر رساند .
وی ادامه داد: مادران شهدا اسوه های صبر و استقامت و گذشت هستند، ایشان برای حفظ 
اسلام و ارزشها از جان فرزندان عزیز خویش گذشتند تا اسلام زنده بماند ، شهدا رفتند تا 

ارزشهای اسلامی احیا گردد. 
وی همچنین در دیدار با خانواده شهید موسوی از شهدای مدافع حرم اضافه کرد: ملت ما با 
همین روحیه ایثارگری و شهادت طلبی در برابر دشمنان ایستاده و این آرامش و امنیت امروز 

ما ثمره خونهای پاک شهیدان است. 
حجت الاسلام خلیلی اضافه کرد: امروز ملت مسلمان برای حفظ و نجات اسلام و نابودی 
استکبار به رویارویی با دشمنان برخاسته و متجاوزانی که در سوریه به قتل عام بی رحمانه 

مسلمانان مشغول هستند را زمین گیر می سازد. 
در این دیدار رئیس کل دادگستری استان قم، به همراه معاونان و روسای مناطق بنیاد 
شهید استان از خانواده معظم شهیدان کارکوب زاده و شهید مدافع حرم سید مصطفی 

موسوی دیدار و از ایشان تجلیل بعمل آورد.   

رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد استان قم :

آرامش و امنیت کشور
 مرهون خون پاک شهدا است

با حضور رئیس اداره امور شعب، رئیس دایره روابط عمومی و رئیس حوزه حراست بانک مهر 
اقتصاد استان قم از خانواده شهدای مدافع حرم بازدید به عمل آمد.

بهروز درخشان رئیس اداره امور شعب در این دیدار ها   ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای مدافع حرم، اظهار داشت: حضور ما به جهت تبریک و تسلیت به خانواده شهیدان 
والامقام می باشد، تبریک از این باب که شما، جوانانی برومند را تربیت نمودید و اینک به درجه 
رفیع شهادت نائل گردیده اند و تسلیت به دلیل از دست دادن و غم فقدان این عزیزان که 

آسایش، آرامش و امنیت موجود در کشور مرهون خون پاک این عزیزان است.
رئیس اداره امور شعب افزود: شهدا دارای جایگاه  ویژه و رفیعی در نزد خداوند و اولیاء 
الهی می باشند و امنیت یکی از نعمت های الهی است و شهدای مدافع حرم با جانفشانی و 
رشادت های خود توانسته اند از ارزشها دفاع نمایند و برای ما افتخاری محسوب می گردد 
که خانواده هایی در این کشور، عزیزان خود را به جبهه های دفاع از حرم می فرستند و خون 
شهیدان والامقام و صبر و بردباري خانواده هاي ایشان، عزت و اقتدار را براي نظام جمهوري 

اسلامي ایران در جهان به ارمغان می آورد.
شایان ذکر است در این دیدارها از خانواده های شهیدان سعید سامانلو، حجت الاسلام 
والمسلیمن محمد مهدی مالامیری و حجت الاسلام والمسلیمن محمد علی قلی زاده بازدید 

به عمل آمد.

معاون حمایت و سلامت  خانواده کمیته امداد امام خمینی)ره( قم  خبرداد:

هزینه بیش از  هشت میلیارد ریالی
 جهت رفع سوء تغذیه کودکان 

معاون حمایت و سلامت  خانواده کمیته امداد امام خمینی)ره( قم، از هزینه بیش از هشت 
میلیارد ریالی این کمیته برای رفع سوء تغذیه کودکان در سال گذشته خبر داد.به گزارش 
روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد قم، دکتر مهدی عسگری بیان کرد: سوء تغذیه با 
عوارض متعددی از جمله اختلال رشد جسمی و تکامل مغزی، کاهش بهره هوشی، کاهش 
قدرت یادگیری افت تحصیلی، افزایش ابتلا به بیماریها و پوکی استخوان و نهایتا کاهش 
توانمندی های ذهنی و جسمی افراد، توسعه اجتماعی و اقتصادی کشور را به مخاطره می اندازد 

و هزینه های سنگینیرا به دولت ها تحمیل می کند.
وی با اشاره به اقدامات کمیته امداد قم جهت رفع سوء تغذیه کودکان تصریح کرد: نحوه 
کار بدین صورت است که کودکان زیر 5 سال بعد از مراجعه به پایگاه های بهداشتی برای 
کنترل قد، وزن و دورسر درصورتی که نمودار رشدآنها سوء تغذیه را نشان دهد از طریق مرکز 

بهداشت استان به کمیته امدادمعرفی می شوند.
عسگری ادامه داد: در کمیته امداد نیز در صورتی که تشخیص داده شود که سوء تغذیه این 

افراد به دلیل فقر می باشد تحت حمایت این طرح قرار می گیرد.
وی اظهارداشت: در سال گذشته از 1457 کودک زیر 5 سال دارای سوء تغذیه معرفی 
شده از طرف بهداشت 1259 نفر از آن ها به دلیل فقر سوء تغذیه داشتند که با توجه به 
متغیر بودن تعداد کودکان در چرخه سبدغذایی،جهت رفع سوء تغذیه کودکان به طور 
میانگین هزارو 170 کودک زیر 5 سال  از سبد غذایی ماهیانه بین 600تا 700 هزار ریال 

بهره مند شدند.
معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد امام خمینی)ره( قم گفت: در سال گذشته 

بیش از هشت میلیارد ریال برای رفع سوء تغذیه کودکان هزینه شد.
000000کمک  80 میلیونی یکی از حامیان اکرام ایتام جهت خرید مسکن خانواده ایتام 
یکی از خیرین که حامی یکی از ایتام تحت پوشش کمیته امداد می باشد علاوه بر کمک 

نقدی، مبلغ 80 میلیون ریال جهت خرید مسکن کمک کرد.
به گزارش اداره روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد قم، طرح اکرام ایتام کمیته امداد 
یکی از برنامه هایی است که در  ایام مختلفبه خصوص ماه مبارک رمضان با جدیت دنبال 
می شود.بر اساس این گزارش: در قالب این طرح کمک هایی از طرف حامیان به ایتام می شود، 

،ضمن اینکه آنان در ایام ماه مبارک رمضان اطعام نیز می شوند.
این گزاری می افزاید: امسال نیز همچون سنوات قبل در ماه مبارک رمضان شاهد 

کمک های حامیان طرح اکرام ایتام به خانواده های تحت پوشش کمیته امدادهستیم.
این گزارش حاکی است، یکی از حامیان اکرام ایتام که از سال 1389 تاکنون با کمیته 
امداد امام خمینی )ره( استان قم همکاری و مساعدت مناسبی طی این چند سال نسبت به 
ایتام داشته اند مبلغ 80میلیون ریال جهت خرید مسکن یکی ازخانواده های ایتام استان قم 

کمک نمود.لازم به ذکر است  این خیر تاکنون مجموعاً مبلغ 113میلیون ریال مساعدت
داشته و ضمناً همزمان با این کمک خود نسبت به خرید مسکن ، یک دستگاه کولرو 

همچنین مواد غذایی و یک دستگاه دوچرخه برای یتیم خود اهداء نموده اند.

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم:

قم در سرانه پرداخت صدقه در کشور 
رتبه اول را دارد

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد امام خمینی )ره ( استان قم گفت: استان 
قم در شاخص سرانه پرداخت صدقه رتبه اول کشور را دارا می باشد.

افشین پایانی فر جمع آوری صدقات را یکی از برنامه های کمیته امداد قم دانست و 
عنوان کرد: در مجموع در قم 146 هزار مشترک صندوق صدقات شامل خانگی، صنوف 
و صندوق های معابر وجود دارد.وی با اشاره به اینکه سال گذشته مجموع صدقات جمع 
آوری شده بالغ بر97میلیارد ریال بود گفت:در دوماهه اول امسال شهروندان قمی بالغ بر 
18میلیارد ریال صدقه پرداخت نمودند که در قیاس با مدت مشابه سال قبل رشد 8درصدی 

را شاهد بودیم.
معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد امام خمینی )ره ( استان قم  بابیان اینکه 
هم اکنون شهروندان قم ماهانه 300میلیون ریال صدقه پرداخت می نماید افزود: قم در سرانه 

پرداخت صدقات در کشور رتبه اول را دارا میباشد.
پایانی فر از حسن اعتماد خیرین و شهروندان به کمیته امداد تقدیر وتشکرکرد و بیان 
داشت:جهت ایجاد اعتماد سازی در جمع آوری و توزیع صدقات بالاترین سیستم های 
حفاظتی  و فرایندی را دایر کرده ایم .وی همچنین افزود:صد درصد صدقات جمع آوری شده 

در استان صرف نیازمندان ساکن در قم می شود.

امروز مشکلات و مسائلی که بر سر راه جوانان وجود 
دارد به قدری زیاد است که جوانان را بر سر یک دو 
راهی قرار داده است . یا باید قید ازدواج را زده آن 
را به تعویق بیندازند، و یا بعد از تلاش های طولانی 
و مرارت های زیاد یا به سختی به نتیجه خواهند 
رسید و یا به طور کلی قید آن را خواهند زد. در بروز 
این مشکلات نمیتوان یک نفر و یا یک نهاد را مقصر 
دانست بلکه عوامل فرهنگی و اجتماعی زیاد دست به 
دست هم داده اند تا این سنت الهی را در مسیر سخت 

و دور از دسترس قرار دهد.
فعلًا قصد ادامه تحصیل دارم

زندگی  برای  اولویت  نه چندان دور  زمانهایی  در 
خواستگار  داشتن  با  دختران  و  بود  ازدواج  جوانان 
مناسب به خانه بخت می رفتند واگر دوست داشتند 
در خانه همسرشان ادامه تحصیل می دادند. اما با 
تحولات فرهنگی و اجتماعی که اتفاق افتاده ، امروزه 
تحصیل در مقاطع بالا به یکی از موانع ازدواج در پیش 
با تفاوت نرخ  روی جوانان شده است. مشکلی که 
دختران تحصیل کرده، نسبت به پسران حادتر به نظر 
می رسد. بسیاری از پسران خواستار ازدواج با دخترانی 
که از به لحاظ تحصیلات بالاتر از آنها باشند نیستند 
و از جانب دیگر دختری که دارای تحصیلات عالیه 
است توقع بیشتری نسبت به خواستگاران آینده اش 
از لحاظ تحصیلات و موقعیت اجتماعی خواهد داشت. 
البته مسئله ادامه تحصیل تنها از سوی دختران مطرح 
نیست گاهی بهانه ادامه تحصیل از زبان پسران نیز 

شنیده می شود.
حال باید اندیشید چه مسئله ای باعث شده است 
که ازدواج مانعی بر سر راه ادامه تحصیل فرض شود ، 
در حالی که زوج های موفق زیادی هستند که توانسته 
اند در کنار تشکیل خانواده و رسیدن به آرامش روحی 
و جسمی در کنار یکدیگر به مدارج بالای علمی دست 
پیدا کنند. با یک برنامه ریزی مناسب و همچنین 

با همسر آینده می توان به راحتی در کنار  توافق 
زندگی مشترک به تحصیل نیز ادامه داد.

والدین سختگیر
خانواده نقش مهم و تعیین کننده ای در امر ازدواج 
جوانان دارند. آنها می توانند با راهنمایی ها و کمک 
هایشان گره گشای بسیاری از مشکلات پیش روی 
جوانان باشند. اما بعضی از والدین در مسیر انتخاب 
و ازدواج فرزندانشان به قدری سخت گیر و باریک 
بین می شوند که تبدیل به بزرگترین مانع ازدواج 
فرزندانشان می گردند.گاهی والدین آرزوهای بر باد 

رفته خود را در هنگام ازدواج به فرزندانشان تحمیل 
می کنندو با بهانه تراشی و گذاشتن شرط و شروط 
های سختگیرانه مثل، تعیین مهریه های بالا، ایراد 
گرفتن به تحصیلات ، قیافه ، محل زندگی ، گرفتن 
عروسی های آنچنانی ازدواج را از مسیر طبیعی آن 
خارج می کنند. مطمئناً پدر و مادرها به دلیل علاقه 
مندی که نسبت به فرزندانشان دارند و همچنین 
شناخت مناسب از آنان می تواند بهترین مشاور و یاور 
فرزندانشان در امر ازدواج باشند ، در کنار این مسئله 
باید بدانند که تحمیل نظرات و سخت گیری های بی 

مورد آرزوی دیدن فرزنداشان در لباس عروسی و یا 
دامادی را بر دل آنها خواهد گذاشت.

سنت ها و رسوم غلط
خانواده نقش مهم و تعیین کننده ای در امر ازدواج 
جوانان دارند. آنها می توانند با راهنمایی ها و کمک 
هایشان گره گشای بسیاری از مشکلات پیش روی 

جوانان باشند.
در چند سال گذشته سنت های و رسومی که بسیار 
زیبا بودند و پشت سر هر کدام از آنها فلسفه ای نهفته 
بود تبدیل شده اند به سنت هایی غلط که در بعضی 

از شهرستان ها و قومیت های شکلی افراطی تر به 
خود گرفته است. گرفتن مراسم ها یه شکل تجملاتی 
، هزینه های گزاف برای تزیینات و عکاسی و فیلم 
برداری ، خرید های آنچنانی از این قبیل رسوم است. 
بعضی از اوقات نیز این سنت ها جنبه مالی ندارند اما 
باعث تاخیر در ازدواج هستند ، مانند موکول کردن 
ازدواج فرزند کوچکتر به ازدواج فرزندان بزرگتر، اعتقاد 
به ازدواج های فامیلی ، و یا اعتقاد به شانس و بخت 
گشایی از دیگر رسوم نابهنجاری است که وجود دارد.

رقابت های بی حاصل
یکی از ثمرات بروز چشم و هم چشمی و تجمل 
سن  بالارفتن  ایرانی  های  خانواده  میان  در  گرایی 

ازدواج است.
هزینه های شروع یک زندگی مشترک با توجه به 
مناسبات اقتصادی موجود در جامعه به خودی خود 
بالاست،حال وقتی این قضیه با پدیده تجمل گرایی و 
چشم و هم چشمی همراه شودازدواج جوانان را سخت 
تر خواهد کرد. بسیاری زا جوانان و خانواده های آنها 
در خریدهای  رقابت  گردونه  از  بتوانند  اینکه  برای 
لوکس و آنچنانی و مراسمات مجلل عقب نماند زیر بار 
قرض هایی می روند که تا سالیان سال باید تاوان آن 
را پس دهند. همین مسئله شیرینی زندگی مشترک 
را در کام آنها تلخ خواهد کرد و همین باعث می شود 
بسیاری از جوانان عطای ازدواج را به لقایش ببخشند.

حرف پایانی
یک ازدواج موفق می تواند باعث آسایش جسم 
و آرامش روان فرد و جامعه باشدو به هر مقدار که 
ازدواج جوانان بر اساس موانعی که ذکر شد و یا موانع 
دیگر به تاخیر بیوفتد تاثیرات منفی آن دامان جامعه 
را خواهد گرفت. حل این مشکلات نیازمند همدلی 
همه نهاد های اجتماعی و دولت و خانواده است که 
بتوانند جامعه را از بحران تاخیر در ازدواج جوانان 

برهانند.

فعلا قصد ازدواج ندارم

دوشنبه سی  ویکم خرداد 1395 -  سال نوزدهم  - شماره 4030

"شما برنده خوش شانس هستید" شگرد کلاهبردار

کلاهبرداری به نام مجری برنامه رادیویی
رییس پلیس فتا مازندران ،از شناسایی و دستگیری کلاهبردار و سارق اینترنتی 220 

میلیون ریالی خبر داد.
سرهنگ "حسن محمدنژاد " در تشریح این خبر گفت:در پی مراجعه یکی از شهروندان 
به این پلیس مبنی بر اینکه فردی ناشناس از حساب بانکی اش با ترفند و شگردهای 
کلاهبردارانه اقدام به برداشت غیر مجاز 220 میلیون ریال وجه نقد کرده، موضوع در 

دستور کار کارآگاهان و کارشناسان این پلیس قرار گرفت. 
 رییس پلیس فتای مازندران، تصریح کرد:مالباخته در تحقیقات پلیس عنوان داشت، 
فردی ناشناس با خط تلفن همراه رایتل با وی تماس گرفته و خود را از مجریان برنامه 
رادیوئی معرفی کرد و اذعان داشت شما برنده خوش شانس همراه اول و برنده جایزه 
نفیس کمک هزینه سفر زیارتی حج شده اید و برای واریز مبلغ جایزه با ترفند و فریب مرا 
به پای دستگاه خودپرداز کشانده و با فعال کردن رمز دوم حساب بانکی ام 220میلیون 
ریال از حسابم برداشت کرد. سرهنگ محمدنژاد افزود:ماموران پلیس فتا با دریافت این 
اطلاعات اقدامات فنی و پلیسی را برای شناسایی و دستگیری فرد کلاهبردار و سارق 
اینترنتی در دستور کار قرار دادند. وی گفت:کارآگاهان پلیس فتا با بررسی های تخصصی 
و اطلاعاتی دریافتند، متهم به کلاهبرداری اینترنتی مبالغ برداشت شده از حساب شاکی 
را به چندین حساب بانکی واریز کرد و در ادامه قسمتی از وجوه برداشت شده را از طریق 
دستگاه های Pos واقع در کافی نت های مختلف در سطح شهرستان"اسلامشهر" و 
دیگر وجوه را طی مراجعه حضوری به فروشگاه هایی در سطح شهر تهران برداشت کرده 
اند. رییس پلیس فتای مازندران ادامه داد:با شناسایی کافی نت ها ماموران با هماهنگی 
قضائی، مسئولان این واحد های صنفی را دستگیر کردند و مورد تحقیق و بازجویی 
قرار دادند. سرهنگ محمدنژاد، گفت:در تحقیقات پلیس مشخص شد، مردی میانسال 
با مراجعه به کافی نت ها بعد از کشیدن کارت از دستگاه های Pos با پرداخت 25 
هزار ریال وجه نقد به ازای هر10 میلیون ریال، اقدام به برداشت وجه از حساب بانکی 
می کرد. سرهنگ محمدنژاد، عنوان داشت: کارشناسان پلیس فتا با انجام تحقیقات 
تکمیلی، متهم به برداشت های غیرمجاز از کافی نت ها و فروشگاه ها را شناسایی و این 
فرد را در یک عملیات غافلگیرانه در منزلش دستگیر کردند.وی افزود:در این عملیات 
ماموران در بازرسی از منزل متهم موفق به کشف کارت های عابر بانک متعلق به اشخاص 
مختلف شدند که در نهایت پرونده برای سیر مراحل قانونی به دادسرای عمومی و انقلاب 
شهرستان ساری تحویل شد. رئیس پلیس فتای استان مازندران با هشدار به شهروندان 
از آنان خواست: برای پرداخت و انتقال وجه به حساب نیازی به مراجعه حضوری جلوی 
دستگاه عابر بانک نمی باشد و برای انتقال وجه به حساب فقط شماره کارت یا شماره 
 ، CVV2 ، حساب کافی بوده و نیازی به ارسال مشخصات کامل حساب )رمز دوم
تاریخ انتقضاء و ...( نمی باشد.  سرهنگ محمدنژاد گفت: به پیامک هایی که به شیوه 
های مختلف مثل اعلام برنده شدن شما در مسابقات و قرعه کشی ها، سفرهای زیارتی 
و مواردی از این دست، اطلاعات شما نظیر اطلاعات کارت بانکی شما را درخواست 

می کند، اعتماد نکرده و به آنها پاسخ ندهید.

رئیس پلیس آگاهی استان  قم خبرداد:

انهدام باند سارقان داخل خودرو در قم
رئیس پلیس آگاهی استان از انهدام باند سارقان داخل خودرو و کشف 30فقره سرقت 
در قم خبر داد.  سرهنگ احمد کرمی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، 
اظهارداشت: در پی چندین فقره سرقت داخل خودرو در استان قم مراتب به صورت ویژه 
در دستور کار پلیس قرار گرفت تا اینکه یک سارق حرفه ای توسط مأموران انتظامی 
استان دستگیر شد. به گفته وی در ادامه با انجام اقدامات پلیسی دو تن از همدستان 
وی نیز دستگیر و متهمان به پلیس آگاهی استان منتقل شدند. سرهنگ کرمی افزود: 
این افراد ابتدا منکر هرگونه سرقت بودند اما با توجه به کشف اموال مسروقه در بازرسی 
از محل سکونت شان و همچنین مواجهه حضوری با مالباختگان به 30 فقره سرقت 
لوازم و محتویات داخل خودرو شامل تلفن همراه، پول نقد و کارت عابر بانک و ... اعتراف 
کردند. رئیس پلیس آگاهی استان قم اضافه کرد: متهمان پس از تشکیل پرونده جهت 
سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضائی استان و نهایتاً با صدور قرار قانونی راهی زندان 
شدند. وی با بیان اینکه تعداد بسیار زیادی از این خودروهایی که مورد سرقت قرار گرفته 
بدون تجهیزات ایمنی بوده اند، تصریح کرد: چنانچه شهروندان پارکینگ ندارند و مجبور 
به پارک خودرو در بیرون از منزل هستند حتماً از تجهیزات ایمنی مانند دزدگیر استفاده 
کنند.  سرهنگ کرمی از دارندگان وسایل نقلیه خواست، از پارک خودرو در نقاط خلوت 
شهر و گذاشتن هرگونه وسیله بر روی صندلی خودرو و در معرض دید خودداری کنند و 
خودرو را در پارکینگ منازل و یا پارکینگ های عمومی سطح شهر پارك کرده و از پارك 

کردن آن در داخل کوچه و یا خیابان خودداری کنند.

شرور خطرناک پایتخت که به اتهام نزاع ودرگیری ،تخریب و اخلال در نظم عمومی حدود 
سه سال تحت تعقیب بود، توسط ماموران پلیس امنیت عمومی تهران بزرگ شناسایی و 

دستگیر شد.
به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان، در راستای اجرای دستور بازپرس دادسراي ناحیه 
33 مبني بر جلب ودستگیري شرور خطرناک فراری به هویت "آرمان" که به اتهام نزاع 
ودرگیری ،تخریب و اخلال در نظم عمومی حدود سه سال متواری و دارای پرونده های 
مفتوح متعددی در مراجع قضایي وانتظامی دیگراست؛رسیدگی به موضوع در دستور کار 

ماموران اداره  عملیات ویژه پلیس امنیت عمومی تهران بزرگ قرار گرفت.
 ماموران طي اقدامات اطلاعاتي و با استفاده از شیوه و شگردهای نوین پلیسی آدرس وی 
در جاده خاوران سه راه سیمان شناسایي و سریعا اکیپي از عوامل به محل اعزام شدند.متهم  
پس از حضور مامورین با یک دستگاه خودرو 206 متواري  شدکه مامورین با رعایت قانون 
بکارگیری سلاح اقدام به شلیک 2تیرهوایی و 3تیر جنگی به سمت خودرو کردند اما متهم 
موفق به فرار شد.سرهنگ علیرضا لطفی  رئیس پلیس امنیت عمومی تهران بزرگ درباره 
این خبر به باشگاه خبرنگاران جوان گفت:با متواری شدن متهم ، عوامل  انتظامی با استفاده 
از شگردهای خاص پلیسی و اقدامات اطلاعاتی بلافاصله مخفیگاه وی در مجیدیه شمالی را 

شناسایی و در نهایت متهم را دستگیر کردند.

  فرمانده انتظامی جیرفت از دستگیری دوباره هوش سیاه، 
هکر حرفه ای خبر داد و گفت: وی پس از رهایی از زندان 
87 میلیون ریال را از حساب یک شهروند به سرقت برده 

بود که به دام افتاد. 
www.( فتا  پلیس  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 

cyberpolice.ir(، سرهنگ ماشاالله ملائی  با اعلام خبر فوق 
اظهار داشت: درپی ارجاع پرونده نیابتی به ماموران پلیس 
فتا جیرفت مبنی بر هک اطلاعات کارت بانکی و برداشت 
غیرقانونی از حساب  بانکی  شهروندی از سوی سارقی اینترنتی، 

بررسی موضوع در دستور کار کارآگاهان قرار گرفت.

وی تصریح کرد: با بررسی های بعمل آمده مشخص شد 
سارق فردی سابقه دار است که قبلا نیز به علت سرقت های 
مشابه چندین مرحله توسط کارآگاهان پلیس فتا دستگیر و 

روانه زندان شده است.
ملائی افزود: کارآگاهان پلیس فتا جیرفت با اقدامات شبانه 
روزی و بهره گیری از امکانات فنی و اطلاعاتی مخفیگاه متهم 
سابقه دار این پرونده را شناسایی و در عملیاتی منسجم وی 

را دستگیر کردند.
وی گفت: این جوان که به هوش سیاه مشهور شده است 
در آخرین مرحله پس از رهایی از زندان به سرقت اینترنتی 

87 میلیون ریال از حساب بانکی یک شهروند دست زده بود 
که به این عمل خود اعتراف کرد.

فرمانده انتظامی جیرفت به شهروندان توصیه کرد: برای 
طعمه قرار نگرفتن در خرید های اینترنتی حتی المقدور از 
صفحه کلیدهای مجازی تعبیه شده در درگاه بانکی استفاده 

کنند تا از سرقت اطلاعات جلوگیری شود.
وی تأیید کرد: زنگ خطر پلیس برای کلیه تبهکاران به 
صدا در آمده و چنانچه افرادی بخواهند از راه های ناصحیی 
کسب مال نمایند پلیس با قاطعیت و جدیت با آنان برخورد 

می کند.

 دو برادر سوداگر مواد افیونی در عملیات مشترک و ضربتی پلیس مبارزه با موادمخدر 
پایتخت و غرب استان تهران با بیش از 580 کیلوگرم حشیش در مخفیگاهشان در شهریار 

دستگیر شدند. 
سرهنگ "محمد بخشنده" در تشریح خبر فوق، اظهارداشت: در تحقیقات انجام شده 

از سوی ماموران پایگاه هشتم پلیس مبارزه با مواد مخدر پایتخت، مشخص شد یکی از 
قاچاقچیان حرفه ای و سابقه دار مواد مخدر به نام "م" با همکاری برادرش در امر تهیه و 
توزیع مواد مخدر در محدوده تهران و شهریار فعالیت گسترده ای دارند بنابراین شناسایی 
و دستگیری متهمان در دستور کار ماموران این یگان قرار گرفت. وی افزود:با جمع بندی 
و گسترش چتر اطلاعاتی از سوی پلیس مشخص شد متهمان به تازگی ضمن ارتباط با 
سوداگران مواد افیونی، اقدام به خرید و انتقال مقادیر قابل توجهی مواد به مخفیگاهشان در 
شهریار کرده اند. این مقام انتظامی ادامه داد: نتیجه تحقیقات در اختیار مقام قضائی قرار 
گرفت که متعاقب آن دستور بازداشت متهمان و بازرسی مخفیگاه آنها صادر شد. رئیس 
پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران بزرگ بیان داشت: ماموران پایگاه هشتم پلیس مبارزه 
با مواد مخدر تهران بزرگ با همکاری ماموران مبارزه با مواد مخدر غرب استان تهران در 
عملیات ضربتی هر دو برادر قاچاقچی را در مخفیگاهشان دستگیر و در بازرسی از محل 
581 کیلو و 400 گرم حشیش که به طرز ماهرانه ای داخل کمد دیواری اتاق خواب 
جاسازی شده بود، کشف کردند.  سرهنگ بخشنده در خاتمه به توقیف یک دستگاه خودرو 
سواری و نیز خودروی وانت در این عملیات اشاره کرد و گفت: متهمان در بازجویی های 
پلیسی به جرایم خود مبنی بر قاچاق مواد مخدر اعتراف و پس از تشکیل پرونده به دادسرا 

معرفی شدند.

فرمانده انتظامی استان مازندران از کشف 11 تن کاکائوی 
قاچاق به ارزش سه میلیارد ریال از یک واحد صنفی عرضه 

ایزوگام در شهرستان بابل خبر داد . 
سردار سید محمود میرفیضی  در گفت وگوی اختصاصی 
با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، در تشریح جزئیات این خبر 
گفت: در پی کسب خبری مبنی بر فعالیت افرادی در امر 
قاچاق کالا در شهرستان بابل، موضوع در دستور کار فرماندهی 

انتظامی شهرستان و ماموران پلیس آگاهی قرار گرفت. 
اقدامات اطلاعاتی و تحقیقات گسترده  به  اشاره  با  وی 
پلیس برای شناسایی و دستگیری متهمان به قاچاق کالا، از 
کشف انبار دپوی کالای قاچاق در یک واحد صنفی عرضه 
ایزوگام در شهرستان بابل خبر داد. وی افزود: ماموران در این 
عملیات پلیسی موفق شدند، بیش از 11 تن کاکائوی قاچاق 
در 15 هزار بسته را کشف کنند که برابر اعلام کارشناسان 

اداره بهداشت و اداره صنعت،معدن و تجارت ارزش ریالی این 
میزان کالای قاچاق سه میلیارد ریال اعلام شده است. سردار 
میرفیضی از شناسایی و دستگیری دو متهم به قاچاق کالا در 
این عملیات خبر داد و افزود: متهمان پس از تشکیل پرونده 
برای سیر مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی شدند.   فرمانده 
انتظامی استان مازندران با اشاره به اینکه پدیده قاچاق کالا 
ضربه مهلکی به اقتصاد کشور می زند، از عزم جدی پلیس 
برای مقابله با قاچاق کالا و ارز در سال جاری خبر داد و افزود: 
پلیس در راستای منویات مقام معظم رهبری و تحقق شعار 
اقتصاد مقاومتی با هرگونه قاچاق کالا و ارز برابر قانون برخورد 

خواهد کرد.

فرمانده انتظامی جیرفت:

هوش سیاه بار دیگر دستگیر شد

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران بزرگ  خبرداد:

دستگیری دوبرادر قاچاقچی در شهریار با580 کیلوگرم حشیش 

فرمانده انتظامي استان مازندران  خبرداد:

کشف 11 تن کاکائوي قاچاق در بابل 

زاع، تخریب و اخلال در نظم عمومی در پرونده متهم

شرور خطرناک پایتخت پس از 3 سال فرار به دام افتاد

نقل قول معروفی است که می گوید » راز موفقیت را 
نمی دانم اما راز شکست در راضی نگه داشتن همگان 

است. « 
اطراف تک تک ما را  چه بخواهیم چه نه  افراد 
مختلفی گرفته اند و این طبیعی است که ما به آن 
چه دیگران راجع به ما فکر می کنند اهمیت بدهیم، 
اما زیادی نگرانِ آن چه آنها فکر می کنند بودن باعث 
می شود راه مان را زیادی تغییر بدهیم و به اصطلاح 
به ساز هر کسی برقصیم و از اهداف حقیقی خودمان 
عقب بیافتیم و زندگی ای بسازیم صرفآ برای راضی 
بی  خیلی  اگر  وجود  این  دیگران.با  داشتن  نگه 
توجهی کنید و نظر اطرافیان تان را به کلی نادیده 
بگیرید باعث می شود اشتباه های تان را هم نادیده 
بگیرید، روابط تان شکر آب شده و به ضرر شخص 

شما تمام می شود.
 مرحله اول، توجه کنید اما نگران نباشید

کمتر پیش میاید که نگران بودن کمکی به شما بکند، 
به خاطر آن چه دیگران راجع به شما فکر می کنند 
نگران یا ناراحت نباشید. سعی کنید احساسات تان را 
وارد این قضیه نکنید. سعی هم نکنید که فکر دیگران را 
بخوانید که »یعنی این طوری فکر می کنه….؟« »یعنی 
چی راجع به من فکر می کنه…؟« شما بیشتر از هر 
کس دیگری خودتان را زیر ذره بین می گذارید خیلی 

اوقات دیگران خیلی کمتر از آنچه فکر می کنید راجع به 
شما فکر می کنند. آنها هم مثل شما درگیر فکر کردن 

به خودشان هستند و وقت برای دیگران ندارند!
مرحله دوم، آیا نظر آنها اهمیت دارد؟

توجه کنید که هر نظر مال چه کسی است؟ آیا اصلآ 
نظر آن فرد برای شما اهمیتی دارد؟ آیا حرف آن فرد 
نزد شما اعتباری دارد؟ اظهار نظر آن غریبه راجع به 
خودتان را اصلآ ناشنیده بگیرید. نظر او هرگز هیچ 

تاثیری روی شما نخواهد داشت.
یک مثال بارز در این رابطه موقعی است که مثلآ 
افرادی که اضافه وزن دارند تصمیم می گیرند لاغر 
شوند و می خواهند به باشگاه و کلاس های ورزش بروند 
اما خجالت زده اند و با خود فکر می کنند »دیگران 
راجع به من چه فکر خواهند کرد؟« از خودتان بپرسید 
»آیا نظر آنها تاثیری روی من خواهد داشت؟«، آیا اصلآ 
نظر آنها مهم است؟ مطمئن باشید، خودشان شما را 
تحسین خواهند کرد که با پشتکار برای رسیدن به 
هدفی تلاش می کنید که به نفع تان است و به اعتماد 
به نفس شما حسودی خواهند کرد.کسی که دکتر 

می رود مریض است دیگر، نه؟ کسی که سالم است 
وارد مطب دکتر شود و به مریض های داخل اتاق پز 

بدهد احمقانه است این طور نیست؟
کلاس ورزش هم همین طور است. کسی که آن جا 
می رود قرار نیست مانکن باشد بلکه تصمیم دارد مانکن 
شود! پس نظر دیگران را دور بریزید و همین امروز آن 

کاری که به نفع تان است را انجام دهید.
مرحله سوم، از نظر آنها استفاده کنید

به نظرات مفید خصوصآ از افراد مهم دقت کنید، 
مثلآ اگر رئیس تان از شما می خواهد میز کار تان را 
تمیز و مرتب نگه دارید این وقتی است که باید به این 
نظر با دقت گوش کنید! هم کار و درآمد تان را نگه 
می دارید هم به خاطر مرتب بودن میز کارتان راحت تر 
خواهید شد.البته سعی نکنید از حرف و رفتار دیگران 
معنی »استخراج« کنید، مثلآ اگر یک نامه کمی سرد 
و غیرمعمول گرفتید، بهتر است که فقط بگذارید به 
حساب گرفتاری شخصی آن فرد یا عجله و… تا اینکه 
فکر کنید شاید فرستنده مشکلی با شما دارد یا از شما 

عصبانی است.

مرحله چهارم، هیج چیز مهم تر از
 اهداف شما نیست

اگر تصمیم گرفته اید رتبه سه رقمی کنکور را کسب 
کنید، این انتخاب شماست و هیچ چیز نباید جلودار 
شما از رسیدن به این هدف باشد. اینکه دوستان تان 
شما را به خاطر بیرون نرفتن با آنها »خر خون« و… 
می خوانند هیچ اهمیتی ندارد. برعکسش هم صادق 
دارید  تان  زندگی  برای  دیگری  برنامه  اگر  است، 
برچسب هایی که پدر و مادرتان به خاطر اینکه مثل 
پسر همسایه از سحر تا غروب پای کتاب ها نشسته اید 
ناشنیده بگیرید، فقط روی اهداف زندگی تان تمرکز 

کنید و به سمت موفقیت حرکت کنید.
مرحله پنجم، برای ارزش های تان

 ارزش قائل شوید
اگر بقیه ارزش های شما را بی ارزش می دانند اصلآ 
به آنها اهمیت ندهید. ممکن است شما دوست داشته 
باشید کتاب و مقاله هایی راجع به موفقیت و زندگی 
بخوانید اما نگرانید که ممکن است دوستان تان به 
شما بخندند. شاید بخواهید وقتی معلم تان شما را به 

حال خودتان گذاشته درس بخوانید یا وقتی رئیس تان 
نیست بیشتر کار کنید اما دوستان و همکاران تان شما 
را بی اراده  بخوانند که »نمی پیچونید« یا »زیر آبی« 
نمی روید!ماجرا هر چه که هست به اهداف و ارزش های 
خودتان پای بند باشید، خیلی از افراد )حتی اگر به زبان 
نیاورند( وقتی ببینند شما چطور برای رسیدن به اهداف 

تان تلاش می کنید شما را با خود تحسین می کنند.
مرحله ششم، شما مجبور نیستید 

همه را راضی نگه دارید
حتی اگر بخواهید هم نمی توانید همه را راضی نگه 
دارید، پس اصلآ تلاش هم نکنید. یاد بگیرید به آن 
چه بر خلاف ارزش ها و اهداف شما است »نه« بگویید.

شهامت داشته باشید که گاهی خلاف آن چه اکثریت 
فکر می کنند بگویید و اظهار نظر کنید، اگر واقعآ به نظر 
تان اعتقاد دارید. البته طبیعی است که در زندگی هر 
کس افرادی هستند که شما دوست دارید آنها را راضی 
و خوشحال نگه دارید، همسرتان، فرزندان تان،مادر و 
پدرتان یا رئیس تان. اما به طور کلی نظر و افکار اکثر 
افراد واقعآ تاثیری روی شما نخواهد داشت، پس بی 
اهمیت است. به اضافه اینکه اگر شما واقعآ خودتان 
باشید افرادی را دور خود خواهید داشت که شما را به 
خاطر خودتان می خواهند. این بهتر از این نیست که 

نقش بازی کنید تا همه را راضی نگه دارید؟

اثرات افکار دیگران در زندگي ما 
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از حمایت و سکوت دربرابر فسادهای دولت احمدی نژاد 
تا جنجال علیه دولت روحانی

دلواپسان حقوق های نجومی 
یا دلواپسان انتخاباتی؟

طرح مقابله با حقوق های نجومی با 100 امضا تقدیم هیات رییسه می شود. عزت الله 
یوسفیان ملا یکی از اعضای کمیسیون برنامه و بودجه با اعلام این خبر گفته است که »این 
طرح یک فوریتی مقابله با حقوقهای نجومی با محورهای »تعیین سقف 10 میلیون تومانی 
برای حقوقها«، »استرداد حقوقهای بیش از سقف تعیین شده« و »اختصاص سهم مازاد 
حقوقهای بالای 10 میلیون به افرادی با حقوق کمتر از یک و نیم میلیون و بازنشسته های 

با حقوق کمتر از یک ونیم میلیون« تهیه و تدوین شده است.« 
به گفته او، »طرح یک فوریتی مقابله با حقوقهای نجومی 3 هفته آینده در جلسه 
علنی مجلس تصویب خواهد شد.« به گزارش تیک، این در حالی است که تاکنون حجم 
گسترده ای از پرونده های تخلفات مالی و اداری دولت دهم به هر نحوی در مجلس قبل یا 

نادیده گرفته شد و یا نیمه کاره ماند و یا بدتر از همه ناپدید شد. 
همچنانکه یکی از اعضای کمیسیون اصل نود قانون اساسی در مجلس هشتم و دهم 
گفته است که بخشی از پرونده های مفتوحه از تخلفات کابینه احمدی نژاد در مجلس 

هشتم ، در دوره بعدی ناپدید شدند.
هرچند که ذات رسیدگی به هر فساد و تخلفی قابل ستایش و یک وظیفه سنگین بر 
دوش مسئولان است ولی به هیچ دلیلی نمی توان در رسیدگی به این تخلفات یکی را بر 
دیگری ارجحیت داد و یا تبعیض قائل شد که اگر چنین اتفاقی رخ نداده بود قطعا روند 
معیوب سیستم های مالی و اداری دولت دهم نمی توانست فرصتی برای بقا در دولت یازدهم 
پیدا کرده و اتفاقی مانند فیش های حقوقی نجومی را رقم بزند. مخالفان دولت که از از ابتدای 
ریاست جمهوری دولت روحانی، هر مساله ای را بهانه ای برای تخریب دولت قرار داده اند، این 
بار فیش های حقوقی را موضوع مورد بحث قرار داده اند تا مساله ای ملی و فراجناحی که 
صرفا مناع ملی و بیت المال را مورد هدف قرار می دهد از درجه اهمیت ساقط و تا حد یک 

جدال سیاسی و جناحی نزول کند. 
اگرچه که در همین نزول نیز منافع برخی جریانات سیاسی بهتر حفظ خواهد شد و 
فرصتی را فراهم می کند تا ضمن رسیدن به اهداف جناحی و گروهی یعنی تخریب دولت 
منافع خود را حفظ کرده و زمینه را برای تحریف افکار عمومی از رسیدگی به تخلفات و 

مفاسد دولت دهم به سمت جنجال های فراهم کنند.
 این در حالی است که طی هفته های اخیر حسن روحانی رییس جمهوری کشورمان و 
نیز محمدباقرنوبخت از مردم بابت این اتفاق عذرخواهی کرده و از برخورد جدی نهادهای 
دولتی با عاملان این مساله خبر داده اند. محمدباقر نوبخت سخنگوی دولت که اخیرا 
مسئولیت رسیدگی به این پرونده را از جانب رییس جمهوری بر عهده گرفته ، گفته بود که 
» با جدیت دنبال دستور رئیس جمهور برای پیگیری حقوق های نجومی هستیم، البته آن  
طور که در فضای رسانه ای مطرح شد 2 یا 3 مورد بیشتر نبود، اما لازم است یک بار کنترل 
کنیم و گزارش های لازم را ارائه دهیم و اگر در این بررسی ها متخلفان شناسایی شوند 

مشمول دستور رئیس جمهور بوده و عزل خواهند شد.«
 صحبت هایی که البته با موضع گیری تندی از جانب دلواپسان همراه شد. غافل از آنکه 
در مواردی مشابه با این مساله محمود احمدی نژاد کابینه دولت خود را خط قرمز تعریف 
کرده بود و طی هشداری خواستار آن شده بود که منتقدان حق هیچ انتقاد و موضع گیری 
علیه دولت او را نداشته باشد. اگرچه که این صحبت ها و هشدارهای احمدی نژاد تنها تا پایان 
دولت دهم ادامه داشت و ظرف مدت چند ماه چند و چندتن از مدیران و مقامات رده بالای 

دولت او به اتهام فسادهای مالی محکوم و روانه زندان شدند.
 موضوع فیش های حقوقی نجومی نیز دقیقا می تواند بدلی از همین اتفاقات باشد. بدین 
معنا که دولت با توجه به عزم و اراده جدی که برای برخورد با موضوع در نظر گرفته می تواند 
زمینه ها ایجاد فساد در دولت یازدهم و حتی دوازدهم را به حداقل برساند، منوط بر آنکه 
دولت همچون  سایر موضوعات در اجرای این امر تنها نماند. اینکه جریان های سیاسی بدون 
پشتوانه بر راهکارهای منطقی و صرفا از جهت رقابت های انتخاباتی به طرح اتهام هایی علیه 
دولت بپردازند در واقع زمینه ساز آن شدند که دولت در رفع این مساله با موانعی روبه رو شود 
که نتیجه ی جز عدم تحقق منافع ملی نخواهد داشت. البته این شکست ملی همچنانکه 
مردم و دولت را ناکام خواهد گذاشت، با توجه به سابقه ای که مردم از دولت دهم سراغ دارند 

منفعتی برای دلواپسان هم نخواهد داشت.

دریــچه

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی عصر 
روز )شنبه( در دیدار جمعی از اساتید، نخبگان علمی و پژوهشگران 
دانشگاهها، پارک های علم و فناوری و مراکز علمی و تحقیقاتی، با 
ترسیم اهداف بیست ساله نظام اسلامی برای دستیابی به جایگاه 
از  برخوردار  ثروتمند،  متدین،  مستقل،  عزتمند،  »مقتدر،  ایرانی 
عدالت و دارای حکومتی مردمی، پاک، جهادگر، دلسوز و پرهیزگار«، 
دانشگاهها را پایه و اساس این اهداف والا برشمردند و تأکید کردند: 
»افزایش سرعت رشد علمی در دانشگاهها و مراکز علمی«، »ایجاد 
و تقویت احساس هویت افتخارآمیز ایرانی- اسلامی در جوانان«، 
»انقلابی بودن دانشگاهها و دانشجویان«، و »نقش آفرینی واقعی 
فرماندهان و افسران جنگ نرم«، از جمله الزامات تبدیل شدنِ نظام 
اسلامی به یک قدرت علمی مطرح، و الگوی مردم سالاری همراه با 

اسلام و معنویت، در دنیا است.
رهبر انقلاب اسلامی در این دیدار با تأکید مجدد بر اینکه برگزاری 
جلسات با اساتید دانشگاهها، به منظور احترام و تکریم علم و استادان 
علم است، به مجاری ارتباطی متعدد خود با دانشگاهیان، نخبگان 
برگزاری چنین  اشاره و خاطرنشان کردند:  و دانشجویان  علمی 
جلساتی، علاوه بر نمادین بودن، تصویر اجمالی از فضای گفتمانی، 
علمی و فکری دانشگاهها ارائه می کند. حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس، نگاه به آینده کشور را از دغدغه های دانایان، خردمندان و 
نخبگان هر کشور برشمردند و گفتند: ترسیم چشم انداز آینده از آن 
جهت مهم است که اداره کشور در سالهای آینده بر عهده دانشجویانی 
است که اکنون در دانشگاهها مشغول تحصیل و تلاش علمی هستند.

ایشان این موضوع را نشانگر اهمیت جایگاه اساتید و مسئولان 
دانشگاهها دانستند و خاطرنشان کردند: زنجیره علم و معرفت از 
آموزش و پرورش تا دانشگاه، وظیفه اصلی برای تحقق آینده مطلوب 
کشور را برعهده دارند. رهبر انقلاب اسلامی با طرح این سوال که 
برای ایرانِ پس از 20 سال، چه آینده مطلوبی متصور است، افزودند: 
اگر آینده مطلوب مورد نظر، ایرانی مقتدر، عزتمند، مستقل، متدین، 
پاک،  مردمی،  دارای حکومتی  و  عدالت،  از  برخوردار  و  ثروتمند 
جهادگر، دلسوز و پرهیزگار باشد، ضروری است دانشگاهها آراسته 
به این شاخص ها باشند و نسل جوان را معتقد و مومن به این 
عناصر تربیت کنند. حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: اگر 
در دانشگاهها به این شاخص ها اهمیت داده نشود، در آینده، ایرانی 
وابسته ، از لحاظ فرهنگی رها شده، مبتلا به گسست های اجتماعی و 
قومی و مذهبی و سیاسی، و دارای حاکمیت اشرافی را شاهد خواهیم 
آینده ای، کشوری  نتیجه چنین  ایشان خاطرنشان کردند:  بود. 
خواهد بود با قله های ثروت در کنار دره های بدبختی و نابسامانی 
و محرومیت که نمونه بارز آن جامعه امریکا یا وال استریت امریکایی 
است. رهبر انقلاب اسلامی افزودند: در چنین آینده ای، همه اقشار 
جامعه از رفاه برخوردار نخواهند بود و کشور، درواقع وال استریت 
ایرانی خواهد بود. رهبر انقلاب اسلامی در جمع بندی این بخش از 
سخنان خود گفتند: به همین دلیل است که من همواره تأکید بسیار 
زیادی بر موضوع دانشگاهها، اساتید و وزاری علوم دارم زیرا رسیدن 
به آینده مطلوب ایران، نیازمند تربیت انسانهایی عالِم، صبور، مجاهد 
فی سبیل الله، کاربلد و شجاع است که این افراد عمدتاً در دانشگاهها 
پرورش می یابند . حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه به بیان الزامات 
تربیت چنین جوانانی در دانشگاهها پرداختند و افزودند: »پیشرفت 
»بصیرت  دینی«،  »خویشتنداری  اخلاقی«،  »انضباط  علمی«، 

سیاسی« و »ایجاد احساس هویت و افتخار« در محیط دانشگاهها، 
از الزامات این کار مهم است. ایشان درخصوص »پیشرفت علمی«، 
بر لزوم افزایش سرعت رشد علمی تأکید کردند و گفتند: من چندی 
پیش نیز درخصوص کاهش سرعت رشد علمی تذکر دادم زیرا 
سرعت کم شده است و برای جبران فاصله عقب ماندگی علمی چاره 
ای جز افزایش سرعت رشد علمی وجود ندارد. رهبر انقلاب اسلامی 
با اشاره به اظهارات برخی صاحبنظران درباره کاهش سرعت رشد 
علمی در غرب، خاطرنشان کردند: اگر در غرب سرعت رشد علمی 
کاهش پیدا کرده به این دلیل است که آنها از بیشتر ظرفیت های 
خود استفاده کرده اند اما ما باید عقب ماندگی شصت یا هفتاد ساله 
خود را که بوسیله حکومتهای خائن و غافل بوجود آمده، جبران کنیم 
تا بتوانیم در این مسابقه جهانی خود را به سطوح بالا و قله ها برسانیم.

حضرت آیت الله خامنه ای به نقش اساتید در ایجاد و تقویت 
»هویت ایرانی و اسلامی« در دانشجویان اشاره کردند و گفتند: 
استادان با بیان پیشرفتهای کشور در عرصه های هوا فضا، نانو، 
هسته ای، زیست فناوری و پزشکی، می توانند احساس هویت را در 
دانشجویان بوجود آورند. ایشان با تأکید بر اینکه ایجاد هر نوع احساس 
حقارت و واگرایی در دانشجویان، خیانت محسوب می شود، افزودند: 
دانشجویان باید همواره به ایرانی بودن و مسلمان بودن و انقلابی بودن 
خود افتخار کنند. رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: اگرچه ما 
در زمینه پیشرفتهای علمی عقب ماندگی تاریخی داریم اما با تلاش 
و انرژی جوانان با استعداد کشور می توانیم این عقب ماندگی ها 
را جبران کنیم. حضرت آیت الله خامنه ای به گزارشهای برخی 
پایگاههای استنادی و مجلات معتبر دنیا درخصوص پیشرفتهای 
علمی ایران اشاره کردند و افزودند: در این گزارشها به پیشرفتهای 
علمی ایران با عباراتی همچون »پیشرفتهای ایران خیره کننده است«، 
»ایران قدرت نوظهور علمی است«، »ایران به دنبال تبدیل اقتصاد 
منبع محور به اقتصاد دانش محور است«، و »پیشرفتهای ایران در 

سلولهای بنیادی، علوم هسته ای، هوا – فضا، تبادل انرژی و فناوری 
اطلاعات« اشاره شده است که باید این واقعیت ها به نسل جوان 
منتقل شود تا آنان ضمن احساس هویت ، به ایرانی بودن خود نیز 
افتخار کنند. ایشان، سخن نوِ نظام اسلامی در عرصه مردم سالاری 
را نیز یکی دیگر از افتخارات برشمردند و تأکید کردند: نظام اسلامی 
ایران تنها حکومتی است که مردم سالاری را همراه با اسلام و معنویت 
ارائه کرده است. رهبر انقلاب اسلامی افزودند: مردم سالاری غرب، در 
واقع حزب سالاری است و احزاب در غرب بیشتر از آنکه یک شبکه 
گسترش یافته در میان مردم باشند، باشگاههای سیاسی متشکل از 

برخی سیاستمداران و سرمایه داران هستند.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: اگر این واقعیت 
های افتخار آمیز به جوان دانشجو گفته شود، او دیگر دچار حس 
واگرایی نخواهد شد و اگر هم برای ادامه تحصیل به خارج از کشور 

برود، قطعاً باز خواهد گشت زیرا احساس هویت و افتخار می کند.
ایشان درباره هویت اسلامی در دانشگاهها نیز افزودند: مسئولان 
دانشگاهها باید در مقابل هر اقدام و موضوعی همچون اردوهای 
مختلط که هویت اسلامی دانشگاهها را خدشه دار می کند، حساس 
باشند و با آن برخورد کنند. بصیرت سیاسی و سیاست در دانشگاهها 
یکی دیگر از الزامات دستیابی به ایرانی با آینده مطلوب بود که رهبر 
انقلاب اسلامی درخصوص آن گفتند: من همواره بر کار سیاسی در 
دانشگاهها تأکید داشته ام و حتی سالها پیش گفتم، " خدا لعنت کند 
کسانی را که بساط فکر و کار سیاسی را در دانشگاهها جمع کردند«.

حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: مسئولان آن زمان، از این 
عبارت بسیار ناراحت شدند ولی عقیده آنها جلوگیری از کار سیاسی 
در دانشگاهها بود، اگرچه این روزها ریاکارانه حرفهای متفاوتی درباره 
دانشگاهها می زنند. ایشان با تأکید بر اینکه محیط دانشگاه، محیط 
تضارب آرا و بحث و چالش است، خاطرنشان کردند: وجود این فضا 
برای دوران پرانرژی دانشجویی اشکالی ندارد اما اشکال آنجا است 

که از این محیط برای مخالفت با انقلاب و ارزشهای انقلابی بهره 
برداری شود. رهبر انقلاب اسلامی افزودند: وجود گرایش های مختلف 
سیاسی در دانشگاهها مانعی ندارد اما مسئولان دانشگاهها اعم از 
مدیران ارشد وزارتخانه و رؤسا و اساتید باید همواره مدافع و هدایت 
کننده فضای چالشی دانشگاهها به سوی مبانی و اهداف  انقلاب 
اسلامی باشند و به هیچ وجه نباید از گرایش های مخالف انقلاب 
حمایت شود. حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: دانشگاه و 
دانشجو باید همواره انقلابی باشند. ایشان با اشاره به برخی گزارشها 
مبنی بر گرایش به سوی جانبداری از جریانهای مخالف نظام، در 
برخی دانشگاهها خاطرنشان کردند: مسئولان آموزش عالی باید بسیار 
مراقب باشند تا دانشگاه تبدیل به جایگاهی برای واگرایی از مفاهیم 
و ارزشهای انقلاب نشود. رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: وجود 
فضای انقلابی گری و تدین و یاد و نام امام )ره( از الزامات حتمی در 
دانشگاهها است. حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: البته نباید در 
دانشگاهها فضای اجبار و زور و امنیتی بوجود آید بلکه باید فضای 

انقلابی و تدین را با کار طبیبانه و خردمندانه بوجود آورد.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه چند توصیه خطاب به مسئولان 

آموزش عالی و دانشگاههای کشور بیان کردند.
و  علمی  محیطهای  در  نشاط  و  امیدواری  روحیه  »حفظ 
تحقیقاتی«، »اهمیت دادن به علوم پایه«، »هدایت مقالات علمی 
به سمت نیازهای کشور«، »لزوم تبیین نقشه جامع علمی برای 
دانشگاهیان و تبدیل آن به برنامه« و »تأکید بر علوم انسانی اسلامی« 

از توصیه های حضرت آیت الله خامنه ای به مسئولان بود.
»اهمیت دیپلماسی علمی« توصیه دیگری بود که رهبر انقلاب 
اسلامی بیان و در عین حال تأکید کردند: دیپلماسی و ارتباطات 
علمی مهم است و با آن موافق هستیم اما باید هوشیار باشیم که 
فریب نخوریم و بستر ارتباطات علمی به دریچه ای برای نفوذ امنیتی 
تبدیل نشود، زیرا دشمن از هر وسیله ای از جمله ارتباطات علمی 
برای نفوذ استفاده می کند و این اتفاق در گذشته اتفاق افتاده است 
و اکنون نیز در مواردی دیده می شود. ایشان در بخش دیگری از 
سخنان خود، اقتصاد مقاومتی را زمینه ساز عزت ملی و گره گشای 
نیازهای فعلی دانستند و گفتند: برخی می گویند با تأکید های مکرر 
بر عزت ملی، چگونه می خواهید نیازها و مشکلات فعلی جامعه را 
برطرف کنید که در پاسخ باید گفت: تنها راه علاج، اجرای واقعی و 
صحیح سیاستهای اقتصاد مقاومتی است. »اهمیت و اصل دانستن 

کار فرهنگی در دانشگاهها« توصیه بعدی رهبر انقلاب اسلامی بود.
ایشان افزودند: البته کار فرهنگی به معنای برگزاری کنسرت و 
یا حرکات موزون در دانشگاهها نیست، بلکه مسئولان باید میدان را 
برای دانشجویان و اساتید ارزشی باز، و ذهنها را با فرهنگ اسلامی 
و انقلابی آشنا کنند. حضرت آیت الله خامنه ای همچنین خطاب به 
اساتید انقلابی به عنوان فرماندهان جنگ نرم و دانشجویان انقلابی به 
عنوان افسران جنگ نرم تأکید کردند: وظیفه شما نیز نقش آفرینی 
واقعی و جدی است زیرا شدت جنگ نرم دشمن نسبت به  سال 
های گذشته چند برابر شده است. »پرهیز از حضور و به کارگیری 
عناصر نامطمئن در دانشگاهها« توصیه دیگری بود که رهبر انقلاب 
اسلامی بر آن تأکید و خاطرنشان کردند: کسی که به هر بهانه ای 
مانند انتخابات و امثال آن، نظام را به چالش می کشد، نامطمئن است 
و صلاحیت حضور در دانشگاهها را ندارد، همانگونه که هیچ کشوری 

اجازه به چالش کشیدن نظام حاکم بر آن، را نمی دهد.

وزیر کشور دولت اصلاحات گفت: اینکه یک مرتبه حساسیت ها 
ده برابر شده است و در خصوص دزدی ها و اختلاس های کلان چند 
هزار میلیارد تومانی کمترین حساسیتی شکل نمی گیرد، این سوال را 
به ذهن متبادر می کند که آیا این خود یک جریانی نیست که بخواهد 

اختلاس های کلان را بپوشاند.
حجت الاسلام و المسلمین موسوی لاری در گفت وگو با ایلنا، با 
اشاره به سریال به اصطلاح افشای فیش های حقوقی اظهار داشت: این 
چیزی نیست که مربوط به سا ل های اخیر باشد، بلکه این مسئله در 
گذشته مدیریت کشور بوده است. در ثانی این بر اساس نوعی مقررات 
و ضوابط غلطی بوده است که نظام و مدیریت گذشته امضا کرده است 
و بر آن اساس در برخی از بنگاه های اقتصادی و بانک ها به مرحله اجرا 
گذاشته می شده است. او خاطرنشان کرد: به هر حال رسیدگی به این 
مسئله امری مبارک است که باید زود تر از اینها انجام می گرفت، اما اینکه 
یک مرتبه حساسیت ها ده برابر شده است و در خصوص دزدی ها و 
اختلاس های کلان چند هزار میلیارد تومانی کمترین حساسیتی شکل 
نمی گیرد، این سوال را به ذهن متبادر می کند که آیا این خود یک 
جریانی نیست که بخواهد اختلاس های کلان را بپوشاند و آیا این شیوه 
جدیدی برای زمین گیر کردن دولت نیست؟ اگرنه این مسئله غلطی 
بوده که به امروز هم تعلق نداشته است، بلکه به گذشته بر می گشته 
است و قواعد و ضوابطی که مدیران در ارتباط با برخی دستگاه های 
اقتصادی و بانکی تدوین کرده بودند، باید زود تر از اینها مورد رسیدگی 

قرار می گرفت.
وزیر کشور دولت اصلاحات افزود: با توجه به اینکه این موضوع در 
این مقطع و با این حدت و شدت مطرح شده، بر این باورم که جریانی به 
دنبال زمین گیر کردن دولت در این رابطه و انحراف ذهن و ضمیر جامعه 
از اختلاس های کلان هستند. موسوی لاری گفت: با صحبت هایی که 
با رییس جمهور در این رابطه داشتیم، دوستان بر این باور بودند که باید 
پشت  پرده این وقایع و مواردی که مطلقا به این دولت ارتباطی نداشته 

است را با مردم در میان گذاشت.
این عضو مجمع روحانیون مبارز تصریح کرد: کمیته اطلاع رسانی و 
نهاد رسانه ای دولت ضعیف عمل کرده است، چرا که باید این هجمه ها 
را پاسخ می داد و در آن شکی نبوده است، زیرا دولت موظف است ذهن 
و ضمیر مردم را از برخی آلودگی های نادرست اطلاعاتی پاک کند. او با 
تاکید بر اینکه به نظر می رسد دستگاه اطلاع رسانی دولت در این ارتباط 
هم سو با دولت عمل نکرده است، گفت: دولت باید پاسخ بدهد. این 
مسئله ولو اینکه به گذشته تعلق داشته باشد، وظیفه دولت است که در 
جهت تصحیح ساختار نظام حقوفی اقدام عاجل کند که چنین کاری 

هم در حال انجام است.
وزیر کشور دولت اصلاحات با بیان اینکه اگر این موارد به دولت های 
قبل نیز تعلق داشته باشد، دلیل نمی شود که در این دولت استمرار آن را 
شاهد باشیم، عنوان داشت: اینکه بخواهند این مسئله را به دولت کنونی 

اطلاق کنند  و بچسبانند، درست نیست. در برخی موارد در نظام های 
حقوقی و دستگاه های اقتصادی مثل بانک ها برای مدیر عامل ها شرایط 
و ضریب هایی را در نظر گرفته بودند که مجموعه حقوق و درآمد های 

آن ها در سطح کلانی بوده است.
او تاکید کرد: دولت باید در این رابطه پاسخ دهد، اما اینکه یک مرتبه 
این حجم از هجمه به سمت دولت روانه شود، مطمئنا ناشی از دلسوزی 
دلواپسان نیست. این از   همان قضایایی است که ما در جریان هسته ای و 
خیلی از مسائل دیگر دیده ایم. دولت باید به هوش بوده و مراقب باشد در 

این دست انداز ها قرار نگیرد.
موسوی لاری با تاکید بر اینکه دولت باید واضح و روشن مسائل را 
تبیین کند، اذعان داشت: باید نسبت به این مسئله آگاهی لازم به مردم 
داده شود. نظام حقوقی ای که الان مطرح شده و اختلاس های صورت 

گرفته در سال های اخیر با هم متفاوت است.
او توضیخ داد: نظام حقوقی ای که الان مطرح است، به صورت 
فراگیر و گسترده برای همه سررشته داران امر حکومت نبوده است، 
بلکه منحصر به بخش مدیران عامل  بانک ها و بنگاه های اقتصادی بوده 
که مجموعه حقوق ها و دریافتی های آن ها سرجمع رقم بالایی بوده 
است و الا حقوق ماهیانه آن ها بر روی کاغذ چنین شرایطی نداشته 
است، بلکه این ها از یک سری تسهیلات ویژه ای برخوردار بودند؛ مثلا 
در سیستم بانکی در گذشته برای خودشان مصوب کردند که در 

پاره ای از مدیریت بانک ها بتوانند تا 42 برابر حقوقشان وام با درصد 
پایین دریافت کنند. موسوی لاری با بیان اینکه اینها چیزی نیست 
که ادامه پیدا کند و باید اصلاح شود، تاکید کرد: اینطور نبوده که 
برای همه مدیران دولتی و وزرا اینگونه باشد و در این جهت دولت 
موظف به اطلاع رسانی است. این نوع طرح موضوع فضای ذهنی 
جامعه را کدر می کند و در همه شهروندان این جامعه باوری را به 
وجود می آورد که اصلاح طلب اصولگرا همه در یک امر اتفاق نظر 
دارند و آن هم دزدی و چپاولگری است. وزیر کشور دولت اصلاحات 
با تاکید بر اینکه این مسائل به نفع هیچ کسی نیست، اضافه کرد: اگر 
دلواپسان واقعا نگران آینده کشور هستند، باید دو چیز را مد نظر 
قرار دهند. اول اینکه به میزانی که نسبت به این مسئله که در جمع 
یک صدم اختلاس ها نمی شده است، حساسیت دارند   ای کاش در 
مورد آن سوءمدیریت هایی که میلیارد ها ثروت این مردم را به نابودی 
کشاند، به همین اندازه حساسیت نشان می دادند. او افزود: دوم اینکه 
راه اصلاح این مسئله مصوباتی است که باید از طریق مجلس تصویب 
شود. این ها باید از غوغاسالاری پرهیز کنند و در عوض مجلس جدید 
را در جریان امور قرار دهند تا دولت بتواند در یک فضای آرام به 
اصلاح سازمان حقوقی در همه بخش ها بپردازد. موسوی لاری ضمن 
ابراز خرسندی از بالا رفتن مرزهای آگاهی جامعه گفت: انتخابات 
گذشته نشان داد علیرغم همه این غوغاسالاری ها مردم به روند کلی 

در کارهای اساسی کشور فکر می کنند از این رو چنین هجمه هایی 
کمتر بر انتخابات سال آینده نیز تاثیرگذار خواهد بود، چراکه مردم در 
یک نمای کلی به بررسی وضعیت دولت می پردازند. این بدان معنی 

نیست که دولت از اطلاع رسانی در این زمینه شانه خالی کند.
وزیر کشور دولت اصلاحات افزود: مردم می بینند که دولت در مهار 
تورم موفق بوده است و توانسته اشتغال را نه به سطح مطلوب، بلکه 
دست کم از اشتغال صفر در طول هشت سال گذشته به یک سطح 
بالاتری برساند. دولت چندصد هزار فضای اشتغال ایجاد کرده است و 
توانسته بحران های بین المللی را مهار کند و تحریم ها را از بین ببرد و 

صادرات نفت را به سطح قبل از تحریم ها برساند.
موسوی لاری با بیان اینکه این نقاط مثبت دولت در عرصه 
اطلاع رسانی باید به اطلاع مردم رسانده شود، گفت: اگر مردم از یک 
نمای کلی از تلاش ها و توفیق های دولت مطلع شوند، می دانند که این 
هجمه ها از روی دلسوزی نیست که اگر بود هشت سالی که آتش به 

خرمن این مملکت ریخته شد، این آقایان ساکت نمی نشستند.
وزیر دولت اصلاحات در خصوص وجود برخی نا همگونی ها بین 
دولت و دستگاه اطلاع رسانی دولت نیز گفت: امیدوارم این ناهمگونی 
تعمدی نباشد، اما به نظر من دستگاه اطلاع رسانی دولت باید از افرادی 
همگون تر و کارا تر تشکیل شود. بر این باور نیستم که ائتلاف در این 
بخش کارکرد درستی داشته باشد. ممکن است در بخش های دیگر 
ائتلاف جواب بدهد، اما در بخش رسانه دولت و گزارش اخبار و عملکرد 
دولت به مردم حتما باید یکدست باشد و کسانی باشند که هم راه دولت 
را باور داشته باشند هم توان انجام رسالتشان را داشته باشند او تصریح 
کرد: معتقدم خود آقای روحانی به این نتیجه رسیده است که چنین 
همگونی ای لازمه کار دولت است بنابراین امیدوارم این مسئله هرچه 
زود تر، قبل از انتخابات سال آینده درمان شود تا مردم بهتر و بیشتر در 
جریان واقعیت ها قرار بگیرند. وزیر دولت اصلاحات با بیان اینکه هجمه و 
سنگینی اتهام هایی که به دولت روحانی زده می شود، به مراتب از دولت 
اصلاحات بیشتر است، گفت: فشاری که بر دولت روحانی وارد شده 
از فشار دولت خاتمی بیشتر است، بنابراین توجه بیشتر و کار بیشتر 
دولت روحانی را می طلبد و او باید با مردم بیشتر صحبت کند. او با بیان 
اینگه این دولت باید روابط و مناسبت هایش را با نهادهای تاثیرگذار در 
جامعه بیشتر کند، گفت: این نهاد ها از مراجع و روحانیت و علما گرفته تا 
دانشگاه و فرهیختگان جامعه هستند که از این طریق روحانی می تواند   
همان طور که مردم را در جریان جزییات برجام و موانع برجام قرار داد، 

در جریان کارشکنی ها قرار داده باید در جریان امور نیز قرار دهد.
موسوی لاری تاکید کرد: به میزانی که اطلاع رسانی در سطح خوبی 
شکل بگیرد، گروه های فشار یا به گفته سخنگوی دولت آن اتاق های 
فکر علیه دولت کاری از پیش نخواهند برد. گرچه مانع تراشی می کنند 
اما عمده این است که دولت از این هجمه ها آگاه باشد و بتواند مسیر 

خودش را به سمت و سوی اطلاع رسانی منظم هموار کند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار استادان دانشگاه ها و پژوهشگران:

دانشگاه و دانشجو باید همواره انقلابی باشند

حجت الاسلام موسوی لاری:

می خواهند با »فیش حقوقی« اختلاس های کلان را بپوشانند

رونوشت آگهی حصر وراثت نامحدود
آقای محمد رضا زند فرزند عبدالعظیم به شناسنامه شماره 1 به استناد شهادتنامه و گواهی 
فوت و فتوکپی شناسنامه ورثه درخواستی بشماره 55/1/95/ک تقدیم این شورا نموده چنین 
اشعار داشته است که شادروان عبدالعظیم زند فرزند قهرمان بشناسنامه شماره 1 در تاریخ 
1395/3/13 در اقامتگاه خود در گذشته و ورثه حین الفوت وی عبارتند از: 1- ابوالفضل زند، 
فرزند: عبدالعظیم، به ش.ش: 370، ت ت: 1352، صادره از قم، پسر متوفی. 2 - محمد رضا زند، 
فرزند: عبدالعظیم، به ش.ش: 1، ت ت: 1357، صادره از قم، پسر متوفی. 3 - حمزه زند، فرزند: 
عبدالعظیم، به ش.ش: 434، ت ت: 1361، صادره از قم، پسر متوفی. 4 - علیمراد زند، فرزند: 
عبدالعظیم، به ش.ش: 31، ت ت: 1363، صادره از قم، پسر متوفی. 5 - مجتبی زند، فرزند: 
عبدالعظیم، به ش.ش: 037362349، ت ت: 1369، صادره از قم، پسر متوفی. 6 - فرنگیس 
زند، فرزند: عبدالعظیم، به ش.ش: 129، ت ت: 1349، صادره از قم، دختر متوفی.7 - زری زند، 
فرزند: عبدالعظیم، به ش.ش: 17، ت ت: 1340، صادره از قم، دختر متوفی. 8 - لیلا زند، فرزند: 
عبدالعظیم، به ش.ش: 401، ت ت: 1330، صادره از قم،همسر متوفی. اینک با انجام تشریفات 
مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه 
ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

آگهی فقدان سند مالکیت
وراث فاطمه بیگدلی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که اسناد 
مالکیت ششدانگ پلاکهای 85 و 11285/86 اصلی بخش یک ثبت قم که بترتیب در 
صفحه 106 و 109 دفتر 338 ذیل ثبت 52150 و 52151 هر دو پلاک بنام فاطمه 
بیگدلی ثبت و سند صادر شده است مفقود گردیده لذا المثنی اسناد مالکیت نامبرده بنام 
ورثه در شرف صدور میباشد. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی 
ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی 
قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای علی اکبر عبدالحی فرزند رمضانعلی دارای شناسنامه شماره 58 به شرح دادخواست به 
کلاسه 950832 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح 
داده است که شادروان فاطمه علیمحمدی به شناسنامه شماره 1123 در تاریخ 1395/2/9 در 
اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:1 - علی 
اصغر عبدالحی فرزند رمضانعلی ش.ش 723 نسبت با متوفی فرزند. 2 - علی اکبر عبدالحی 
فرزند رمضانعلی ش.ش 58 نسبت با متوفی فرزند. 3 - غلامعباس عبدالحی فرزند رمضانعلی 
ش.ش 195 نسبت با متوفی فرزند. 4 - معصومه عبدالحی فرزند رمضانعلی ش.ش 25 نسبت 
با متوفی فرزند. 5 - منیر عبدالحی فرزند رمضانعلی ش.ش 143 نسبت با متوفی فرزند. 6 - 
خدیجه عبدالحی فرزند رمضانعلی ش.ش 23 نسبت با متوفی فرزند. 7 - نرجس عبدالحی فرزند 
رمضانعلی ش.ش 904  نسبت با متوفی فرزند. 8 - زهرا عبدالحی فرزند رمضانعلی ش.ش 995  
نسبت با متوفی فرزند. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می 
گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

متن آگهی
خواهان محسن شیشهء دادخواستی به طرفیت خوانده محسن فهیمی به خواسته مطالبه 
خسارت تاخیر تادیه و مطالبه وجه چک تقدیم دادگاه های عمومی شهرستان قم نموده که 
جهت رسیدگی به شعبه 1 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم واقع در قم، خیابان ساحلی، 
جنب زندان ساحلی، دادگاه های حقوقی شهرستان قم، طبقه اول، شعبه اول دادگاه عمومی 
)حقوقی( ارجاع و به کلاسه 9409982512101180 ثبت گردیده که وقت رسیدگی آن 
1395/5/13 و سعت 10 تعیین شده است. به علت مجهول المکان بودن خوانده و درخواست 
خواهان و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در امور مدنی 
و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده پس 
از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم 

دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی حاضر گردد. 
منشی دادگاه حقوقی شعبه 1 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم - فاطمه 
مهتری 

 
دبیرکل حزب اراده ملت ایران گفت: مجلس بهتر است برای بهبود اوضاع شش ماه 

قانونگذاری را تعطیل کند و بیشتر به وظیفه نظارتی خود بپردازد.
احمد حکیمی پور در گفت و گو با ایرنا تاکید کرد: مجلس دهم باید مقررات زدایی 
را در دستور قرار دهد. کوهی از مصوبات و قوانین در کشور وجود دارد که علاوه بر ایجاد 
سردرگمی، راه را برای دور زدن و گریز و انواع توجیهات بازگذاشته است. در اغلب قوانین 
کشور این مشکلات دیده می شود. قوانین موازی، معارض، متناقض، قوانین با تبصره های 
فراوان و ارجاعات متعدد به قوانین گذشته خود مسبب بی سامانی شده اند. رئیس کمیسیون 
اصلاح طلبان شورای شهر تهران گفت: قانون هر چه کمتر، جامع و مانع تر باشد بهتر است. 
تصور می شود مجلس هر چه بیشتر قانون تصویب کند فعالتر است در حالیکه پرکاری 
مجلس در بعد نظارت بر اجرای قانون باید باشد نه قانونگذاری. پارلمان بایست بخش اعظم 
وقت خود را صرف این کند که قوانینی که در گذشته تصویب شده اولا تا چه حد اجرا شده 
در ثانی چقدر توانسته است مشکلات مردم و دستگاهها را حل کند. برای این کار هم لازم 
است از جامعه و دستگاههای مختلف بازخورد بگیرد. وی افزود: مجلس می تواند فقط ماهی 
یک بار تشکیل جلسه دهد. نمایندگان یک روز در ماه دور هم جمع شوند و بقیه روزها را 
به وظیفه نظارتی خود بپردازند. وی خاطر نشان کرد: تعجبم این بود که در شکل گیری 
کمیسیون های مجلس دهم، کمیسیون اصل 90 اینقدر مورد استقبال کم نمایندگان قرار 
گرفته است در حالیکه اعمال نظارت مجلس بیشتر از طریق همین کمیسیون صورت می 

گیرد.
حکیمی پور اضافه کرد: برخی قوانین هم باید تعیین تکلیف شوند. قانون جامع مدیریت 
شهری و قانون احزاب مدتهاست بلاتکلیف مانده است. اینها قوانین مادر هستند و باید زودتر 
تصویب شوند. از سویی مجلس اجازه دهد که به جای طرح های نمایندگان بیشتر لوایح 
دولت در صحن مطرح شود؛ چرا که دولت حتما به این لوایح نیاز داشته که آنها را تقدیم 

کرده است. 

وی گفت: اصل 15 و 19 قانون اساسی نیز نیاز به توجه ویژه مجلس دارند. طبق اصل 
15، زبان رسمی ایران فارسی است ولی دیگر زبانها را هم می شود تدریس کرد. تا کنون به 
صورت بخشنامه ای به این مساله عمل شده ولی باید آن را به صورت قانون درآورد. اصل 
19 قانون اساسی هم بر عدم تبعیض بین شهروندان ایرانی تاکید دارد؛ یعنی همه ایرانی ها 
شهروند درجه یک هستند. فارس، ترک، عرب، بلوچ، کرد، ترکمن و غیره همه صاحب این 
خانه )ایران( هستند. حکیمی پور با اشاره به اینکه ما هنوز قوانین عادی مربوط به این دو اصل 
مهم مصرح در قانون اساسی را نداریم افزود: قوانین عادی اصول 15 و 19 قانون اساسی باید 
تصویب شود تا ضریب همبستگی ملی بالا رود. حکیمی پور ادامه داد: خوشبختانه مجلس 
ساز و کاری به نام مرکز پژوهش ها دارد که پالایش بسیار خوبی را در طرح های پیشنهادی 
می تواند انجام دهد. متاسفانه گاهی طرح های دوفوریتی در مجلس مطرح می شود که 
کار کارشناسی لازم بر روی آن صورت نگرفته است. این طرح ها حتی اگر رای هم بیاورد 

مشکلی را از جامعه حل نمی کند.
اولویت داشتن لوایح دولت بر طرح های مجلس

این فعال سیاسی تصریح کرد: برای تصویب یک قانون جدید باید به سابقه قوانین مراجعه 
کرد و دید چه قانونی در این رابطه قبلا تصویب شده است. خیلی اوقات قانونی تصویب 
می شود که وقتی به گذشته برمی گردیم می بینیم اصلا نیازی به این کار نبوده چرا که 
در گذشته بهتر از آن را تصویب کرده بودیم. وی گفت: بار کارشناسی لوایح دولت بیشتر از 
طرح های مجلس است. چرا که یک لایحه شاید یکسال در دولت بررسی کارشناسی شده 
تا به صحن مجلس آمده است. البته ارائه طرح حق قانونی مجلس است. ولی باید سرعت 
قانونگذاری در کشور کم شود. اشکالی ندارد که مجلس دهم شش ماه اول خود را صرفا به 
ارزیابی و تنقیح قوانین موجود بپردازد. بسیاری از مشکلات به خاطر تراکم قوانین است نه 
نبود قانون. حکیمی پور ادامه داد: پارلمان کشوری چون فرانسه که از اوخر قرن 18 تشکیل 
شده از بدو تاسیس تا کنون فقط 6000 مصوبه داشته حال آنکه ما با نصف این قدمت 

بیش از 11 هزار مصوبه داشته ایم. فکر هم می کنیم تصویب قوانین زیاد هنر است. شما 
قانون شوراها را ببیند. پس از انقلاب اسلامی این قانون 8 بار اصلاح شده است؛ اما این کار 
به ضرر شوراها و مدیریت شهری شد و کار را بدتر کرد. این قانون به قدری تبصره و ارجاع 
خورده است که مراجعین به خود را دچار سرگیجه و ابهام می کند. وی اضافه کرد: یکی از 
ملاک های صلابت قانون، عمر قوانین است. قانونی که زیاد تغییر نکند قانون خوبی است. 
شما قانون مدنی را نگاه کنید. حدود 80 سال از تصویب آن می گذرد؛ اما کسی نمی تواند 
به آن دست بزند. چرا که هر چقدر می خواهند بهتر از آن بنویسند نمی شود. از بس جامع 

و مانع نوشته شده است.
مجلس باید به راس امور بازگردد

احمد حکیمی پور همچنین به موضوع اقتصاد پرداخت و افزود: شعار فهرست امید در 
انتخابات مجلس، ایجاد امید، آرامش و رونق اقتصادی در جامعه بود. جامعه به امید و آرامش 

نیاز دارد تا به رونق اقتصادی برسد. 
وی تصریح کرد: کفه اقتصادی مجلس دهم باید سنگین تر از کفه سیاسی باشد. موانعی 
که بر سر راه رونق اقتصادی وجود دارد را بایست از طریق قانونگذاری، اصلاح یا تجمیع 

قوانین برطرف کرد. 
این فعال سیاسی ادامه داد: طبق فرمایش اخیر مقام معظم رهبری مجلس باید به راس 
امور برگردد و جایگاه مهم خود را در نظام جمهوری اسلامی پیدا کند. به نظر من لازمه این 
کار پرداختن به دغدغه های اصلی جامعه است. الان شرایط بسیار مهیاست و مجلسی همسو 
با دولت روی کار آمده است و شاهد یکی از طلایی ترین دوران همکاری بین قوای سه گانه، 

دولت، مجلس و قضائیه هستیم.
حکیمی پور خاطر نشان کرد: پیشنهادم به مجلس پرداختن توامان به مشکلات اقتصادی 
و آسیب های اجتماعی است. چرا که این دو از یکدیگر جدا نیستند. رونق اقتصادی باعث 

ایجاد کار می شود و بیکاری طبق فرمایش ائمه )ع( ام الفساد است.

دبیرکل حزب اراده ملت ایران:

مجلس 6 ماه قانونگذاری را تعطیل کند
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هر كس هدایت را از كسى 

كه اهل آن نیست بخواهد، گمراه شود
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مدیر حوزه های علمیه  گفت: متاسفانه 
کار فرهنگی در کشور ما منسجم دنبال 
نمی شود؛ پس از تصویب نقشه مهندسی 
فرهنگی، این مصوبه یا ابلاغ نمی شود و یا 
اگر ابلاغ هم می شود به خوبی پیگیری نمی 
شود تا بدانیم در کجای کار قرارداریم و هر 
نهادی چه وظیفه ای دارد و چگونه فعالیت 

می کند.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری 
جماعات  ائمه  گردهمایی  در  شنبه شب 
مساجد استان قم که در سالن همایش های 
جامعه مدرسین حوزه علمیه برگزار شد،  
اظهارداشت: از دیگر نکات بسیار مهمی که 
طلاب باید آن را به دقت در جامعه مورد 
به  امر  مساله  به  اهتمام  قراردهند،  توجه 
معروف ونهی از منکر است که باید نسبت 
به این مساله کاملا حساسیت داشته باشند.

آیت الله حسینی بوشهری خاطرنشان 
کرد: یکی از مهمترین وظایفی که روحانیت 
دارند گوشزد کردن این مساله بسیار مهم 
است که امروزه دشمن سعی دارد از ظرفیت 
هایی چون مهدهای کودک و موسساتی 
که فعالیت آموزی در بخش های مختلف 
را دنبال می کند، نقشه ها را عملی کند. وی 
گفت: آموزش و پرورش در برابر موسسات 

فرهنگی که به تضعیف دین و اعتقادات 
اظهار  کند،  برخورد  پردازند  می  جامعه 
داشت: امروزه برخی گزارش ها از فعالیت 
برخی مهدکودک ها در زمینه آموزش مبانی 
غیر دینی به رقص به جای مباحث دینی 
می رسد که حرکت در مسیر نقشه دشمنان 
برای جایگزینی مباحث اعتقادی در میان 
این قشر است که باید نسبت به این نفوذ 
کاملا حساس بود. معاون جامعه مدرسین 
اظهارکرد: نباید اجازه داد که دشمن از جبهه 
مردم  در  باید  کند،  گیری  سرباز  خودی 
خودباوری ایجاد کرد و در برابر نفوذ دشمن 

با برنامه فعالیت کنیم.
 آیت الله حسینی بوشهری با اشاره به 
اهمیت مساله سبک زندگی اسلامی گفت: 
از تاکیدات  مساله سبک زندگی اسلامی 
اکید مقام معظم رهبری بوده است؛ برخی 
موسسات فرهنگی و پژوهشی برای رسیدن 
دشمن به اهدافش تلاش می کنند و سعی 
دارند که سبک زندگی غربی را ترویج دهند 
مقابله  ها  فعالیت  این  با  باید  طلاب  که 
کنند. وی اظهارکرد: قرآن بهترین الگوها را 
به جامعه معرفی کرده است و طلاب باید 
در این زمینه تلاش کنند؛ سعی کنید که 
اتکای مردم و توجه آنها را به شرق و غرب 

ذکر  با  خبرگان  مجلس  عضو  کنند.  کم 
این مطلب که دشمن شیوه های مختلفی 
را برای نفوذ فرهنگی انجام می دهد بیان 
کرد: دشمنان به دنبال مقابله با ولی فقیه 
و کوبیدن پایه های اعتقادی مردم در این 
زمینه هستند؛ در این عرصه طلاب نیازمند 
فعالیت گسترده می باشند. مدیر حوزه های 
علمیه سراسر کشور ناکارآمد جلوه دادن 
نظام اسلامی را از دیگر نقشه های دشمنان 
نظام  کوبیدن  برای  آنها  گفت:  و  دانست 
اسلامی برنامه ریزی کرده اند؛ ولی روحانیت 
نیز نباید دست روی دست بگذارند و باید 
از هر ظرفیتی برای مقابله با نقشه های 
دشمن استفاده کنند. وی عنوان کرد: در 
مقابل توطئه های دشمنان باید حمایت ما 
از انقلاب اسلامی که مولود حوزه ها است 
بیشتر شود؛ نباید به دست خودمان باعث 
شویم که دشمنان مستمسکی پیدا کنند 
و نظام را بکوبند؛ مشکلات وجود دارد، ولی 
باید با مشکلات ساخت و اگر نقطه ضعفی 
وجود دارد با همفکری و دلسوزی آنها را حل 
کرد. آیت الله حسینی بوشهری بیان کرد: 
از دیگر حربه های دشمنان برای نفوذ در 
جمع جوانان و مردم، مطرح کردن شبهات 
مختلف و درگیر کردن آنها و ایجاد تردید 

در اعتقادات مردم است؛ امروزه شبکه های 
فعال وهابیت و شبکه های دین ستیز در 
و  دین  و  روحانیت  و  است  فعالیت  حال 

تشییع را مورد هدف خود قرار داده اند. 
وی گفت: از دیگر تلاش های گسترده 
که  است  آن  کشور  داخل  در  دشمنان 
سعی دارند که حساسیت و غیرت دینی 
را کمرنگ کرده و در نهایت آن را از بین 
ببرند؛ غیرت دینی در گذشته بسیار زیاد 
بود و امروز نیز وجود دارد و به همین دلیل 
نقشه  به  دشمنان  که  دهیم  اجازه  نباید 
های خود برسند. مدیر حوزه های علمیه 
خاطرنشان کرد: نماد ستیزی از دیگر حربه 
های دشمنان دین است که سعی دارند با 
نمادهای ما از جمله عاشورا و سایر نمادهای 
فرهنگی و اعتقادی مبارزه کنند؛ علاقه مردم 
به روحانیت ومکتب عاشورا و... برای دشمنان 

بسیار سخت و سنگین است. 
وی گفت: رواج فرقه های انحرافی به 
نام معنویت گرایی از دیگر راه های مقابله 
دشمنان با حریم دین است؛ دشمن به هر 
را  دارد که عرفان های کاذب  نحو سعی 
ترویج کند که در این زمینه نیازمند اقدام 
ویژه طلاب و روحانیون هستیم که جوانان را 

در این عرصه کمک کنند.

آیت الله حسینی بوشهری:

کار فرهنگی در کشور منسجم دنبال نمی شود

نامحــرمانه
خداحافظی قریب الوقوع  دو وزیر از کابینه روحانی؟

 این روزها شایعات متعددی در مورد تغییر در کابینه به گوشمی رسد، اما بنابر اخبار رسیده به 
»انتخاب«، در لیست تغییرات فوری، اسامی وزرای صنعت و ورزش مشاهده ی شود. به گفته ی منابع آگاه 
در گفتگو با »انتخاب«، علی اصغر مونسان بزودی جایگزین محمود گودرزی در وزارت ورزش و محمود 
اسلامیان جایگزین محمدرضا نعمت زاده در وزارت صنعت می شود. براساس این گزارش، این تغییرات 
که قرار بود هفته قبل انجام شود، ظاهراً به دلیل جنجال های اخیر و حملات سنگین به دولت به تعویق 
افتاده و به نظر می آید پس از شب قدر، وزرای جدید رسما به مجلس معرفی شوند. مونسان که از چهره 
ای نزدیک به روحانی است، فارغ التحصیل دانشگاه صنعتی شریف است و در پست هایی نظیر ریاست 
منطقه آزاد کیش، معاون اجرایی شرکت مانا )سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران(، عضویت هیات 
مدیره و معاون اجرایی شرکت دی )بنیاد مستضعفان(، مسئولیت های اجرایی در فاز اول منطقه پارس 
جنوبی )پالایشگاه پارس جنوبی( و منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس حضور داشته است. اسلامیان که از 
نزدیکان و دوست نزدیک اسحاق جهانگیری به شمار می آید و با حمایت معاون اول در دولت فعلی حضور 
دارد، هم اکنون ریاست صندوق بازنشستگی را عهده دار است. از سوی دیگر، منابع مطلع به »انتخاب« 
گفته اند که دولت به مجید انصاری پیشنهاد داده که از معاونت پارلمانی به معاونت حقوقی رئیس جمهور 
منتقل شود. انصاری نیز 3 نفر را به عنوان جایگزین به رئیس جمهور معرفی کرده است، اما به نظر می 
رسد هنوز جدیتی برای این جا به جایی وجود ندارد. منابع مطلع در گفت و گو با »انتخاب«، همچنین 
از تغییر مقیمی احتمالی معاونت سیاسی وزارت کشور خبر داده اند. گفته می شد، مهمترین گزینه برای 
معاونت سیاسی وزارت کشور، »احمدی« معاون فعلی شریعتمداری )معاون اجرایی رئیس جمهور( باشد.

پاسخ دفتر آیت الله مکارم  به دعوت سعودی ها 
دفتر آیت الله مکارم شیرازی در اطلاعیه ای، درخصوص دعوت مناظره هیات کبار علمای سعودی با 
عقلای شیعه توضیح داد و اعلام کرد: این طرز دعوت که متکبرانه و غیر مودبانه است نشان می دهد، آنها 
آماده مناظره صحیح و منطقی نیستند. به گزارش ایسنا  متن این اطلاعیه به شرح زیر است: اخیرا در 
برخی از سایت های سعودی آمده است که جناب شیخ عبدالله بن سلیمان عضو هیات کبار علمای سعودی 
اظهار داشته که این هیات حاضر است با عقلای شیعه در عربستان سعودی یا عراق مناظره کند و حق را 
برای آنها بیان نماید و مبنای ما قرآن و سنت است و هر کس مخالفت کند گمراه است. این طرز دعوت که 
متکبرانه و غیر مودبانه است نشان می دهد، آنها آماده مناظره صحیح و منطقی نیستند ولی هرگاه آمادگی 
داشته باشند که در فضایی مودبانه و منطقی گفت وگو برای حل مشکلات اعتقادی صورت گیرد علمای 
شیعه کاملا آمادگی دارند که در عراق یا لبنان این جلسه برگزار شود، براساس قرآن و سنت نبوی و دلیل 
عقل قطعی، زیرا قرآن مجید در 70 آیه دلیل عقل را حجت شمرده است. امیدواریم چنین جلسه عادلانه و 
عاقلانه تشکیل شود و در تخفیف اختلافات شیعه و اهل سنت موثر گردد و به وحدت مسلمین کمک کند. 

  انتصابات جدید در وزارت خارجه 
وزیر امور خارجه با صدور حکمی حسین جابری انصاری را به سمت معاون عربی آفریقایی وزارت 
خارجه منصوب کرد. محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه طی حکمی، حسین جابری انصاری را بعنوان 
معاون جدید عربی و آفریقا وزارت امور خارجه منصوب کرد. جابری انصاری پیش از این مسئولیت های 
مدیر گروه مطالعات خاورمیانه و خلیج فارس، مشاور معاونت عربی و آفریقا، مدیرکل خاورمیانه و شمال 
آفریقا، سفیر جمهوری اسلامی ایران در لیبی و سخنگو و رئیس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت 
امور خارجه را بر عهده داشته است. وزیر امور خارجه همچنین طی حکمی، حسین امیرعبداللهیان معاون 
سابق عربی و آفریقا وزارت امور خارجه را بعنوان مشاور وزیر منصوب کرد. همچنین محمد جواد ظریف، 
وزیر امور خارجه طی حکمی بهرام قاسمی را بعنوان سخنگو و رئیس جدید مرکز دیپلماسی عمومی و 
رسانه ای وزارت امور خارجه منصوب کرد. به گزارش ایسنا، بهرام قاسمی پیش از این مسوولیت های سفیر 
جمهوری اسلامی ایران در ایرلند، ایتالیا و اسپانیا، رییس اداره دوم سیاسی، رییس اداره اول مشترک 
المنافع، مدیرکل غرب اروپا وزارت امور خارجه و معاونت پژوهش های بین المللی مرکز تحقیقات استراتژیک 

را بر عهده داشته است.

بیکاری در کدام استان ها جدی تر است؟ 
متوسط نرخ بیکاری ایران در زمستان 94 به 11.8 درصد رسیده که نشان دهنده افزیش 0.3 درصدی 
نرخ بیکاری در مقایسه با زمستان 93 است؛ اما نرخ بیکاری در استان های مختلف چگونه است؟ به گزارش 
اقتصادنیوز بالاترین نرخ بیکاری در کل کشور مربوط به استان کرمانشاه با نرخ بیکاری 23.1 درصدی است. 
بعد از آن استان کهگیلویه و بویراحمد با نرخ بیکاری 22.9 درصدی در رتبه دوم بیکارترین استان کشور 
قرار دارد. کردستان، چهارمحال و بختیاری و اردبیل هم سه استان دیگری هستند که نرخ بیکاری آنها به 
ترتیب 21.2، 19.1 و 16.7 درصد است. البته استان اردبیل دومین استانی است بالاترین نرخ مشارکت 
اقتصادی )44 درصد( را در کشور دارد. در مقابل استان سمنان دارای پایین ترین نرخ بیکاری در کل کشور 
است. نرخ بیکاری این استان 7.9 درصد است. بعد از سمنان آذربایجان شرقی و تهران در رتبه دوم و 
سوم نرخ بیکاری قرار دارند و بیکاری این دو استان به ترتیب 8.1 و 8.3 درصد است. استان ها مرکزی و 
بوشهر هم هر دو با داشتن نرخ بیکاری 9 درصدی در زمره 5 استان دارای کمترین نرخ بیکاری قرار دارند.

دعوت مرکل  ازروحانی برای سفر به آلمان 
یک نشریه آلمانی در گزارشی با اشاره به افزایش روابط تهران و برلین پس از اجرای توافق هسته ای 
نوشت: آنگلا مرکل سرانجام تسلیم فشارهای داخلی قرار گرفته و رئیس جمهور ایران را برای یک سفر 
رسمی به آلمان دعوت می کند. ه گزارش ایسنا، هفته نامه اشپیگل در گزارش خود به نقل از محافل دولتی 
در برلین نوشت: آنگلا مرکل صدراعظم آلمان، تسلیم فشار محافل تجاری و اصرار وزیران امور خارجه و 
اقتصاد این کشور  شده و حسن روحانی رئیس جمهور ایران را برای دیدار رسمی از آلمان دعوت خواهد 
کرد. به نوشته این نشریه آلمانی، حسن روحانی در سال جاری )میلادی( به آلمان فدرال سفر خواهد کرد. 
فرانک والتر اشتاین مایر، وزیر امور خارجه و زیگمار گابریل وزیر اقتصاد آلمان )هر دو از حزب سوسیال 
دموکرات( از مدت ها قبل به صدراعظم کشورشان )از حزب دموکرات مسیحی( فشار می  آورند تا حسن 
روحانی را برای دیداری رسمی از این کشور دعوت کند. این دو پیش تر و پس از توافق هسته ای به تهران 

سفر کرده  اند.

 انتقال 47 زندانی  ایرانی از کویت به تهران
مقامات کویت 47 زندانی ایرانی را بر اساس یک توافق قانونی و قضایی میان دو کشور که در سال 
2004 امضا شده بود، به تهران تحویل دادند. بر اساس گزارش فارس به نقل از روزنامه کویتی »النهار«، 
»علیرضا عنایتی« سفیر ایران در کویت اعلام کرد: عملیات انتقال زندانیان میان کویت و ایران برای اولین 
بار انجام شد، این یک تصمیم حکیمانه از دو طرف بود. بر اساس این گزارش، وی در ادامه از شیخ »صباح 
احمد جابر الصباح«  امیر کویت و تمامی کسانی که در این موضوع نقش ایفا کردند، قدردانی کرد. وزارت 
کشور کویت نیز با صدور بیانیه ای اعلام کرد: انتقال زندانیان با خطوط هوایی ایرانی انجام شد و نمایندگانی 
از وزارت کشور و دادگستری کویت و ایران در مراسم انتقال این زندانی ها حضور داشتند. هشتم خرداد 

وزارت کشور کویت از توافق نهایی با ایران برای انتقال این زندانی ها خبر داده بود.

روحانی نامزد اصولگراها نبود
عضو جامعه اسلامی مهندسین با تاکید براینکه اصولگرایان هنوز وارد موضوع مصادیق کاندیداها 
نشده اند، خاطرنشان کرد: باید ماه ها روی مکانیزم انتخاب کاندیداهای ریاست جمهوری بحث کنیم. 
حمیدرضا فولادگر در گفت و گو با خبرآنلاین، درباره ورود اصولگرایان به موضوع کاندیداهای این جریان 
برای انتخابات ریاست جمهوری سال 96 اظهار کرد: ابتدا باید ماه ها روی مکانیزم انتخاب کاندیداها بحث 
کنیم، پس از آن وارد مصادیق شویم. وی اظهارات کمال سجادی، سخنگوی جبهه پیروان خط امام و 
رهبری درباره بررسی کاندیداهای اصولگرایان برای رقابت با روحانی را تایید نکرد و مصادیقی همچون باهنر 
که در رسانه ها مطرح می شود را صحیح ندانست. وی احتمال حمایت اصولگرایان از حسن روحانی را رد 
کرد و گفت: در انتخابات قبلی هم روحانی به عنوان یک اصولگرا کاندیدا نشد، او نماینده جریان اعتدال بود 

و اصلاح طلبان هم از او حمایت کردند.

حمله انتحاری به کامیون های ایرانی
طبق اعلام مدیر کل ترانزیت و پایانه های مرزی سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور 26 
خرداد ماه دو دستگاه کامیون ایرانی در خاک ترکیه به آتش کشیده شده اند و به این ترتیب طی یک سال 
گذشته تعداد کامیون های سوخته شده ایرانی در این کشور به 13 دستگاه رسید. محمدجواد عطرچیان 
درباره جزئیات این حادثه گفت: روز چهارشنبه یکی از این کامیون ها در حال حمل »رنگ« از کشور 
ترکیه به ایران بوده است که در منطقه چالدران ترکیه مورد حمله افراد ناشناس قرار گرفته اند. او گفت 
خوشبختانه حادثه اخیر، خسارت جانی به دنبال نداشته است. از سال 94 تا کنون 13 دستگاه کامیون در 
خاک ترکیه به آتش کشیده شده اند. یک دستگاه اتوبوس ایرانی نیز مورد حمله تیراندازی قرار گرفته است. 

سپاه در شبکه های اجتماعی کانال ندارد
روابط عمومی کل سپاه در اطلاعیه ای انتساب هرگونه کانال به سپاه در شبکه های اجتماعی را جعلی 
دانسته و تأکید کرد: سپاه در شبکه های اجتماعی کانال رسمی ندارد. به گزارش سپاه نیوز، در پی انتشار 
برخی اخبار مبنی بر فعالیت کانالهایی در شبکه های اجتماعی با نام سپاه، روابط عمومی کل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی در اطلاعیه ای انتساب هرگونه کانال به سپاه را جعلی دانسته و تأکید کرد: سپاه در 
شبکه های اجتماعی کانال رسمی ندارد. همچنین در این اطلاعیه تصریح شده است: اخبار و گزارشهای 
رسمی مربوط به مأموریت ها، عملکرد و مواضع سپاه صرفاَ از طریق سایت سپاه نیوز منتشر و در اختیار 

افکار عمومی و علاقمندان قرار می گیرد.

نامه جامعه  مدرسین به رییس جمهور تایید نشد
دفتر جامعه  مدرسین ارسال نامه از سوی اعضای این تشکل به رئیس جمهوری را تایید نکرد. به گزارش  
ایسنا، در پی انتشار اخباری مبنی بر ارسال نامه ای محرمانه و انتقادی از جانب اعضای جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم به حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی رئیس جمهوری، دفتر جامعه مدرسین انتشار 

چنین نامه ای را تایید نشد.

هواشناسی قم پیش بینی کرد؛

افزایش گرد و خاک طی 2 روز آینده در قم
 کارشناس هواشناسی استان قم از افزایش گرد و خاک طی دو روز آینده در این استان خبر داد و گفت: 

سالمندان و بیماران قلبی و تنفسی مراقب سلامتی خود باشند. 
مرتضی صبوری، گفت: بر اساس تحلیل آخرین داده ها و نقشه های پیش روی هواشناسی در دو 
روز آینده در شمال غرب کشور و ارتفاعات البرز مرکزی رگبار و رعد و برق، گاهی وزش باد شدید را 
شاهد خواهیم بود. وی ادامه داد: همچنین در دو روز آینده وزش باد شدید موقتی و گرد و خاک در 
استان های قم، البرز، مرکزی، اصفهان، تهران و سمنان در ساعات بعد از ظهر پیش بینی می شود. کارشناس 
هواشناسی قم اضافه کرد: در روز دوشنبه هوای قم صاف تا کمی ابری در برخی ساعات همراه با وزش باد 
شدید و گرد و خاک خواهد بود. وی ادامه داد: سرعت وزش باد در روز دوشنبه بین 50 تا 65 کیلومتر بر 
ساعت با جهت شرقی و حداقل دمای هوا 21 درجه و حداکثر دمای هوا نیز 40 درجه پیش بینی می شود. 
کارشناس هواشناسی استان قم گفت: در روز سه شنبه هوا صاف تا قسمتی ابری، در برخی ساعات همراه 
با وزش باد شدید و گرد و خاک خواهد بود. وی اضافه کرد: سرعت وزش باد در روز سه شنبه بین 55 
تا 70 کیلومتر بر ساعت با جهت شرقی، حداقل دمای هوا 21 درجه و حداکثر دمای هوا نیز 38 درجه 
پیش بینی می شود. صبوری عنوان کرد: با توجه به افزایش گرد و خاک توصیه می شود سالمندان و افرادی 

که دارای بیماری های قلبی و تنفسی هستند تمهیدات لازم را برای حفظ سلامتی خود داشته باشند.

اخبــار
شهردار منطقه هفت قم:

طرح دیوار سبز در رودخانه قم 
اجرا می شود 

شهردار منطقه هفت قم گفت: بااجرای فاز جدید طرح دیوار سبز رودخانه 
قم، حدفاصل پل علیخانی تا رمپ خیابان شهید لواسانی، این طرح به مراحل 

تکمیلی خود نزدیك تر می شود. 
علیرضا اقبالیان با اعلام این خبر گفت: طرح دیوار سبز رودخانه قم چند 
سالی است که جزء برنامه های گسترش فضای سبز منطقه هفت به شمار می 
رود و تا کنون نیز در مراحل اجرا شده، موفق و بسیار مورد استقبال شهروندان 
بوده است. وی این طرح را ایده جدید طرح فضای سبز عمودی در قم می 
داند و معتقد است: اجرای موفقیت آمیز این طرح با بهره مندی از دیدگاه های 
کارشناسان و متخصصان فضای سبز در استفاده از گیاهان مناسب و تیپ 
کاشت خاص، می تواند الگویی برای سایر مناطق بوده و حتی شهروندان نیز از 
آن در جهت افزایش فضای سبز خود استفاده نمایند. اقبالیان می افزاید: پس 
از وقفه ای کوتاه در اجرای این طرح، فاز جدید حد فاصل پل علیخانی تا رمپ 
خیابان شهید لواسانی آغاز شده و آماده سازی و خاکریزی محل کاشت آن، در 
دست اقدام است. وی بیان داشت: در بخشی از مسیر، وجود نهر آب کشاورزی 
باعث اشکال در اجرای پروژه شده است  که این قسمت با تغییر الگوی کاشت 
در دست بررسی بیشتر است. شهردار منطقه هفت هدف از اجرای این طرح 
را تلطیف و آرایش محیط شهری در کنار افزایش فضای سبز در سطح منطقه 
هفت عنوان کرد و گفت: با توجه به کمبود فضای مناسب جهت افزایش سرانه، 
با استفاده از خلاقیت و ایده های جدید درصدد جبران کمبود فضای سبز در 

هسته مرکزی شهر قم هستیم. 

شهردار منطقه 6  قم خبرداد:

احداث تقاطع غیر همسطح بلوار حضرت 
معصومه )س( - کمربندی امام علی )ع( 

شهردار منطقه 6 قم با تأکید بر لزوم ایجاد دسترسی ایمن در مناطق 
مجاور کمربندی، از احداث تقاطع غیر همسطح بلوار حضرت معصومه )س( و 

کمربندی امام علی )ع( خبر داد. 
سید محمد موسوی منش با اشاره به توجه بیشتر شهرداری به ساماندهی 
سکونتگاه های غیررسمی، اظهار کرد: بودجه امسال شهرداری منطقه شش 
به منظور توجه و ساماندهی سکونتگاه های غیررسمی افزایش چشمگیری 
داشته است. شهردار منطقه 6 به مشکلات تردد مردم در منطقه قلعه کامکار 
اشاره کرده و افزود: با توجه به اینکه این منطقه ورودی شهر قم از سمت 
ساوه است و تردد بسیار بالایی دارد نیاز به ایجاد یك سیستم کارآمد حمل و 
نقلی احساس می شد. وی با تأکید به اثرگذاری مترو قم به عنوان شیوه حمل 
و نقلی اثرگذار که می تواند دسترسی منطقه را به کل شهر بهبود ببخشد، 
تصریح کرد: یکی از مؤثرترین متدهای حمل و نقلی در سطح شهرها که 
همان مترو است از این محل آغاز می شود که دسترسی بسیار خوبی را برای 
سال های آینده خواهد داشت. موسوی منش با ابراز امیدواری از احداث مترو 
در منطقه ای از قم که سکونتگاه غیررسمی و جزو مناطق محروم محسوب 
می شود، تصریح کرد: با توجه به تردد مترو در این محله در آینده احتمال 
توسعه جمعیت در این محله بسیار بالا خواهد بود و نیاز به ایجاد زیرساخت ها 
دارد. وی افزود: به همین منظور شهرداری با توجه به عملیات عمرانی به ویژه 
تقاطع های غیر همسطحی که در برنامه دارد تلاش می کند که مشکلات 
دسترسی این مناطق را به حداقل برساند تا مردم این منطقه حس شهروندی 
و بهره مندی از خدمات شهری را بهتر حس کنند. موسوی منش احداث 
تقاطع غیر همسطح بلوار حضرت معصومه )س( و کمربندی امام علی )ع( را 
یکی از برنامه های شهرداری منطقه 6 بیان کرد و گفت: با تأمین اعتبار عملیات 
عمرانی تقاطع غیرهمسطح بلوار حضرت معصومه )س( و کمربندی امام علی 

)ع( آغاز می شود.

در 6 ماهه دوم امسال:

گذرخان تا مسجد سلماسی  
مرمت وبازسازی می شود

مدیر عامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم حضرت 
معصومه )س( شهرداری قم از مرمت و بازسازی حدفاصل ابتدای گذرخان تا 

مسجد سلماسی در 6 ماهه دوم امسال خبر داد. 
علیرضا خاکی با اشاره به ساماندهی بازار چه تاریخی گذرخان اظهار کرد:  
طرحی به این منظور تهیه شده و جلسه  ای هفته گذشته با حضور معاون 
وزیر راه و شهرسازی و دستگاه های ذی ربط تشکیل شد و کلیات این طرح 
به تصویب رسید. وی خاطرنشان کرد: مقرر گردیده این طرح تکمیل شود و 
منابعی برای این امر پیش بینی شد تا بتوانیم در 6 ماه دوم آن را در دستور 
کار قرار دهیم که بر اساس آن حدفاصل ابتدای گذرخان تا مسجد سلماسی 
مرمت و بازسازی می شود. مدیر عامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی 
اطراف حرم حضرت معصومه )س( شهرداری قم با بیان اینکه گذرخان در 
انتها به بیت امام و مسجد سلماسی منتهی می شود، گفت: این مسیر مورد 
توجه زائران است و بسیاری از زائران در شهر قم از بیت امام بازدید دارند. 
وی با بیان اینکه برای بیت النور در دو سطح طرح تهیه شده است، عنوان 
کرد: سطح اول پاکسازی و مناسب سازی محیط پیرامونی بوده و بخشی 
دیگر ساماندهی میدان، مناسب سازی فضای پیرامونی و مسیر است. خاکی 
خاطرنشان کرد: طرح کامل تری برای توسعه و گسترش مجموعه بیت النور 
در حال برنامه ریزی هستیم که نقش دستگاه ها در آن شناسایی می شود. وی 
عنوان کرد: ساماندهی پیرامونی بیت النور در برنامه 6 ماهه دوم امسال است 
ولی بحث تامین زیرساخت ها و توسعه مجموعه و مسجد بحثی است که 

پیشنهاد داده شده، در بودجه های استانی پیش بینی شود. 

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم  عنوان کرد:

تعریف 719 پروژه عمرانی 
در بودجه سال جاری شهرداری قم

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم گفت: در بودجه 
سال جاری شهرداری قم 719 کد پروژه عمرانی تعریف شده است. 

عباس حلوائی زاده با اشاره به وظایف شهرداری در امور مدیریت شهری 
اظهار کرد: در شهرداری بالغ بر 300 نوع وظیفه سازمانی وجود دارد و با توجه 
به عدم وجود مدیریت واحد شهری در اجرای این وظایف مشکلاتی بین ادارات 
رخ می دهد. وی تداخل برخی وظایف سازمانی شهرداری با عملکرد ادارات را 
مورد توجه قرار داد و افزود: به عنوان مثال در بخش تامین آسفالت معابر زمانی 
که بدون هماهنگی اقدامات ادارات صورت می گیرد عدم رضایتمندی مردم 
به دنبال خواهد داشت. مدیرکل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری 
قم در ادامه سخنان خود کاهش پروانه های ساختمانی در سه سال اخیر را 
یادآور شد و گفت: با این وجود مدیریت شهری سعی داشته تامین منابع مالی 
از روش های دیگر صورت گیرد و با ایجاد درآمد پایدار فعالیت های شهری با 
قوت پیش رود. وی با اشاره به بودجه سالیانه شهرداری و رشد قابل توجه آن 
تصریح کرد: بودجه امسال شهرداری از محل منابع داخلی هزار و 338 میلیارد 
تومان است که 294 میلیارد تومان جاری و بیش از هزار میلیارد تومان آن 
هم عمرانی است. حلوائی زاده با اشاره به جزئیات بودجه امسال شهرداری قم 
خاطرنشان کرد: با توجه به میزان بودجه امسال، در این راستا برنامه ریزی برای 
تعریف و تکمیل پروژه ها در 719 کد پروژه صورت گرفته است. وی تصریح 
کرد: سعی داریم تمام امکانات و نیازمندی های پروژه ها از تولیدات داخلی 

تامین شود و عمدتا در تمام پروژه ها این امر صورت می گیرد.

مدیر عامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم:

برای امور عمرانی نیازمند اعتبارات 
استانی و ملی هستیم

مدیر عامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم گفت: برای انجام 
امور عمرانی در پایانه ها به اعتبارات ملی و استانی نیازمند هستیم که این امر 

طی مکاتباتی به شهرداری اعلام شده است.
ابوالفضل مستقیمی با اشاره به وجود پایانه مرکزی در جاده قدیم قم - 
تهران اظهار کرد: اکنون این پایانه جوابگوی مسافر ،  اتوبوس و خدمات است، 
غرفه خالی و جایگاه پارك اتوبوس وجود دارد، بنابراین فضای هشت هکتاری 
کنونی جوابگو است. وی خاطرنشان کرد: 20 هکتار زمین  های انتهای پایانه 
را با عنوان طرح توسعه پایانه با کاربری فضای سبز در نظر گرفته شده و 
اجازه ساخت به آنها داده نمی شود. مدیر عامل سازمان پایانه های مسافربری 
شهرداری قم با بیان اینکه تاکنون 300 قطعه این زمین ها تملك شده است،  

گفت: نزدیك به هزار و 200 قطعه دیگر باقیمانده است که باید تملك شود.

استاندار قم گفت: گرد و غبارهای استان قم دارای منشأ 
استانی است و ربطی به دیگر کشورها ندارد. 

سید مهدی صادقی در دوازدهمین شورای حفاظت 
از منابع آب استان قم که قبل از ظهر یکشنبه در سالن 
امام جواد )ع( استانداری قم برگزار شد ضمن اشاره به روز 
جهانی بیابان زدایی اظهار داشت: باید مردم را در این زمینه 
توجیه کرد که احیای مراتع به نفع خودشان است که در 

این صورت می توان برنامه ها را سریعتر به نتیجه رساند.
وی در ادامه به مسئله گرد و غبارهای استان اشاره و 
عنوان کرد: گرد و غبارهای استان قم منشأ داخلی دارد و 
ربطی به دیگر کشورها ندارد. استاندار قم در ادامه با بیان 
اینکه جهان در آینده با جنگ بر سر آب مواجه است، 
گفت: کشورهایی که وضعیتی بدتر از ایران دارند کالاهایی 
عمومی و مورد نیاز خود را شناسایی کرده و برای تولید و 
استمرار آن در آینده برنامه ریزی های بلند مدتی را تدوین 
می کنند. وی گرچه خودکفایی را ضروری عنوان کرد ولی 
در عین حال بر این مطلب نیز تأکید داشت که نباید بر 
خودکفایی در کالاهایی که در آینده نمی توان منابع آبی 
آن را تأمین کرد اصرار داشته باشیم. صادقی در ادامه به 
مباحث چالشی مطرح شده در جلسه شورای حفاظت از 
آب اشاره کرد و گفت: شورای حفاظت از آب برای بررسی 
دستورات جلسه است و مباحث چالشی باید در کارگروه ها 
مطرح شود نه اینکه این مباحث را در این جلسه مطرح 
کنیم. وی در این زمینه ضمن هشدار جدی به اعضای شورا 
بیان داشت: چنانچه در جلسات بعدی مباحث حاشیه ای و 
چالشی در جلسه شورا مطرح شود که منجر به دور شدن 

از دستورات جلسه باشد شخصا جلسه را ادامه نخواهم داد.
استاندار قم در ادامه به مباحث جلسه اشاره و ضمن 
تأکید بر پیگیری دستور جلسات عنوان کرد: ساماندهی 
استخرهای استان، الزام و تأکید به بخشداران برای معرفی 
چاه های غیر مجاز به منظور پر کردن آنها و هماهنگی 
لازم برای جلوگیری از ایجاد تشنج در این زمینه جزو 
اولویت ها باشد. وی همچنین پیگیری پروژه های اقتصاد 
مقاومتی در بخش آب، رایزنی برای تخصیص اعتبار به 
منظور عدم توقف در کارگاه سدکوچری، حل مشکلات 
آب شهرک های صنعتی و ادامه طرح نصب کنتور هوشمند 
در چاه های استان را از جمله مسائلی عنوان کرد که باید با 

جدیت دنبال شود
گرد و غبار قم دامن تهران را می گیرد

 فرماندارقم نیز دردوازدهمین شورای حفاظت از آب 
استان قم  طی سخنانی به مسئله ریزگردها اشاره گفت: 
گرد و غبار استان قم منشأ داخل استانی دارد و دامن تهران 
را نیز خواهد گرفت و وضعیت بدتر این نیز می شود و باید 
با برگرداندن حقابه های استان و افزایش سطح زیر کشت با 

ریزگردها مقابله کرد. 
رضا سیار به حقابه های استان قم اشاره و با بیان اینکه 
این حقابه ها چیزی حدود 500 میلیون مترمکعب است 
عنوان کرد: درباره این حقابه که با احداث سدهای بالادست 
از استان قم گرفته شده بحث های فراوانی صورت گرفت 
اما تاکنون تیمی به شکل مستمر به دنبال احقاق این حق 

نبوده است.
وی در ادامه به مسئله ریزگردها اشاره گفت: گرد و 

غبار استان قم منشأ داخل استانی دارد و دامن تهران را 
نیز خواهد گرفت و وضعیت بدتر این نیز می شود و باید با 
برگرداندن حقابه های استان و افزایش سطح زیر کشت با 

ریزگردها مقابله کرد.
سیار در ادامه به کمبود سطح جنگل کاری شده در 
استان قم در مقایسه با برخی از استان های همجوار، گفت: 
رقم اراضی جنگل کاری شده در استان قم 7 هزار و 800 
هکتار است که این رقم با توجه به وسعت و جمعیت این 

استان باید افزایش داشته باشد.
مسئله حقابه های قم به تاریخ پیوسته است

در ادامه سید حسن رضوی معاون برنامه ریزی و اشتغال 
استانداری قم نیز طی سخنانی در پاسخ به فرماندار قم، 
گفت: آنچه که در حال حاضر در زمینه خشکسالی و 
کمبود آب در کشور و در حوزه مرکزی در حال رخ دادن 
است با ادعاهایی که مطرح می شود دارای تفاوت فراوان 
است. وی با تأکید بر این مطلب که مسئله 500 میلیون 
متر مکعب حقابه به تاریخ پیوسته است، عنوان کرد: باید 
با این واقعیت رو به رو شویم که دیگر آبی وجود ندارد که 
بخواهند از آن حقابه های ما را بدهند. معاون برنامه ریزی و 
اشتغال استانداری قم به کاهش آب های سطحی در استان 
به انتقال آب سرشاخه های دز به سد 15 خرداد اشاره کرد 
و گفت: اگر انتقال آب به سد 15 خرداد صورت نمی گرفت 
این سد تا کنون خشک شده بود زیرا میزان تبخیر و 
برداشت آب در این سد بیشتر از میزان ورودی است. وی با 
تأکید بر اینکه باید به داشته هایمان اکتفا کنیم، افزود: باید 

مردم را برای کم آبی و همچنین صرفه جویی آماده کنیم.

استاندار قم:

گرد و غبار قم منشأ داخلی دارد

نگرانی  ابراز  با  شیرازی  مکارم  آیت الله 
شدید از تزلزل بنیان خانواده ها، گفت: بنده 
نمی خواهم پرده برداری و از این صریح تر در 
این رسانه عمومی عرض کنم، اما مسائلی پیش 
می آید که دیگر زن و شوهر یکدیگر را قبول 

ندارند و طلاق توافقی می گیرند.
آیت الله مکارم شیرازی شامگاه شنبه در 
دوازدهمین برنامه سخنرانی که از شبکه دوم 
سیما پخش شد، با بیان اینکه در بخش نوزدهم 
دعای مکارم الاخلاق سخن از تهذیب نفس 
بود، اظهار داشت: در این بخش از دعا تصریح 
می شود که چگونه انسان متعالی، مقرب درگاه 

خدا و شایسته عنوان  انسانیت باشیم.
وی با اشاره به حدیثی مبنی بر اینکه انسان 
ها همچون معادن هستند، تصریح کرد: انسان 

ها برخلاف آنچه که بعضی ها می گویند، جانی بالفطره خلق 
نمی شوند؛ همه انسان ها پاک آفریده شده اند و ریشه های 
صفات برجسته اخلاقی نظیر علاقه به عدالت طلبی، صداقت 

و ... در درون ذات آنها می باشد.
وی تصریح کرد: معمولا معادن در طبیعت خالص نیستند 
و با مواد دیگر فیزیکی و شیمیایی آمیخته هستند و بر این 

اساس باید آنها را تلخیص کرد.
پیغمبران نفوس انسان را خالص می کنند

این مرجع تقلید با بیان اینکه معدن وجود انسان نیز باید 
خالص شود، گفتند: پیغمبران معدن شناس هستند و به 

خالص سازی نفوس انسانی از ناخالصی ها می پردازند.
آیت الله مکارم شیرازی با اشاره به اینکه گاهی انبیاء را به 
باغبان تشبیه می کنیم، ابراز داشت: خداوند در درون وجود 
ما که بذرهای وجود ما باشد، استعدادها را آفریده است و 

پیامبران بذر گل و میوه وجود ما را پرورش می دهد.
ماءِ ماءً  وی در ادامه به آیه 17 سوره رعد »أنَْزَلَ مِنَ السَّ
یْلُ زَبَداً رابیِاً« اشاره داشتند  فَسالَتْ أوَْدِیَةٌ بقَِدَرِها فَاحْتَمَلَ السَّ
و گفت: قرآن می فرماید خداوند از آسمان آبی فرستاد و از 
هر درّه و رودخانه ای به اندازه آنها سیلابی جاری شد سپس 
سیل بر روی خود کفی حمل کرد؛ این کف ها نشانه آلودگی 

های آب است.
وی افزود: خلقت ما نیز همچون آبی می باشد که از 
آسمان نازل شد؛ این آب از ابتدا پاک بوده اما محیط های 

الوده آن را ناپاک می کند.
آلودگی رسانه های اجتماعی خطری جدی است 

این مرجع تقلید با بیان اینکه گاهی خانواده، فضای 

اشتغال، جامعه و رسانه ها تبدیل به محیطی آلوده می شوند، 
ابراز داشت: محیط رسانه های آلوده در زمان ما به صورت 

بسیار خطرناکی درآمده است. 
آیت الله مکارم شیرازی خطر فضای مجازی برای جامعه 
را بسیار جدی توصیف کردند و گفت: امروز شبکه های 
اجتماعی و رسانه های غربی و خارجی آلوده که هیچ خط 
قرمزی را به رسمیت نمی شناسند، دنیا را به لجنزار تبدیل 

کرده اند.
انتقاد از توهین به مقدسات در شبکه های اجتماعی

با بیان اینکه انواع آلودگی ها در این رسانه ها وجود دارد، 
ابراز داشت: در این شبکه های اجتماعی به خداوند، پیامبر 
)ص(، ائمه معصومین )ع(، اولیاء الله و مسئولان نظام ما اهانت 

می کنند.
همچنین  افزود:  وی  »حوزه«،  خبرگزاری  گزارش  به 
متاسفانه گاهی تصاویر و برنامه های مربوط به اراذل و اوباش 
بدون اینکه فیلتر شوند در این شبکه های اجتماعی منتشر 

می شوند.
این مرجع تقلید با ابراز نگرانی از انتشار تصاویر مستهجن 
در شبکه های اجتماعی، گفت: بدترین و زشت ترین مطالب، 

تصاویر و فیلم ها درون این شبکه ها منتشر می شود.
آیت الله مکارم شیرازی بر لزوم پرهیز جوانان از شبکه 
های اجتماعی آلوده تاکید کردند و گفت: این شبکه های 
اجتماعی آلوده، عمر، جوانی، انسانیت، افتخار و ایمان جوانان 

را بر باد می دهد.
وی تصریح کرد: متاسفانه افراد زیادی به این فضاهای 
مجازی، آلوده شده اند و از همه بدتر که این شبکه ها در 

دسترس حتی کودکان می باشد.

وی با تاکید بر اینکه آیا مسئولان امور نباید 
در این باره به طور جدی چاره اندیشی کنند، 
ابراز داشت: همه اطلاع داریم که شورای عالی 
فضای مجازی وجود دارد، اما باید به صورت 
فعال دربیاید و به خط قرمزها توجه داشته 

باشد.
این مرجع تقلید بر لزوم راه اندازی شبکه 
و  کردند  تاکید  تاثیرگذار  اجتماعی  های 
افزود: کاش به قول بعضی دغدغه مندان می 
توانستیم شبکه های اجتماعی خوب، سازنده 
و پویایی را بوجود بیاوریم که جوانان و فرزندان 

جامعه جذب آنها شوند.
شبکه های اجتماعی یکی از عوامل طلاق

از عوامل  الله مکارم شیرازی، یکی  آیت 
به  مربوط  را  جامعه  در  طلاق  آمار  افزایش 
استفاده از شبکه های اجتماعی آلوده عنوان کردند و گفت: 
زن و مردی که در این شبکه های اجتماعی حضور داشته و 
هرکدام به راه خطایی رفته و آلوده شده اند، دیگر نمی توانند 

زندگی مشترک خود را ادامه دهند.
ابراز نگرانی شدید از تزلزل بنیان خانواده

وی با ابراز نگرانی شدید از تزلزل بنیان خانواده ها، گفت: 
بنده نمی خواهم پرده برداری و از این صریح تر در این 
رسانه عمومی عرض کنم، اما مسائلی پیش می آید که 
دیگر زن و شوهر یکدیگر را قبول ندارند و طلاق توافقی 

می گیرند.
انتقاد شدید از آگهی طلاق توافقی در مطبوعات

این مرجع تقلید با انتقاد شدید از انتشار آگهی های طلاق 
توافقی در مطبوعات، ابراز داشت: در بعضی از روزنامه ها 
آگهی می شود که ما حاضر هستیم طلاق توافقی را در یک 

هفته برای شما انجام دهیم.
آیت الله مکارم شیرازی با تاکید بر اینکه باید از برخی 
اموال دنیا و وسوسه های شیطان به خدا پناه ببریم، گفت: 
آیا واقعا کار وکلای دعاوی باید این باشد که تبلیغ به طلاق 

توافقی در یک هفته کنند؟
وی تاکید کرد: مسئولان باید تا جایی که توان دارند 
فکری به حال سم پاشی های شبکه های مجازی فاسد و 

آلوده کنند.
وی بر لزوم مراقبت والدین از کودکان در استفاده از 
شبکه های اجتماعی تاکید کردند و گفت: امیدواریم با همت 
معلمان مدارس، اساتید دانشگاه و رسانه های با هدف بتوانیم 

جلوی مفاسد شبکه های اجتماعی را بگیریم.

زیربنایی  امور  و  شهرسازی  معاون 
 A شهرداری قم از بهره برداری فاز یك خط

مترو قم در اواخر سال 96 خبر داد. 
دکتر علیرضا قاری قرآن، اظهار داشت: در 
پروژه مترو با توجه به بضاعتی که شهرداری 
 A قم دارد٬ اولویت اول را فاز نخست خط
از قلعه کامکار تا میدان مطهری قرار دادیم 
اختیار  در  و  کرده  تکمیل  را  مسیر  این  تا 
مردم قرار دهیم و پس از آن بر مسیرهای 
اولویت دار دیگر تمرکز کنیم. وی با بیان اینکه 
تونل به صورت کامل حفر شده و عزم جدی 
کار  افزود:  داریم  ایستگاه ها  احداث  جهت 
ساخت ایستگاه شهید مطهری شروع شده و 
یك زمان بندی هشت ماهه برای آن در نظر 
گرفتیم که عزم محکمی برای پیگیری آن 

وجود دارد و تا یکی دو ماه آینده ایستگاه های دیگر به پیمانکاران ابلاغ خواهد شد. 
معاون شهردار قم با اشاره به زمان بر بودن و هزینه بر بودن احداث ایستگاه های مترو 
گفت: ما در این مسیر 6 ایستگاه داریم که برای راه اندازی فاز اول باید همه این ایستگاه ها 

این 6  در  کنیم.  احداث  اسکلت  را در حد 
تا  ایستگاه را صددرصد  ایستگاه٬ دو یا سه 
مرحله نازك کاری تکمیل خواهیم کرد و بقیه 
هم به تدریج وارد مدار خواهد شد تا بتوانیم 

در این محدوده٬ زمان بخریم. 
فاز یك خط  راه اندازی  وی مرحله دیگر 
A متروی قم را تأمین واگن ها دانست و ابراز 
کرد: برای خرید واگن ها هم توافقات خوبی 
انجام شده که در فاصله دو سال تست هایش 

انجام شده و به مدار خواهد رسید. 
با اشاره به تلاش شهرداری  قاری قرآن 
برای پوشش ریلی شمال شهر با خط مترو در 
قالب یك برنامه متراکم افزود: در افق انتهای 
سال 96 فاز نخست آماده بهره برداری خواهد 
شد و در ادامه مسیر هم فاز دوم خط A و 
خط B را در دستور کار داریم. وی با اشاره به تصمیم وزارت راه و شهرسازی مبنی بر احیای 
ایستگاه قطار داخل شهر قم گفت: قرار است خط A مترو از طریق ایستگاه A12 و با هزینه 

وزارت راه و شهرسازی به این ایستگاه متصل شود. 

هشدار شدید آیت الله مکارم شیرازی:

مسئولان خطر شبکه های اجتماعی را جدی بگیرند

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم:

خبـــرفاز نخست مترو قم اواخر سال آینده به بهره برداری می رسد 


